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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونایی قم 
قرمزمی شود 

فرماندار قم تاکید کرد:

ضرورت استفاده از ماسک در اماکن عمومی و زیارتی

به  اشاره  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
اطلاعات  برابر  گفت:  استان  در  کرونایی  نارنجی  وضعیت 
موجود، به نظر می رسد که استان طی هفته های آینده وارد 

استان هایی  و جز نخستین  کرونایی شود،  قرمز  وضعیت 
هستیم که این شرایط را تجربه می کنیم. سیامک محبی در 
سی و سومین جلسه قرارگاه عملیاتی طرح شهید سلیمانی 
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مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبرداد:

اجرای 188 کیلومتر شبکه تغذیه و توزیع 
گازدراستان قم
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در هفته سوم لیگ برتر فوتسال کشور صورت گرفت؛ 

پیروزی پر گل فردوس قم برابر فرش آرا مشهد

مدیرعامل شرکت گاز استان قم از اجرای 188 کیلومتر شبکه 
تغذیه و توزیع گاز در سال 1400 در این استان خبر داد.

 علیرضا نصیری روز چهارشنبه یکم مردادماه در حاشیه 

مجمع عمومی عادی سالیانه این شرکت که در سالن جلسات 
شهید باهنر ساختمان مرکزی شرکت ملی گاز ایران برگزار شد، 
با بیان این مطلب، اظهار داشت: مهم ترین تعهدات گازرسانی 

رئیس مجلس شورای اسلامی :
انقلابی کسی است که کارآمدی 
دین در اداره جامعه را اثبات کند 

رئیس مجلس شــورای اســلامی 
در نگاهــی آســیب شناســانه بــه 
برخــی اقدامات فرهنگــی با نفی 
این موضوع کــه کار فرهنگی نیاز 
به بودجه های پیوســته دارد تأکید 
کــرد: امــروز هرکســی کارآمــدی 
دین را در جامعه به اثبات برساند، 
انقلابــی اســت؛ یعنی بــه جوان 
2امروز که نشــان دهد نظریه اسلام 

رئیس قوه قضائیه:
 مدعیان دروغین حقوق بشر با تبرئه 

نوری، اشتباه خود را جبران کنند 
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وزیر اقتصاد:
 برای رسیدن به توسعه، باید از 

اقتصاد سیاسی فاصله بگیریم
گفــت:  قضائیــه  قــوه  رئیــس 
تروریست هایی که در داخل ایران 
جنایت های بی حدی را انجام داده 
اند، امروز متاسفانه بر موضع خود 
هستند و در دامن کشور های غربی 
پنــاه گرفتــه اند. حجت الاســلام 
والمســلمین محســنی اژه ای، در 
نشست شورای عالی قوه قضاییه، 
با گرامیداشت روز خانواده و تکریم 

 وزیر اقتصاد گفت: در تدوین 
محــور  توســعه  برنامه هــای 
مواردی گنجانده شــده است 
که منجر به تشــدید ناترازی ها 
اقتصــادی  نظام هــای  در 
می شــود؛ قطعا با ناترازی های 
موجود، امکان تحقق رشــد ۸ 
درصــدی وجود ندارد. ســید 
احسان خاندوزی، روزدوشنبه  5

آیین افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 13 پروژه شهری بااعتباری 
بالغ بر هزار و 300 میلیارد ریال با حضور استاندار و شهردار قم برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، آیین افتتاح، بهره برداری و آغاز 
عملیات اجرایی ۱۳ پروژه شهری بااعتباری بالغ بر هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال 
عصر روز یکشنبه با حضور سید محمدتقی شاهچراغی استاندار قم، سید 
مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم، برخی از اعضای شورای اسلامی شهر 
قم و جمعی از مدیران شهری و در زمینه های فرهنگی، ورزشی، عمرانی، 

حمل ونقل و فضای سبز برگزار شد.
شهردار قم:

افتتاح پروژه های شهری تا پایان سال ادامه خواهد داشت 
شهردار قم نیز دراین مراسم از اجرای پرقدرت پروژه های شهری در قم خبر 
داد و گفت: مجموعه مدیریت شهری با تمام توان اجرای پروژه های شهری 

و به ثمر رساندن آن ها را در دستور کار دارد.
سید مرتضی سقائیان نژاد افزود: روند افتتاح پروژه های شهری قم تا پایان 

سال ادامه خواهد داشت.
شهردار قم سیاست اصلی شهرداری قم در سال جاری را بر اساس برنامه 
دوم عملیاتی شهر قم ۱۴۰۴ پرداختن بیشتر به مباحث نرم افزاری دانست 
و تصریح کرد: مباحث مرتبط با آرام سازی محیط شهری به خصوص در 

محدوده هسته مرکز شهر ازجمله برنامه های اجرایی است.
دکتر سقائیان نژاد مشکلات گسترده و چندین ساله هسته مرکزی شهر 
را موردتوجه قرار داد و گفت: واگذاری اراضی ۴۸ و ۳۲ هکتاری پردیسان 
طی سال های اخیر متوقف شده بود که در قالب مصوبات سفر سال گذشته 
رئیس جمهور و قطعی شدن واگذاری این اراضی، فرصت و بستر برای دنبال 

کردن پروژه های هسته مرکزی شهر ایجادشده است.
۱۰ هکتار به مساحت فضای سبز قم افزوده می شود

وی بابیان اینکه طرح جمع آوری ۱۵ کیلومتر ریل متروکه در حال اجراست 
و در محدوده خیابان رسالت تنها حدود یک کیلومتر از آن باقی مانده، گفت: 
با جمع آوری ریل های متروکه ۱۰ هکتار به فضای سبز قم افزوده می شود و 

علاوه بر این وضعیت حمل ونقلی نیز بهبود می یابد.
به گفته شهردار قم، هشت پروژه مهم در هسته مرکزی شهر تعریف شده که 
ساماندهی پارکینگ ضلع شرقی مهم ترین آن هاست و طی روزهای آینده 
فراخوان جذب سرمایه گذار برای اجرای پروژه برگزار خواهد شد که افزایش 

هزار و ۶۰۰ سلول پارکینگ خودرو ازجمله اهداف این پروژه است.
وی با اشاره به پروژه ساماندهی قبرستان نو، بیان کرد: برای ساماندهی 
۱۳۲ مغازه پیرامونی این قبرستان ۳۵۰ میلیارد تومان در بودجه سال جاری 
اعتبار دیده شده است و بخشی از منابع حاصل از اراضی ۴۸ هکتاری 

پردیسان برای ساماندهی این بخش از هسته مرکزی شهر هزینه می شود.
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به ۵۴ ساله شدن پروژه عمار یاسر گفت: ۸۰ 
پلاک این پروژه هنوز تملک نشده است، ۴۰۰ میلیارد تومان برای تملک 
آن موردنیاز است که ۱۰۰ میلیارد تومان از منابع داخلی شهرداری به این 

منظور در نظر گرفته شده است.
پیشرفت فیزیکی 80درصدی تقاطع غیرهمسطح نماز

وی تقاطع غیرهمسطح نماز با ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی و بااعتباری 
افزون بر ۱۰۰ میلیارد تومان را ازجمله پروژه های در حال اجرای شهرداری 

قم دانست که تا پایان فصل پاییز در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
شهردار قم ضمن بیان برخی دیگر از پروژه های بزرگ در حال اجرای 
شهرداری قم، ادامه بلوار جمهوری اسلامی و تونل زیرگذر این بلوار در 
محدوده میدان امام حسین )ع( تا یادگار امام با پیشرفت ۹۴ درصدی و 
بااعتباری بالغ بر ۲۴۰ میلیارد تومان را از پروژه هایی عنوان کرد که به زودی 

به مرحله بهره برداری می رسد.
تکمیل پروژه ادامه تونل غدیر تا خیابان ممتاز، تکمیل ساختمان جدید 
آیت الله  بلوار  در  تندرو  اتوبوس  مسیر  راه اندازی  شهر،  اسلامی  شورای 
بروجردی برای تسریع در دسترسی پردیسان به مرکز شهر، احداث آخرین 
احداث  بروجردی،  آیت الله  بلوار  به  سلامت  مدافعان  تقاطع  دسترسی 
شهربازی معارفی، تکمیل خروجی غربی تونل غدیر، احداث مجموعه 
فرهنگی ورزشی منطقه هشت و هفت، زیرسازی محله ۹ پردیسان، تکمیل 
بوستان های زائر، خضر نبی )ع( و کوثر، راه اندازی فاز نخست خط یک مترو 
و ساماندهی میدان شهید مطهری از دیگر مهم ترین پروژه هایی است که به 

گفته شهردار قم در سال ۱۴۰۱ جز اولویت های اجرایی مجموعه شهرداری 
قم در سال جاری هستند.

محوریت  با  جلساتی  قالب  در  به زودی  شد:  یادآور  سقائیان نژاد  دکتر 
مدیریت استان و پیگیری هایی در سطح ملی وضعیت فرودگاه، مترو و 
مونوریل بررسی خواهد شد.افتتاح مجموعه فرهنگی ورزشی شهیدان 
شاطری و بازگشایی پروژه بهسازی ورودی شهر قم از اتوبان امیرکبیر در 
محور شهید بادیان به بلوار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی از پروژه های 

منطقه سه شهرداری قم بود که در این مراسم به بهره برداری رسید.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

کاهش تصادفات شهری نیازمند اصلاح رفتار ترافیکی است
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  نیز دراین مراسم گفت: سوانح و 
تصادفات موتورسیکلت ها در قم وضعیت مطلوبی ندارد و می بایست اصل 

ایمنی را از طریق اصلاح رفتار ترافیکی شهروندان دنبال کنیم.
جهت  در  چراغ دار  تقاطع های  توسعه   : اظهارداشت  طبیبی  مسعود 
آرام سازی ترافیک یکی از اولویت های مهم مجموعه مدیریت شهری است.

وی با اشاره به دستورالعمل های ابلاغی در جهت توسعه تقاطع های 
هوشمند، ادامه داد: آرام سازی ترافیک و کنترل ترافیک عبوری دو قاعده 
مهم و اساسی در توسعه این قبیل تقاطع هاست که هم اکنون در برخی 

مناطق شهری در حال انجام است.
کنار  در  پارکینگ  مانند  زیرساخت ها  ظرفیت  افزایش  گفت:  طبیبی 
افزایش طول عمر زیرساخت های موجود مانند خط کشی های طولی و 
عرضی سطح معابر در این عرصه موردتوجه مدیریت شهری قم قرار داشته و 

برنامه های اجرایی بر این اساس تعریف می شوند.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به بالا بودن آمار سوانح 
راهنمایی و رانندگی به خصوص در بین موتورسیکلت ها، تصریح کرد: سوانح 
و تصادفات موتورسیکلت ها در قم وضعیت مطلوبی ندارد و می بایست اصل 

ایمنی را از طریق اصلاح رفتار ترافیکی شهروندان دنبال کنیم.
پرسرعت  تردد  صرف  نه  و  است  زندگی  محل  شهر  کرد:  عنوان  وی 
خودروها، بنابراین اصل آرام سازی و مناسب سازی عبور و مرور عابران پیاده 

باید در سطح شهر توسعه یابد.
پل های عابر غیرمکانیزه فاقد جذابیت جهت استفاده عمومی است 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر اینکه پل های عابر 
غیرمکانیزه فاقد جذابیت جهت استفاده عمومی است، گفت: افزایش 
تعداد پل های عابر پیاده در کنار تجهیز آن به آسانسور و پله برقی جزو 
اولویت های مدیریت شهری است. طبیبی در ادامه با اشاره به ضرورت 
نوسازی ناوگان تاکسی در شهر قم، از برنامه های مجموعه شهرداری برای 
ایجاد زمینه اهداء تسهیلات بانکی نوسازی ۴۰۰ دستگاه تاکسی خبر داد 
و افزود: در مرحله نخست این طرح ۴۴ دستگاه تاکسی با وام ۱۰۰ میلیون 
تومانی قرض الحسنه نوسازی و وارد ناوگان حمل ونقل عمومی شهر قم 

می شوند.
لازم به ذکر است دراین مراسم بوستان خانواده حضرت مریم)س( در 
منطقه یک و مجموعه فرهنگی ورزشی شاطریان در منطقه هشت به همراه 
چندین طرح حوزه حمل ونقل و ترافیک نیز در مناطق مختلف شهری در 
قالب افتتاح پروژه های جدید مجموعه مدیریت شهری قم به بهره برداری 

رسید.
عملیات اجرایی پروژه بزرگ هدایت آب های سطحی در بلوار آیت الله 
بافقی که اثربخشی ویژه ای در کنترل روان آب ها را در مناطق دو، سه و شش 
به دنبال خواهد داشت و فاز اول بهسازی بلوار شهید خداکرم شامل عملیات 
زیرسازی، اصلاح و روکش آسفالت در منطقه سه نیز در این مرحله آغاز شد.
پروژه های حوزه حمل ونقل و ترافیک نظیر بهره برداری از پل های عابر 
و  خودرو  پارکینگ  احداث  شهری،  تقاطع های  هوشمندسازی  پیاده، 
موتورسیکلت، رونمایی از خودروهای برقی جدید حمل زائران و اجرای 
عملیات خط کشی معابر بارنگ نانو نیز در قالب پروژه های جدید مجموعه 

مدیریت شهری قم در این مرحله به بهره برداری رسید.
ورود ۴۴ دستگاه تاکسی نوسازی شده به ناوگان حمل ونقل عمومی شهر 

قم نیز از دیگر پروژه هایی بود که در این مرحله شاهد آن بودیم.
در حاشیه این آیین از مادر شهیدان حسین و محمدتقی شاطری از 

شهدای دوران دفاع مقدس با اهدای لوحی تقدیر به عمل آمد.

با حضور مدیران شهری و استانی قم صورت گرفت؛

بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی ۱۳ پروژه شهری

  

فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف و دستگیری باند سارقان نوجوان 
موتورسیکلت و کشف 3۰ فقره سرقت در این خصوص خبر داد .  سرهنگ 
امیر مختاری اظهارداشت:در پی وقوع سرقت های متعدد موتورسیکلت از 
محدوده اطراف حرم مطهر ، سه راه خورشید و خیابان اراک که تقریباً همه 
روزه بوقوع می پیوست و موجب ایجاد نارضایتی عمومی شده بود،موضوع 
بصورت ویژه در دستور کار کلانتری  ۱3 شهید سعیدی قرار گرفت. فرمانده 
انتظامی شهرستان قم ادامه داد: با طرح ریزی عملیات و اجرای آن در نهایت 

با اشاره به فرارسیدن ماه مبارک رمضان اظهار  مدیرکل بهزیستی استان قم 
داشت: مراکز بهزیستی بهترین مکان برای توزیع نذورات مردمی در ماه محرم 
در سطح استان هستند.  مهدی پهلوانی در گفت وگویی با اشاره به فرارسیدن ماه 
محرم اظهار داشت: خیرین، نیکوکاران، دفاتر مراجع عظام تقلید، اماکن و بقاع 
متبرکه، صاحبان صنوف و صنایع و مدیران استان همیشه و در تمام مناسبت ها 
همراه بهزیستی و حامی جامعه هدف ما بوده اند به طوری که در ۴ماهه اول سال 
و مشارکت مردمی  به مراکز بهزیستی کمک  ریال  از ۸۰ میلیارد  ۱۴۰۱ بیش 

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:
دستگیری باند سارقان نوجوان موتورسیکلت 

مدیرکل بهزیستی استان قم مطرح کرد:
مراکز بهزیستی بهترین مکان برای توزیع نذورات مردمی 
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با حضور مدیران شهری و استانی قم صورت گرفت؛

بهره  برداری و آغاز عملیات اجرایی 1۳ پروژه شهری
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چراعربستان به دنبال حل 
مشکلات با ایران است؟

پس از شانزده ماه مذاکره نفس گیر و چالشی بین 
ایران و عربستان در بغداد در حوزه مسائل امنیتی و 

نظامی، قرار است که مذاکرات بین ایران و عربستان در سطح سیاسی برگزار شود به 
نظر می رسد بعد از انجام مذاکرات سیاسی در ششمین دوره مذاکره بین دو کشور، 

وزیران امور خارجه ایران و عربستان با یکدیگر در بغداد دیدار کنند.
تمایل دو کشور برای انجام مذاکرات در سطح سیاسی، نشان می دهد که دو کشور 
در بحث رایزنی ها در حوزه مسائل امنیتی و نظامی به نقطه پایداری رسیده اند، 
خاطر نشان کرد: یکی از مسائل مهم در این زمینه تجاوز ائتلاف سعودی به یمن 

بوده است.
تلاش های ایران جهت ایجاد آتش بس در یمن و موافقت سعودی ،این تحولات 

نشان می دهد که عربستان به دنبال پایان دادن مشکلات خود با ایران است.
محمد بن سلمان در آستانه رسیدن به سمت پادشاهی عربستان است و تحقق این 
موضوع نیازمند انجام مقدماتی است.در همین چارچوب محمد بن سلمان تلاش 
دارد مقدمات لازم را برای رسیدن به مقام پادشاهی عربستان فراهم کند و در همین 
راستا، می خواهد برخی از چالش های عمده خود در منطقه از جمله مشکلاتی که 

با ایران دارد را حل و فصل کند.
موضوع مقاومت، تلاش اسرائیل برای نفوذ در منطقه، عدم دخالت کشورها در 
مسائل داخلی یکدیگر، احترام به تمامیت ارضی و همچنین تلاش برای حل مسائل 
منطقه از طریق مکانیسم های درون منطقه ای احتمالا از جمله مسائل سیاسی 

مطرح بین دو کشور است.
پیش بینی می شود که در آینده نزدیک دیدار وزیران امور خارجه ایران و عربستان 
در بغداد برگزار شود و در جریان این دیدار بیانیه ای سیاسی به امضای وزیران امور 
خارجه دو کشور رسیده و در همین چارچوب دو کشور روابط دیپلماتیک خود را آغاز 

و سفارتخانه های ایران و عربستان بار دیگر در تهران و ریاض بازگشایی شود.
کارشناس مسائل غرب آسیا

ضرورت استفاده از 
فرصت های دیپلماتیک 

 نباید ایران را با دو سال پیش مقایسه کنیم؛ دو سال 
پیش جنگی میان روسیه و اوکراین نبود و آمریکا در انزوا 

بود و خیلی از کشورهای اروپایی مثل ژاپن، استرالیا و نیوزیلند ترامپ را برای خروج 
از برجام تشویق نمی کردند، اما الان آمریکا در انزوا نیست و اختلاف بین اوکراین و 
روسیه خیلی از تعاملات را به هم زده است و متاسفانه در حالی که همه معتقدند 
ایران می توانست از بحران اوکراین و روسیه امتیاز بگیرد، اما تعلل کرد و از این فرصت 
استفاده نکرد، از این رو معتقدم و تکرار می کنم که پنجره دیپلماسی با توجه به 
فشارهای اقتصادی و سیاسی که بر روابط سیاسی و دیپلماتیک طبیعتا تاثیر می 
گذارد در حال بسته شدن است و در این شرایط آن که بهره می برد اسراییل و آمریکا 

و عربستان خواهند بود.
اقدامات اسراییل در دنیا که جامعه جهانی در برابر آن سکوت می کند،الان 
مگر جامعه جهانی اسراییل را به خاطر اقداماتش در ایران در رابطه با خرابکاری و 
اقدامات تروریستی و امنیتی تنبیه می کند، نه تنها کاری با او ندارند که تاییدش هم 
می کنند و اخیرا دیدیم که گفته می شود نیروهای منسوب به اسراییل در خاک ایران 
تحرکاتی می کنند. مسوولان باید دراین باره واکنش نشان دهند و جامعه جهانی هم 
باید واکنش نشان دهد. این اقدامات خلاف مقررات بین المللی است.وقتی جامعه 
جهانی تصمیم بگیرد، فشار را زیاد کند خطرناک است و خطرناک تر این است که 

نانوشته اسراییل علیه ایران وارد کار شود.
دستگاه دیپلماسی به افراد شجاع نیاز دارد. بنده با آقای امیرعبداللهیان آشنایی 
ندارم ولی او را آدم مثبتی می بینم، همه تلاشش را دارد می کند که از ظرفیت 
دیپلماسی برای حل مساله برجام استفاده کند و متوسل به چیزهای دیگر نشده و 
این مهم است. او سعی کرده برای بازگشت به برجام تلاش کند و این نشان دهنده 
دلسوزی اوست اما همه در دستگاه دیپلماسی این رویکرد را ندارند یا حداقل من این 
طور از بیرون می بینم. در تیم مذاکره کننده یا حتی در بین معاونان وی این رویکرد 
و تلاش دیده نمی شود. نه اینکه بگویم امیرعبداللهیان فرشته است اما دست تنها 

نمی تواند این راه را طی کند.
با تشدید فشارها از سوی آمریکا و اروپا به ایران برای اتخاذ تصمیم در رابطه با 
مذاکرات هسته ای و برجام ،پنجره دیپلماسی بسته نمی شود، اما فرصت های 
درحال  مقابل  طرف  که  هستیم  شاهد  ما  می شود.  کم  دارد  ایران  دیپلماتیک 
تشدید فضا علیه ایران است و آرام آرام دارند با هم متحد می شوندپذیرش قطعنامه 
۵۹۸)قطعنامه پایان جنگ تحمیلی( توسط شجاعانی مثل مرحوم امام )ره( و آقایان 
ولایتی، ظریف و هاشمی رفسنجانی امضا شد. آنها تصمیم تاریخی برای ملت ایران 
گرفتند و قهرمان ملی ایران امام )ره( است که گفت جام زهر می نوشم و به این 

قطعنامه نظر مثبت نشان داد.
کارشناس مسایل بین الملل 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 نگاه ایجابی در حوزه عفاف و حجاب داریم
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به جلسه با مسئولان رسانه ملی با محوریت 
شبکه نمایش خانگی گفت: به دنبال حل و فصل مسائل مرتبط با شبکه نمایش 
خانگی هستیم و وزارت فرهنگ در خصوص نتایج این جلسات کاملا تابع قانون 
با اشاره به  با دانشجویان  است.  محمدمهدی اسماعیلی در نشست صمیمی 
برنامه های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص وضعیت شبکه نمایش 
خانگی، گفت: اینکه با صداوسیما در خصوص وضعیت شبکه نمایش خانگی 
دچار اختلاف نظرهایی باشیم موضوعی طبیعی است اما این اختلاف نظر ها به 
این معنی نیست که بخش نظارت نمایش خانگی رها شده باشد، بلکه این نظارت 
همچنان توسط »ساترا« صورت می گیرد. وی با تاکید بر برپایی جلسات متعدد 
مشترک میان مسئولان وزارت فرهنگ با مدیران رسانه ملی برای حل اختلاف نظرها 
در خصوص شبکه نمایش خانگی ابراز کرد: در حال حاضر با همیاری رئیس سازمان 
صداوسیما به عنوان برادر، دوست و همکار سابق در رسانه ملی به دنبال حل و فصل 
مسائل مرتبط با شبکه نمایش خانگی هستیم و وزارت فرهنگ در خصوص نتایج این 
جلسات کاملا تابع قوانین است. عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین در 
حوزه عفاف و حجاب تصریح کرد: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از جمله نهادهای 
مسئول در این حوزه به حساب می آید و این مسئولیت کاملا بصورت ایجابی صورت 
می گیرد و برپایی نمایشگاه مد و لباس در محل نمایشگاه بین المللی تهران از سوی 
کارگروه مد و لباس، برپایی جشنواره مد و لباس فجر با توجه به پوشش های اصیل 
و بومی و ابلاغ آیین نامه تولید لباس پس از ۱۰ سال وقفه تنها بخشی از فعالیت 
ها و اقدامات اخیر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حوزه عفاف و حجاب است. 
اسماعیلی در بخش دیگری از سخنان خود به شرایط سخت آغاز بکار وزارت فرهنگ 
در دولت مردمی پرداخت و اظهار کرد: در حوزه فرهنگ و هنر بخاطر شرایط کرونایی 
تقریبا همه فعالیت ها با تعطیلی یا محدودیت شدید مواجه شدند و بر همین اساس 
اهالی فرهنگ و هنر بدترین شرایط ممکن را سپری کرد. رییس شورای هنر کشور 
اظهار داشت: در روزهای پایانی دولت دوزادهم با انبوهی از مجوزهای صادر شده در 
حوزه های نشر و سینما مواجه بودیم که این مسئله برای دولت مردمی چالش های 
مختلفی را در پی داشت و هنوز هم درگیر سر و سامان دادن این چالش ها هستیم.

 
معاون فرهنگی ستاد بازسازی عتبات عالیات قم خبرداد:

ثبت نام مجازی خدمت افتخاری
 در ستاد بازسازی عتبات عالیات

معاون فرهنگی ستاد بازسازی عتبات عالیات از مجازی شدن مراحل ثبت نام 
خدمت افتخاری در ستاد بازسازی عتبات عالیات، خبر داد. 

خدمت  به  مند  علاقه  که  افرادی  اظهارکرد:  کریمی،  یعقوب  حجت الاسلام 
افتخاری در ستاد بازسازی عتبات عالیات هستند، می توانند از طریق تکمیل فرم 
ثبت نام به جمع خادمین افتخاری ستاد بازسازی بپیوندند. وی افزود: علاقه مندان 
می توانند پس از مراجعه به سایت اصلی ستاد بازسازی عتبات عالیات، روی لینک 

فرم ثبت نام خادم افتخاری کلیک و فرم مربوطه را تکمیل کنند.

اخبار

رئیس سازمان انرژی اتمی :

دوربین ها فراپادمانی فعلا روشن نمی شوند
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: دوربین های برجامی برای رفع آن اتهامات بود و اگر 

قرار است اتهامات پابرجا بماند دیگر دلیلی برای وجود دوربین های برجامی نیست. 
محمد اسلامی در حاشیه بازدید از نمایشگاه هم افزایی مدیریت ایران و در جمع 
خبرنگاران درباره تاثیر این نمایشگاه در افزایش کیفیت مدیریت کشور، گفت: اساس 
انقلاب اسلامی برپایه احساس مسئولیت مردم بود و مسئولان فقط در سیستم سیاسی 

نیست و هرکس در تعیین سرنوشت خود مسئول و می تواند تاثیرگذار باشد.
اسلامی با بیان اینکه هرزمان مردم را در امور دخالت دادیم، موفق بودیم، گفت: برای 

توسعه مردم محور کشور باید این نوع هم افزایی ها وجود داشته باشد. 
صورت  ایجاد  کشور  معضلات  از  یکی  کرد:  تصریح  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
مطالبه گری برای دولت است که با توجه به بودجه و امکانات محدود دولت این مطالبه گری 
بعدا منجر به سرخوردگی می شود اما وقتی مردم مسائل را احصا و راه حل ها را خود خلق 
کنند، مشکلات بهتر حل می شود چون جامعه ایران، جامعه قدرتمندی است و با افزایش 
این هم افزایی ها ظرفیت کشور برای عبور از چالش ها بیشتر می شود.   رئیس سازمان 
انرژی اتمی درباره تازه ترین خبرهای همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
هم گفت: بسیار مهم است که مردم و مسئولان، حافظه تاریخی خود را به هنگام کنند، 
بیست سال است که غرب به جمهوری اسلامی اتهام ساخت بمب اتم را می دهد و هر 
روز آدرس جدیدی از محل ساخت آن. پرونده ایران مدام به شورای امنیت رفته و علیه 
جمهوری اسلامی قطعنامه صادر شده است. اسلامی افزود: نتیجه مذاکرات ایران تاکنون 
به سند برجام رسیده است اما غرب همچنان اتهاماتی را بر مبنای اسناد ربایش شده و 
موارد ادعایی متوجه ایران می کند. اساس پذیرش برجام از سوی جمهوری اسلامی 
رفع اتهام و اعتمادسازی بود. ایران پذیرفت که ظرفیت فعالیت های خود را محدود کند 
تا اعتمادسازی اتفاق بیافتد، با این همه آن ها به تعهدات خود پایبند نبودند.  وی تصریح 
کرد: دوربین های برجامی برای رفع آن اتهامات بود و اگر قرار است اتهامات پابرجا بماند 
دیگر دلیلی برای وجود دوربین های برجامی نیست. دوربین ها به دست خود آژانس جمع 
شده، پلمپ شده و در تأسیسات نگهداری می شود تا روزی که به این سند برگردند. رئیس 
سازمان انرژی اتمی با اظهار تاسف از لفاظی های صورت گرفته علیه برنامه هسته ای 
ایران، گفت: جمهوری اسلامی هرگز فعالیت های پنهان و غنی سازی خارج از چارچوب 
و بدون هماهنگی با آژانس بین المللی انرژی اتمی نداشتیم. ایجاد ظرفیت آب سنگین یا 
دیگر زیرساخت های صنایع اتمی ایران، با هماهنگی آژانس بوده و اکنون هم تحت نظارت 
آژانس است.  اسلامی تصریح کرد: کسی این تصور اشتباه را نداشته باشد که آژانس بر 
فعالیت های هسته ای ایران در حال حاضر نظارتی ندارد، آژانس هم اکنون هم مطابق 
ضوابط پادمانی مستقر است و نظارت خود را انجام می دهد. وی افزود: این دوربین های 
فراپادمانی بوده و به توافق نامه برجام مربوط است که در صورت بازگشت به این سند و 
اطمینان ایران از عدم شیطنت غرب، جمهوری اسلامی برای آن ها تصمیم خواهد گرفت.

 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

 رتبه بندی معلمان هر چه سریع تر اجرایی شود 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس که به همراه استاندار کرمان و اعضای مجمع 
نمایندگان استان با وزیر آموزش و پرورش نشست داشت، گفت: در این نشست بر 
اجرای هر چه سریعتر رتبه بندی معلمان و تعیین تکلیف معلمان حق التدریسی تأکید 
شد. محمدرضا پورابراهیمی در این نشست که به همراه استاندار کرمان و اعضای 
مجمع نمایندگان استان با وزیر آموزش و پرورش و با حضور مدیرکل آموزش و پرورش 
و رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان برگزار شد، با اشاره به تعیین تکلیف معلمان حق 
التدریسی اظهار کرد: با توجه به درخواست های مکرر معلمان حق التدریسی باید هر 
چه سریعتر این موضوع در دستور کار وزارت آموزش و پرورش قرار گیرد تا شاهد تعیین 
تکلیف این قشر زحمتکش باشیم. وی با اشاره به قانون رتبه بندی معلمان، افزود: 
با توجه به مصوبه مجلس طرح رتبه بندی معلمان باید در موعد مقرر اجرایی می شد 
که تا کنون اجرایی نشده است درخواست ما از وزیر آموزش و پرورش این است که با 
تسریع زمانی این مصوبه را اجرایی کند. وی با اشاره به اعتبار مورد نیاز جهت احداث 
اردوگاه شهید سلیمانی در کرمان، بیان کرد: در سفری که وزیر آموزش و پرورش به 
کرمان داشت، کلنگ احداث این اردوگاه در زمینی به مساحت ۳۰ هکتار زده شد که در 
خواست ما از وزیر آموزش و پرورش این است با تامین اعتبار مورد نیاز این پروژه، شاهد 
تکمیل این اردوگاه در آینده نزدیک باشیم. پورابراهیمی در ادامه با اشاره به کمبود سرانه 
آموزشی در کرمان، افزود: متأسفانه وضعیت سرانه فضای آموزشی در شهر کرمان اصلًا 
قابل قبول نیست، لذا باید عملیات ساخت و ساز مدارس هر چه زودتر در دستور کار قرار 

بگیرد تا سرانه شهر کرمان به متوسط سرانه کشور و استان برسد.
 

رئیس کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت کرونا:

 مراسم ماه محرم با رعایت اصول بهداشتی 
برگزار می شود

رئیس کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت کرونا با اشاره به 
شیوع سویه جدید ویروس کرونا در کشور، گفت: لازم است با رعایت کامل توصیه های 

بهداشتی در ایام پیش روی ماه محرم مانع از شیوع این ویروس در کشور شویم. 
سید مجید میراحمدی در یکصدمین نشست کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی 
ستاد ملی مدیریت کرونا که با حضور نمایندگان دستگاه ها در محل وزارت کشور برگزار 
شد؛ گفت: با توجه به خطر شیوع سویه جدید ویروس کرونا، نحوه برگزاری مراسم 
عزاداری در ماه محرم مورد بحث و گفت وگوی اعضای کمیته قرار گرفت و در نهایت مقرر 
شد این مراسم با رعایت اصول بهداشتی نظیر استفاده از ماسک، پرهیز از تراکم بیش 
از حد جمعیت، چرخش و تهویه هوا در محیط سربسته، پرهیز حضور بیماران زمینه ای 

و سالمندان در فضای  سربسته و  عدم حضور بیماران دارای علائم کرونا برگزار شود.
وی از شهروندان عزیز کشور خواست برای حفظ سلامتی خود و سایرین حتما از 
ماسک استفاده نمایند و خطر شیوع ویروس را جدی بگیرند. برگزاری قطعی کلاس 
های مدارس، دانشگاهها و مراکز آموزش عالی به صورت  حضوری از دیگر دستور 
کارهای نشست امروز کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی مدیریت کرونا بود و در این 
خصوص میراحمدی گفت: با توجه به اهمیت مسائل علمی و جبران عقب ماندگی 
ناشی از دو سال تعطیلی در شرایط کرونایی برابر مصوبه ستاد ملی کرونا تمام تاکیدات 
بر برگزاری حضوری کامل کلاس های درس است و برای همین باید دانشگاه ها و 
مدارس از هم اکنون کلیه اقدامات و  برنامه ریزی خود را  بر روی این مهم متمرکز نمایند.

  
وزیر کشور: 

معتادان متجاهر از سطح شهرها
 جمع آوری شوند

وزیر کشور از استانداران سراسر کشور خواست به فوریت و با برنامه ریزی جامع و 
عملیاتی، هرچه سریع تر به جمع آوری معتادان متجاهر از سطح شهرها اقدام کنند. 

احمد وحیدی روز دوشنبه در نشست مشترک با استانداران سراسر کشور، این مطلب 
را مورد تاکید قرار داد. وی افزود: در شرایط کنونی یکی از چالش های مهم مدیریت 
شهری مساله معتادان متجاهر است که اثر نامطلوب بر چهره عمومی شهر دارد. رییس 
شورای امنیت کشور تصریح کرد: باید با تمام ظرفیت های ملی و استانی مساله حضور 
معتادان متجاهر در سطح شهر مدیریت شود و در این خصوص استانداران باید ورود 
جدی داشته باشند.  وحیدی یادآور شد: واقعیت این است که معتادان متجاهر امنیت 
عمومی شهرها را به خطر می اندازند و برای همین لازم است با رویکرد جهادی این 

مساله هر چه سریع تر برطرف شود.
 

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی :

سفر انفرادی زائران به عتبات
 در ماه محرم ادامه می یابد 

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی گفت: براساس توافق با دولت عراق، زائران عتبات 
عالیات می توانند در ایام ماه محرم نیز به دو شکل انفرادی و گروهی عازم شهر های 
مقدس نجف و کربلا شوند. سید مجید میر احمدی با اشاره به در پیش بودن ماه محرم و 
علاقه دلدادگان حسینی )ع( به زیارت عتبات عالیات افزود: در پی توافق با وزارت کشور 
عراق، در ایام محرم نیز زائران ایرانی می توانند همچون گذشته بدون هیچ محدودیتی 
از مرز های زمینی مهران و شلمچه به صورت انفرادی یا کاروانی عازم شهر های مقدس 
نجف و کربلا شوند.  وی ادامه داد: طبق هماهنگی ها بین مقامات ایران و عراق، روند 
ورود زوار عتبات عالیات به عراق که از زمان برگزاری مراسم عرفه به صورت انفرادی و 

گروهی در جریان بود، در ایام ماه محرم نیز ادامه خواهد داشت.

رئیس قوه قضائیه گفت: تروریست هایی که در داخل ایران جنایت های بی حدی 
را انجام داده اند، امروز متاسفانه بر موضع خود هستند و در دامن کشور های غربی 

پناه گرفته اند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، در نشست شورای عالی قوه قضاییه، 
با گرامیداشت روز خانواده و تکریم بازنشستگان، گفت: هر میزان تلاش در جهت 
تحکیم بنیان خانواده و ایجاد مودّت و همدلی در نهاد خانواده به تعالی و ترقی هر 

چه بیشتر جامعه کمک می کند.
وی خطاب به رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: نسبت به نظارت بر اجرای 
قانون »حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« و به طور کلی تمام قوانین مربوط 
به تعالی نهاد خانواده، تسهیل امر ازدواج و مسکن، اهتمام داشته باشد و نحوه 

اجرایی شدن این قوانین را مورد نظارت جدی قرار دهد. 
رئیس قوه قضاییه همچنین به مرکز توسعه حل اختلاف و دادگاه های خانواده 
نیز دستور داد که نسبت به مقوله تحکیم خانواده عنایت ویژه تری داشته باشند 
و در دعاوی خانوادگی و مسائل مربوط به نفقه، مهریه و غیره به نحوی رسیدگی و 
صدور حکم کنند که خروجی این فرآیند منجر به استحکام خانواده ها و اجتناب و 

جلوگیری از گسست آنها شود.
وی به موضوع نحوه دستگیری و محاکمه ناعادلانه حمید نوری تبعه ایرانی در 
کشور سوئد و مغایرت این دستگیری و محاکمه با موازین و اصول حقوقی و نقض 
عدالت قضایی در این فقره اشاره کرد و ضمن محکوم کردن نحوه دستگیری، 
محاکمه و اتهاماتی که از قول عده ای تروریست، آدمکش، فاجر و فاسق به یک 
شهروند ایرانی در روند این محاکمه ناعادلانه نسبت داده شد، گفت: اگر مختصر 
عدل و انصافی در صادرکنندگان حکم علیه این تبعه ایرانی وجود داشته باشد، در 
مرحله بعدی، حکم به تبرئه او خواهند داد تا مقداری از آبروی از دست رفته شان 

را احیاء کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به ایرادات و اشکالات مبرهن 
و آشکار نحوه محاکمه حمید نوری در سوئد از جمله قاضی نامیدن یک کارمند 
سابق و نقض اصول حقوق بشر از سوی مدعیان و داعیه داران دروغین حقوق 
انسان ها در این مقوله، گفت: تروریست ها و آدمکش هایی که در دهه های مختلف 
بویژه در دوران جنگ تحمیلی همراه با صدامیان علیه مردم ایران مرتکب جنایت 
شدند، امروز در دامن کشورهای غربی پناه گرفته اند و سردمداران کشورهای مزبور 
این تروریست ها را مورد حمایت قرار می دهند و از آنها به عنوان شاهد در یک دادگاه 

ناعادلانه و نمایشی بهره می گیرند. 
وی با اشاره به اهمیت تکریم مراجعه کنندگان به دستگاه قضایی خطاب به 
تمامی مسئولان و کارکنان قوه قضاییه تاکید کرد که علی رغم حجم بالا و سختی 
کار، در نهایتِ حوصله و تحمل و بردباری با مراجعه کنندگان به دستگاه قضایی اعم 
از شاکی، مشتکی عنه و متهم مواجهه داشته باشید و بدانید که رفتار ما با مردم 
و مراجعه کنندگان و نحوه رسیدگی به پرونده آنها چنانچه تأثیر بیشتری از اصل 

رسیدگی نداشته باشد، دارای تأثیر کمتری نیز نیست. 
ضرورت متقن بودن امور، دستورات، احکام و آرای صادره قضایی

رئیس قوه قضائیه بر ضرورت متقن بودن امور، دستورات، احکام و آرای صادره 
از ناحیه مسئولان قضایی اشاره و تصریح کرد : وجه اصلی این اتقان انطباق این 
احکام و آراء با موازین و اصول قانونی است و اگر تلاش کنیم به صورت کامل و 
همه جانبه در احکام و آراء و دستورات خود مرّ قانون را رعایت کنیم، تحقق عدالت و 

استیفای حق مظلوم بهتر و بیشتر میسّر خواهد بود. 
وی با اشاره به جلسه روز یکشنبه خود با اعضای کمیسیون عمران مجلس به 
مقوله هایی نظیر تغییر کاربری ها و تعدی به اراضی طبیعی و تخریب محیط زیست 
اشاره کرد و گفت: در این قبیل پرونده ها تاکید ما این است که مراجع تشخیص 
تغییر کاربری ها و یا تخریب محیط زیست به موجب قانون مشخص هستند؛ 
چنانچه این مراجع در تشخیص خود اشتباه یا تخلف می کنند بحث و موضوع 
دیگری است اما بر اساس قانون، قاضی ما بر مبنای تشخیص این مراجع و شکایت 
آنها، باید به موضوعات رسیدگی کند و پیگیری های لازم را انجام دهد. به هر ترتیب 
تاکید ما این است که در همه مسائل عدلیه باید در احکام، آراء ، دستورات و اجرا، 

متقن و مستند به قانون عمل کنیم و بدانیم که قانون مصوب، لازم الاجرا است. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به مقوله مالکیت معنوی و 
ثبت اختراعات، بر بررسی اصلاح قانون و تدوین سازوکاری طبقه بندی شده در این 
مقوله در صورت نیاز اشاره کرد و دستوراتی را خطاب به رئیس سازمان ثبت اسناد 

و املاک صادر کرد.
وي با اشاره به پیچیدگی ها و فرآیندهای ناظر بر اختراعات و ابداعات بشری و 
انطباق آنها با زندگی انسان ها گفت: متاسفانه این یک واقعیت است که گاهي 
اطلاعات ناظر بر اختراع و ابداع صورت گرفته لو می رود و یا در فرآیندهای پیچیده 

اداری ناظر بر ثبت اختراعات، اطلاعات مرتبط با اختراع صورت گرفته به سرقت 
برده می شود؛ لذا ضروری است که سازمان ثبت اسناد و املاک برای این موضوع 
که ممکن است نمونه های فراوانی داشته باشد فکر عاجلی کند؛ به هر ترتیب ما 
باید برای رفع این نگرانی راهکاری پیدا کنیم و تضمین دهیم که اطلاعات ناظر بر 

اختراع یا ابداع او افشا نمی شود و لو نمی رود.
همکاری  با  املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  داد:  ادامه  قضائیه   قوه  رئیس 
دستگاه های ذی ربط، سازوکاری طبقه بندی شده را پیشبینی و تدوین کند که 
سرقت اطلاعات مرتبط با اختراعات صورت گرفته یا منصرف شدن مخترعان از 

ثبت اختراعات خود، به حداقل ممکن برسد.
رئیس قوه قضاییه همچنین  در بیست و پنجمین گردهمایی سراسری ائمه 
جمعه کشور گفت: چنانچه مراکز و مراجع قضایی دارای اشکال و ایراد هستند 

نباید از چشم نمایندگان مردم و ائمه جمعه پنهان بماند. 
ایراد مراجع قضایی از چشم نمایندگان مردم و ائمه جمعه پنهان نماند

به اهمیت  با اشاره  اژه ای  والمسلمین غلامحسین محسنی   حجت الاسلام 
جایگاه و پایگاه نماز جمعه، گفت: نماز جمعه پایگاه بصیرت افزایی، وحدت آفرینی 
و آگاهی بخشی است؛ نماز جمعه یک نماز سیاسی، عبادی، فرهنگی و اجتماعی 

و جایگاهی است که یکی از بیشترین تاثیرها را بین مردم و مسئولان ایفا می کند.
رئیس دستگاه قضا افزود: نماز جمعه جایگاه و پایگاهی است که می تواند در 
ایجاد آرامش و امیدآفرینی بیشتر و بالا بردن آگاهی های مردم و همچنین ایجاد 
وحدت بین آحاد مردم نقش آفرینی و اثرگذاری داشته باشد. همچنین نماز جمعه 
در تبیین برنامه های کشور و نظام به عنوان یک حلقه واسط فوق العاده عمل 
می کند. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه آنگونه که شایسته 
است از جایگاه و پایگاه نماز جمعه حمایت های لازم صورت نگرفته است، ادامه 
داد: نماز جمعه از جهات مختلف ظرفیتی عظیم محسوب می شود اما متأسفانه 
نتوانسته ایم از این ظرفیت عظیم به نحو مطلوب بهره بگیریم بنابراین همه باید در 

راستای ارتقای جایگاه و پایگاه نماز جمعه تلاش کنیم.
وی با اشاره به اهمیت امر قضا و خطیر بودن جایگاه قضاوت، گفت: اگر قوه 
قضاییه مقتدر، مستقل و صحیح العمل باشد، از بسیاری از کجی ها و نارسایی ها 
و وقوع جرم ها جلوگیری و پیشگیری می شود و چنانچه قوه قضاییه در تراز قضای 
اسلامی باشد می تواند حق هر مظلومی را از ظالم بستاند و دست هر متجاوزی به 
جان و مال و عرض مردم و ارزش های الهی را قطع کند و به مجازات خیانت کاران 

و متجاوزان بپردازد.
مردم از گسترش ناهنجاری های اجتماعی رنج می برند

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای یادآور شد: امروز مردم از گسترش 
ابتذال و ناهنجاری های اجتماعی رنج می برند و از برخی تبعیض ها و مفاسد و 
ناکارآمدی های ما مسئولان در رده های مختلف گلایه دارند؛ امروز مردم نسبت به 
برخی رانت ها و فسادها که منجر به ایجاد فاصله طبقاتی و مخدوش شدن عدالت 
اجتماعی می شود، گلایه مندند؛ مردم از اینکه زندگی مسئولین با سایر طبقات 
جامعه متفاوت باشد ناراحت می شوند؛ مردم ناخرسند می شوند اگر در این شرایط 

ما مسئولین از تشریفات نابجا و غیرضرور بهره بگیریم.
رئیس قوه قضاییه این پیشنهاد را به مسئولان شورای سیاستگذاری ائمه جمعه 
و امامان جمعه سراسر کشور، مطرح کرد که با تشکیل کارگروه هایی در هر شهر با 
مشارکت و حضور مسئولان قضایی و سایر مسئولان مربوطه نسبت به رسیدگی 
به مشکلات مخصوص آن شهر و مردم آن شهر با ترسیم اولویت ها، اتخاذ تصمیم 

کنند.

رئیس قوه قضائیه:
 مدعیان دروغین حقوق بشر با تبرئه نوری، اشتباه خود را جبران کنند 

آسیب  نگاهی  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
شناسانه به برخی اقدامات فرهنگی با نفی این موضوع 
که کار فرهنگی نیاز به بودجه های پیوسته دارد تأکید کرد: 
امروز هرکسی کارآمدی دین را در جامعه به اثبات برساند، 
انقلابی است؛ یعنی به جوان امروز که نشان دهد نظریه 
اسلام سیاسی امام خمینی )ره( می تواند زندگی مردم را 
هم در بعد معنوی و هم مادی اداره کند؛ چنین رفتاری 
بیانگر انقلابی بودن است و هر کسی غیر از این رفتار کند 

ضدانقلاب بوده و در مسیر انقلاب حرکت نکرده است.
دکتر محمدباقر قالیباف صبح روزدوشنبه، ۳ مردادماه در 
دهمین اجلاس رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 
با اشاره به اینکه امروزه برخی تصور می کنند کار فرهنگی، 
کار رانتی است و دولت باید مرتباً بودجه بدهد تا این نوع 
اقدامات ادامه یابد، گفت: بنده البته خلاف این نظر را 
دارم و معتقدم امروزه انجام فعالیت فرهنگی در کشور، از 
جهت اقتصادی جزو مجموعه هایی است که می توان روی 
آن سرمایه گذاری کرد، مانند همه فعالیت های اقتصادی 

دیگر و حتی از آن انتفاع اقتصادی داشت. 
من  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
نمی خواهم شما را از زاویه دیپلماسی فرهنگی نگاه کنم 
بلکه شما باید یک مجاهد و مهاجر فی سبیل الله و نمادی 
از جعفر طیار باشید گفت: انقلاب اسلامی نعمت بزرگی 
به نام امام )ره( به ما داد و ما را با او آشنا کرد؛ در این میان ما 
با بزرگانی همچون شهید هاشمی نژاد و مجاهدان بزرگی 

همچون حضرت آقا آشنا شدیم و اگر امروز اندیشمندان 
خارجی متوجه شدند که فرهنگ مقوله مهمی است، 
باید اذعان کرد انقلاب اسلامی فلسفه وجودی اش ذاتاً 
مبنی بر فرهنگ بوده و اصلًا انقلاب اسلامی یک انقلاب 
فرهنگی است. وی در همین زمینه افزود: امروز گفته 
می شود اقتصاد اولویت است، اما باید عنوان کرد که در 
این حوزه نیز نیازمند فرهنگ هستیم و اگر مشکلات 
اقتصادی حل نمی شود به این دلیل است که در اقتصاد 

فهم فرهنگی نداریم. 
شهید سلیمانی بحث امنیت و دفاع را با نگاه 

فرهنگی اداره کرد
از رایزنان  با اشاره به اظهارات یکی  رئیس قوه مقننه 
فرهنگی در خصوص شهید سلیمانی مبنی بر اینکه او 
شهید جبهه فرهنگ بود، گفت: اتفاقاً شهید سلیمانی 
مرد میدان بود که می جنگید و در حقیقت رزمنده بود 
و کار امنیتی می کرد و با گلوله سروکار داشت و به حد 
ضرورت کار سیاسی انجام می داد، اما نکته مهم اینجاست 
انقلاب بود  امامین  اندیشه  از  اندیشه وی برخاسته  که 
و اعتقاد داشت اگر قرار باشد به مقوله کار نظامی خود 
با رویکرد امنیت محور نگاه کند، انقلاب اسلامی پیش 
نخواهد رفت، بنابراین برای مقابله با جنگی که تحمیل 
شده و ظلمی که برای مسلمین و انسان ها رخ داده باید 
به جای رویکرد تهدیدمحور، به مردم نگاه کند و رویکرد 
جامعه محور داشته باشد. وی تأکید کرد: در واقع شهید 

سلیمانی از جمهوری اسلامی درخواست تیپ و لشکر 
نکرد، زیرا وی نگاهش به کسانی بود که طبق فرموده 
امام )ره( تا آخر پای انقلاب خواهند ایستاد و آن افراد 
کسانی جز مستضعفان و محرومان نبودند که طعم فقر 
ادامه  را چشیده اند. رئیس مجلس شورای اسلامی در 
رزمندگان  به  سری  تهران  اطراف  در  اگر  امروزه  افزود: 
زینبیون و فاطمیون بزنید مشاهده می کنید که افرادی 
مشکلات  معیشتشان  برای  حتی  که  هستند  جانباز 
دارند، اما در جبهه مقاومت حضور داشتند؛ در واقع بر 
اساس این مهم باید اذعان کرد شهید سلیمانی بحث 
امنیت و دفاع را با نگاه فرهنگی اداره کرد و پای آمریکا را 
از منطقه برید و نیرو های داعش را از بین برد، بنابراین با 
نگاه فرهنگی می توان به مقوله اقتصاد نیز نگاه کرد و به 
کار فرهنگی نیز باید با این رویکرد توجه کرد. دکتر قالیباف 
با بیان اینکه انقلاب ما اساساً انقلابی فرهنگی است، 
شجاعت  درونی،  تحول  فرهنگ،  یعنی  انقلاب  گفت: 
و در واقع به این معناست که ما ساختار گذشته را قبول 
نداریم. خاطرم هست در شهریور سال ۱۳۵۹ و قبل از 
بسیج  در  انقلاب  بچه های  همه  تحمیلی  جنگ  وقوع 
متمرکز بر فعالیت های فرهنگی، آموزشی، تربیتی و کمک 
اقدام  و می خواستند  بودند  مردم  زندگی  و  معیشت  به 
فرهنگی در تراز انقلاب اسلامی انجام دهند و این روند از 
هسته های فرهنگی مساجد تا عرصه های فراتر به صورت 

سازماندهی شده صورت می گرفت.

رئیس مجلس شورای اسلامی :

انقلابی کسی است که کارآمدی دین در اداره جامعه را اثبات کند 

حسن هانی زاده *

مهدی ذاکران*

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه بررسی موضوع حقوق بازنشستگان در مسیرهای 
کارشناسی قرار دارد، بخش های مرتبط با این موضوع را مکلف کرد که هر چه سریع تر 
تصمیمات مؤثر و منطبق با قانون و به نفع معیشت بازنشستگان، در مسیر ابلاغ و 

اجرا قرار گیرد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی، رییس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت که یکشنبه شب برگزار شد، ضمن گرامیداشت روز تکریم بازنشستگان، از اراده 

جدی دولت برای حمایت و تقویت معیشت بازنشستگان کشور خبر داد.
رییس جمهور با بیان اینکه دولت با رعایت عقلانیت در تصمیم گیری ها خود را 
مکلف به اجرای عدالت می داند، گفت: چنانکه پیش از این هم بارها اعلام شده، 
دولت به طور کامل در جریان مسائل اقتصادی جامعه و معیشت اقشار مختلف از 
جمله بازنشستگان قرار دارد و توجه به این مسئله حیاتی و تلاش برای بهبود آن، 

لحظه ای از اولویت های اینجانب خارج نشده است.
مسیرهای  در  بازنشستگان  حقوق  موضوع  بررسی  اینکه  بر  تاکید  با  رئیسی 
کارشناسی قرار دارد، بخش های مرتبط با این موضوع را مکلف کرد که هر چه سریع تر 

تصمیمات مؤثر و منطبق با قانون و به نفع معیشت بازنشستگان، در مسیر ابلاغ و 
اجرا قرار گیرد.

در این جلسه علاوه بر بررسی موضوع حقوق بازنشستگان، تصمیماتی نیز درباره 
الزامات مربوط به اسقاط خودروهای فرسوده اتخاذ شد.

بر این اساس وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن ارائه گزارشی از وضع تولید 
خودرو، موتورسیکلت و کامیون در کشور، پیشنهاد خود در زمینه حل مشکلات 

موجود در اجرای طرح اسقاط و جایگزینی خودروهای فرسوده را مطرح کرد.
اعضا پس از بحث و بررسی در این باره مقرر کردند دولت در راستای اجرای قانون 
جدید ساماندهی صنعت خودرو، الزامات اجرا، راهکارهای رفع موانع و مشکلات و 
نیز تعیین تکلیف این طرح را در قالب لایحه ای دو فوریتی به مجلس شورای اسلامی 

ارائه کند تا هر چه سریع تر زمینه اجرای قانون مذکور فراهم شود.
در پایان جلسه نیز گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی در خصوص تکالیف 
مندرج در قانون مصوب بودجه کل کشور در راستای اجرای هر چه سریع تر قانون 

واگذاری سهام براساس اولویت های گوناگون تعیین شده، مورد بررسی قرار گرفت.

 رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح کرد:

اراده جدی دولت برای حمایت و تقویت معیشت بازنشستگان کشور 
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 چرا ایستاده غذا خوردن بد است؟

اسپاسم روده بزرگ به گرفتگی های عضله در کولون یا روده بزرگ گفته می شود. 
اسپاسم، یک انقباض ناگهانی و غیرارادی در عضله است.

روده بزرگ شما لوله ای بلند و مارپیچ است که در آن و در پایان فرایند گوارش، 
کمک  با  بزرگ  روده  می شود.  فشرده  هم  به  مدفوع  صورت  به  آرامی  به  غذا 
عضلاتی دیگر، مدفوع را پیش برده و دفع می کند. اگر این عضلات بگیرند و 

دچار اسپاسم شوند، در حرکات طبیعی روده اختلال ایجاد می شود.
اسپاسم روده بزرگ چه علائمی دارد؟

ممکن است در شکمتان ناگهان احساس گرفتگی کنید، خصوصا در قسمت 
پایین و سمت چپ. علائم زیر نیز ممکن است وجود داشته باشند:

. شکم درد. اسپاسم ها می توانند دردناک باشند، خصوصا اگر شدید باشند.
. یبوست. اسپاسم ها ممکن است باعث شوند روده بزرگ شما به جای اینکه 

مدفوع را به جلو برانند، آن را نگه دارند.
. نفخ شکم. نفخ می تواند نتیجه ی یبوست یا گاز معده و یا علامتی موازی و 

مرتبط با همان علت اسپاسم ها باشد.
. احساس نیاز ناگهانی به دفع. گاهی اسپاسم ها به جای اینکه باعث نگه 
داشتن مدفوع شوند، آن را به جلو می  رانند و نیاز به دفع ناگهانی ایجاد کرده و 

احساس بی اختیاری مدفوع به فرد می دهند.
. اسهال. اگر پیش از اینکه روده بزرگ بتواند مدفوع را متراکم کند، اسپاسم ها 

فرد را وادار به مدفوع کردن کنند، مدفوع شُل خواهد شد.
. دفع بلغم در مدفوع. این علامتی شایع در افرادی است که اسپاسم کولون 
دارند. این اتفاق می تواند دفاعی در برابر اسهال مزمن یا یک علامت موازی باشد.

داشتن کولون اسپاستیک به چه معناست؟
این اسپاسم ها ممکن است واکنشی  اسپاسم های کولون یک علامت اند. 
موقتی به چیزی که خورده اید باشند یا مرتبط با یک بیماری گوارش مزمن تر. 
 )IBS( اسپاسم های روده بزرگ، علامتی بسیار شایع از سندرم روده تحریک پذیر

هستند. هرچند هرکسی که به این سندرم دچار است لزوما اسپاسم روده بزرگ 
ندارد اما این علامت آن قدر شایع است که اصطلاح »کولون اسپاستیک« تبدیل 
به نام اختصاری برای سندرم روده تحریک پذیر شده است. همه ی ناراحتی هایی 
که در بالا گفتیم مکررا همراه با اسپاسم های کولون رخ می دهند و خیلی از 

افرادی که سندرم روده تحریک پذیر دارند از آن شاکی اند.
شایع ترین دلایل اسپاسم های کولون

کولون  اسپاسم های  اغلب شامل  اختلال  این  تحریک پذیر.  روده  . سندرم 
می شود که علت آن ناشناخته است. در سندرم روده تحریک پذیر هیچ التهابی 
معمولی  محرک های  به  نسبت  روده ها  می رسد  نظر  به  بلکه  ندارد،  وجود 

حساس ترند.
. سندرم التهابی روده )IBD(. بیماری های مزمنی مانند کولیت زخمی روده 
و بیماری کرون سبب التهاب مزمن در روده ها می شوند که می توانند اسپاسم 

کولون ایجاد کنند.
می توانند  کولون  اسپاسم های  غذایی.  تحمل  عدم  یا  غذایی  آلرژی های   .
ندارد.  آن  با  خوبی  رابطه  گوارش  که  باشند  غذایی  به  نسبت  بدن  واکنش 
آلرژی های غذایی سبب یک واکنش ایمنی می شوند که شامل التهاب می شود. 
عدم تحمل یک ماده غذایی سبب ناراحتی گوارشی می شود که می تواند باعث 

اسپاسم روده حساس شود.
. عفونت موضعی. ویروس ها، انگل ها یا باکتری ها می توانند باعث عفونت و 

التهاب کولون یا کیست هایی در دیواره روده بزرگ شوند.
. اندومتریوز. این عارضه باعث می شود اندومتریوم یا دیواره ی رحم، در جاهای 
دیگری خارج از رحم رشد کنند که این قسمت ها گاهی می تواند روده ها باشد. 
این اتفاق سبب درد و خونریزی و التهاب در ناحیه مورد نظر می شود که می تواند 

اسپاسم هایی در کولون ایجاد کند.
. عوامل روحی و هیجانی. گوارش از طریق سیستم عصبی ارتباط تنگاتنگی با 

مغز ما دارد و این یعنی استرس ها و حساسیت های روحی و هیجانی ما می توانند 
باعث شوند چیزی در روده های ما اشتباه دریافت شود و روده ها با اسپاسم نسبت 

به آن واکنش بیش از حد نشان بدهند.
چگونه از اسپاسم های کولون خلاص شویم؟

برخی از بیمارانی که اسپاسم مزمن کولون دارند ممکن است بتوانند با دارو 
علائم را تسکین دهند؛ اما مصرف دارو اغلب عوارض جانبی نامطلوبی دارد و 
علت اصلی علائم را برطرف نمی کند. به همین دلیل، پزشکان ترجیح می دهند 
درمان را با تغییراتی در سبک زندگی و استفاده از راهکارهای خانگی شروع 

کنند:
. استراحت دادن به روده ها. مثلا روزه متناوب که شامل نخوردن صبحانه یا 
شب زودتر شام خوردن می شود و به سیستم گوارشتان فرصتی برای آرام گرفتن 

و بازسازی می دهد.
. رژیم غذایی حذفی. یک دوره رژیم غذایی حذفی می تواند به شما کمک کند 

غذاهایی را که باعث اسپاسم روده تان می شوند شناسایی کنید.
. ورزش. ورزش منظم و در حد متعادل می تواند حرکات روده و گوارش را تنظیم 
کند. ورزش با ترشح اندورفین ها، استرس و درد را تسکین داده و هماهنگی بین 

روده ها و سیستم عصبی را تقویت می  کند.
. مدیریت استرس. پنجاه درصد افرادی که دچار اسپاسم های کولون یا سندرم 
روده تحریک پذیر هستند، حساسیت خیلی زیادی نسبت به درد دارند. چه 
استرس شما عامل اسپاسم های روده تان باشد یا اسپاسم روده دلیل استرستان 
و یا هر دو، به هر صورت مدیریت و کنترل استرس بخش مهمی از آرام کرده 

روده هایتان است.
و  گوارش  به  می توانند  روده  مفید  باکتری های  پروبیوتیک ها.  و  فیبر   .
حساسیت های غذایی و تعادل باکتری ها که سبب التهاب در گوارش می شوند 
کمک کنند. فیبر، باکتری های خوب را تغذیه می کند و به مدفوع حجم می دهد 

تا بهتر دفع شود.
. نعنا فلفلی. چای نعنا فلفلی یا کپسول عصاره نعنا فلفلی می تواند به تسکین 
اسپاسم های کولون کمک کند. نعنا فلفلی یک آنتی اسپاسم طبیعی است که 

می تواند جلوی انقباضات عضلات را بگیرد.
اگر این درمان ها و راهکارها نتیجه ای نداشته باشند، پزشک ممکن است 

داروهایی برای علائمتان تجویز کند:
. آنتی اسپاسمودیک ها: این داروها جلوی اسپاسم های عضلانی غیراردای را 

می گیرند.
. آنتی کولینرژیک ها: این داروها، ماده شیمیایی به نام استیل کولین را مهار 
می کنند که مسئول انتقال پیام  های عصبی و عامل حرکات غیرارادی عضلات 

است.
. ضداسهال ها: این داروها تجویزی یا بدون نسخه اند.

. آنتی بیوتیک ها: ممکن است برای درمان یک عفونت یا رشد زیاد باکتری به 
آنتی بیوتیک نیاز داشته باشید.

چه زمانی باید بابت اسپاسم های کولون به پزشک مراجعه کنید؟
اگر اغلب دچار اسپاسم کولون می شوید باید برای تشخیص به پزشک مراجعه 
کنید. شناسایی علت مشکل، اولین قدم در جهت درمان و تسکین است. 
آزمایشات پزشکی می توانند به تائید و تشخیص پزشک کمک کرده و در صورت 
نیاز، درمان عفونت یا شناسایی آلرژی غذایی در پیش گرفته شود. ممکن است 
بیماری دیگری داشته باشید که نیاز به بررسی و درمان دارد یا اینکه فقط لازم 

باشد تغییراتی در سبک زندگی تان ایجاد کنید.

گرفتگی عضلات روده بزرگ؛

پرخوری عصبی؛ چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم ؛علائم اسپاسم روده بزرگ و چگونگی تسکین آن
تفاوت پرخوری عصبی با گرسنگی چیست؟

آیا وقتی کسل یا ناراحت هستید میل به خوردن خوراکی ندارید یا خودتان را کنار 
چند شیرینی پیدا نمی کنید؟ پیدا کردن غذا برای آرامش امری شایع است و با نام 

پرخوری عصبی یا احساسی شناخته می شود.
گروه ایرنا زندگی- افرادی که به پرخوری عصبی مبتلا هستند چندین بار در هفته 
برای از بین بردن احساسات منفی به سراغ غذا می روند. شاید این افراد بعد از 
خوردن غذا احساس گناه و شرمندگی کنند اما به علت وجود این احساسات دوباره 
و دوباره به سراغ غذا می روند و وزن شان افزایش پیدا می کند و چاق می شوند. 
جالب اینجاست که پرخوری احساسی فقط در هنگام ناراحتی نیست و گاهی به 

دلیل خوشحالی نیز اتفاق می افتد.
پرخوری عصبی چیست؟

هر اتفاقی، از استرس کار گرفته تا نگرانی های مالی، مشکلات سلامتی و حتی 
درگیری در رابطه ممکن است سبب پرخوری عصبی باشد. این مشکلی است که 
هم مردان و هم زنان با آن درگیر هستند اما بر اساس تحقیقات مختلف، غذا خوردن 

احساسی در زنان کمی بیشتر از مردان است.
پرخوری عصبی؛ چرا غذا؟

احساسات منفی سبب احساس پوچی یا خلاء احساسی در  فرد می شوند و در 
این میان غذا نقش پر کردن این خلاء دارد و فرد به طور موقت احساس پُری می 
کند. دیگر شاخص های این مشکل عبارتند از: تاثیرات اجتماعی یعنی در  زمان 
هایی که از نظر احساسی به کمک دیگران نیاز دارید. درگیر نشدن در فعالیت هایی 
که سبب کاهش ناراحتی و استرس شوند. درک نکردن تفاوت بین گرسنگی فیزیکی 
و احساسی به کار بردن الفاظ منفی در صحبت کردن با خود که یکی از عوامل شروع 
رفتن به سمت غذا است. این مورد چرخه ای از غذا خوردن عصبی را ایجاد می کند. 

تغییر سطح کورتیزول در پاسخ به استرس سبب غذا خوردن عصبی می شود.
پرخوری عصبی در مقابل گرسنگی واقعی

انسان ها برای زنده ماندن باید غذا بخورند. بنابراین باید یاد بگیرید چگونه غذا 
خوردن احساسی را از گرسنگی واقعی تشخیص دهید. بر اساس تحقیقات تفاوت 
های زیادی وجود دارند که نشان می دهند آنچه تجربه می کنید گرسنگی واقعی 
است یا احساسی. گرسنگی فیزیکی گرسنگی احساسی به مرور و پس از گذشت 
مدتی شکل می گیرد ناگهانی به سراغتان می آید هوس گروه های مختلف غذایی 
را می کنید تمایل به خوردن غذای خاصی دارید احساس سیری می کنید و آن را 
به عنوان سرنخی برای توقف غذا خوردن می دانید ممکن است در خوردن یک غذا 
پرخوری کنید و کنترلی بر غذاخوردن ندارید هیچ احساس منفی درباره غذا خوردن 

ندارید به خاطر غذا خوردن احساس گناه و شرم می کنید.
چگونه جلوی پرخوری عصبی را بگیریم؟

پرخوری عصبی به سادگی با غذا خوردن تمام نمی شود. شاید غذاخوردن در 
همان لحظه آرام تان کند اما بعد از مدتی سبب می شود غمگین تر از قبل باشید. 

این چرخه تا زمانی که فرد احساسات خود را ریشه یابی نکند، متوقف نمی شود.
پرخوری عصبی؛ ۹ راهکار برای مقابله با استرس

غذا خوردن راهی مناسب برای کاهش استرس است اما باید روش های دیگری 
مانند نوشتن یک دفترچه خاطرات، خواندن کتاب و یا چند دقیقه وقت گذاشتن 

برای ریلکس کردن برای مقابله با استرس انجام دهید.
۱- ورزش کنید برخی افراد با انجام ورزش روزانه احساس آرامش می کنند. پیاده 
روی، دویدن آهسته و یا انجام روتین حرکات یوگا برای مقابله با احساس پرخوری 
مناسب است. در یک تحقیق به داوطلبان گفته شد به مدت هشت هفته یک روتین 
یوگا را دنبال کنند. سپس محققان به ارزیابی آرامش ذهنی و درک در این افراد یعنی 
درک شخص از خود و شرایطی اطرافش پرداختند. نتایج این تحقیق نشان داد که 

انجام یوگا به خنثی کردن احساساتی نظیر اضطراب و افسردگی کمک می کند.
۲- مدیتیشن را امتحان کنید برخی نیز ادعا می کنند مدیتیشن به از بین بردن 
چنین احساسی کمک می کند. تحقیقات بسیاری نشان دادند که تمرین مدیتیشن 
برای آرامش دهی به ذهن راه مناسبی برای درمان اختلال پرخوری و همچنین غذا 
خوردن احساسی است. نفس عمیق کشیدن خود به سادگی یک نوع مدیتیشن 
است. در جایی آرام بنشینید و روی تنفستان تمرکز کنید. هوا را به آرامی داخل و 

خارج بینی خود هدایت کنید.
۳- یک دفترچه غذایی برای خود درست کنید دفترچه یادداشت برای ثبت اینکه 
هر غذایی را در چه زمان و در چه حالتی خوردید کمک می کند تحریک کننده 
های خوردن عصبی را شناسایی کنید. با اینکه کمی چالش برانگیز است اما سعی 
کنید تمام چیزهایی که می خورید را در آن دفترچه یادداشت کنید )چه وعده ای 
بزرگ و چه کوچک( همچنین احساسی که در آن لحظه داشتید را نیز بنویسید. اگر 

خواستید برای مشاوره به پزشک مراجعه کنید این دفترچه بسیار مفید است.
۴- یک رژیم غذایی سالم را مورد استفاده قرار دهید مطمئن شوید مواد مغذی سالم 
و کافی به بدنتان می رسانید چون این مورد نیز بسیار مهم است. تفاوت قائل شدن 
بین گرسنگی فیزیکی و احساسی بسیار دشوار است اما وقتی رژیم غذایی سالمی 
داشته باشید به راحتی زمان هایی که از روی ناراحتی و کسلی غذا می خورید قابل 
شناسایی است. ۵- مظنونین همیشگی را از سبد غذایی خود حذف کنید سعی 
کنید غذاهایی که هنگام عذا خوردن های عصبی به سراغشان می روید را از سبد 
خرید حذف کنید و آنهایی را هم که دارید دور بیندازید. غذاهایی را برای حذف از این 
لیست  مانند چیپس، شکلات و بستنی در نظر بگیرید که چربی بالا دارند، شیرین و 
یا سرشار از کالری هستند. همچنین در هنگام ناراحتی به خرید نروید. غذاهایی که 
در زمان ناراحتی، استرس و کسلی هوس می کنید را خارج از دسترس قرار دهید که 

این کار به شکستن چرخه غذا خوردن عصبی کمک بسیاری می کند.
۶- به حجم غذایتان توجه کنید در برابر خوردن یک بسته کامل چیپس یا دیگر 
غذاها در حجم بالا مقاومت کنید. وعده های خود را اندازه بگیرید و بشقاب های 
کوچک را انتخاب کنید تا به کنترل وعده ها کمک کند. همین که یک وعده را تمام 
کردید ابتدا کمی به خود فرصت دهید و بلافاصله برای بشقاب دوم اقدام نکنید. چند 

نفس عمیق بکشید و تمرکز کنید تا ببینید آیا واقعا هنوز گرسنه هستید یا خیر؟
۷- به دنبال حمایت باشید اگر احساس تنهایی و افسردگی می کنید در برابر تنها 
بودن مقاومت کنید. حتی یک تماس تلفنی کوتاه با یک دوست یا یکی از اعضای 
خانواده برای خلق و خویتان معجزه می کند. در رژیم غذایی به اندام این امکان برای 

شما وجود دارد که با مشاور خود تماس بگیرید و اوضاع را کنترل کنید.
۸- چیزهایی که مورد حواس پرتی می شوند را حذف کنید شاید در مقابل تلویزیون، 
کامپیوتر یا موارد دیگری که سبب پرت شدن حواستان می شوند غذا بخورید. سعی 
کنید دفعه بعدی خود را در این شرایط قرار ندهید. با تمرکز روی غذا، لقمه هایی که 
می جوید و سطح گرسنگی متوجه خواهید شد که آیا غذا خوردتان عصبی است یا 
خیر. بعضی نیز ۱۰ تا ۳۰ بار جویدن غذا را قبل از بلعیدن توصیه می کنند و معتقدند 
این کار باعث تمرکز می شود. انجام این کارها به مغزتان زمان می دهد تا پیام سیری 
از معده را دریافت کند. ۹- روی مثبت صحبت کردن با خود کار کنید احساس گناه 
و پشیمانی با خوردن عصبی ارتباط دارد. اگر با غذاخوردن احساس ناراحتی دارید 
هرگز خود را ناامید نکنید و از تجربه ای که داشتید استفاده کنید تا به نوان فرصتی 

جهت برنامه ریزی برای آینده استفاده کنید.  
پرخوری عصبی؛ چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم 

کار دشواری است اما به پرخوری عصبی به عنوان یک فرصت نگاه کنید تا بیشتر 
با خود و احساساتتان رابطه برقرار کنید. دنبال کردن روز به روز این فرآیند سبب درک 
بهتر از خود و همچنین گسترش دامنه سالم غذا خوردن می شود. توجه نکردن به غذا 
خوردن عصبی و ریشه یابی نکردن آن ممکن است به مشکل بزرگتری تحت عنوان 
اختلال پرخوری یا دیگر اختلالات تغذیه ای تبدیل شود. اگر متوجه شدید الگوهای 
غذا خوردنتان از کنترل خارج است بهتر است با پزشک صحبت کنید. پزشک ممکن 

است شما را به یک مشاور یا متخصص تغذیه ارجاع دهد تا علت را بیابید.  

سلامت

معاون امور بهداشتی دانشگاه شهید بهشتی  مطرح کرد:

خودمراقبتی؛ اساسی ترین راه پیشگیری
 از ابتلا بـه بیماری ها

معاون امور بهداشتی دانشگاه شهید بهشتی گفت: خودمراقبتی اساسی ترین 
راه برای پیشگیری از ابتلا بـه بیماری ها بـه ویژه بیماری های مزمن است.

دکتر محمدرضا سهرابی ضمن گرامیداشت روزجهانی خودمراقبتی گفت: 
خودمراقبتی شامل اقداماتی آموختنی، آگاهانه و هدفمند است فرد برای سالم 

ماندن خود، خانواده دیگران انجام می دهد.
وی افزود: خودمراقبتی در واقع به معنی مراقبت از خود است یعنی کار های 
روزمره هرچند کوچکی که انجام می دهیم تا زندگی بهتر و سالم تری داشته 

باشیم.
وی ادامه داد: در میان عوامل تعیین کننده سلامت، اقدامات خودمراقبتی 
اساسی ترین راه برای پیشگیری از ابتلا به بیماری به ویژه بیماری های مزمن 

شناخته شده است.
دکتر سهرابی خودمراقبتی را دربرگیرنده حیطه وسیعی از فعالیت ها مشتمل 
بر ارتقای سلامت، پیشگیری و درمان بیماری ها و توانبخشی بیماری های مزمن 

برشمرد.
وی افزود: فراگرفتن فعالیت های خودمراقبتی می تواند فرد را به سمت حفظ 
سلامتی و احساس خوب بودن سوق دهد. سازگاری فرد با بیماری افزایش یابد و 
توان مراقبت از خود در افراد بیشتر شود. همچنین میزان ناتوانی و از کارافتادگی 

بیماران و هزینه های درمانی کاهش یابد.
دکتر سهرابی تأکید کرد: به رفتار های خودمراقبتی باید به عنوان یک راهبرد 
اصلی توجه ویژه داشته باشیم که منجر به حفظ و ارتقای سلامت، کیفیت 
زندگی، افزایش رضایت بیماران، منطقی شدن استفاده از خدمات و کاهش 

هزینه های سلامت می شود.
وی مهمترین رفتار های خودمراقبتی ارتقا دهنده سـلامت را رفتارهای تغذیه ای 
سـالم، فعالیت های جسمانی، مدیریت اسـترس، ارتباطات بین فردی، رشد 

معنوی و مسئولیت پذیری در قبال وضعیت سلامتی عنوان کرد.
رویکرد  تقویت  با  افزود:  بهشتی  شهید  دانشگاه  بهداشتی  امور  معاون 
مناسب  به طور  را  بهداشتی  رفتار های  بود  قادر خواهند  خودمراقبتی مردم 
انتخاب و اجرا کنند و برای سلامت خود تصمیم های صحیح بگیرند؛ بنابراین 
آموزش اقدامات خودمراقبتی و ترویج آن به وضوح موجب افزایش کارآیی و 

مهارت های فردی مردم می شود.
دکتر سهرابی گفت: برنامه ملی خودمراقبتی به عنوان پنجمین برنامه ملی 
تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت طراحی و بسته خودمراقبتی از مهر ۱۳۹۴ 
برای اجرا به معاونت های بهداشت دانشگاه های علوم پزشکی ابلاغ شده است.

گفتنی است، روز جهانی خودمراقبتی با شعار »امسال برای خودمراقبتی چه 
قولی به خودت میدهی؟« مردم را تشویق می کند تا یک تعهد شخصی و یک 

اقدام خاص خودمراقبتی را بپذیرند و آن را با دیگران به اشتراک بگذارند.
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونایی قم  قرمزمی شود 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به وضعیت نارنجی کرونایی در 
استان گفت: برابر اطلاعات موجود، به نظر می رسد که استان طی هفته های آینده وارد 
وضعیت قرمز کرونایی شود، و جز نخستین استان هایی هستیم که این شرایط را تجربه 

می کنیم.
سیامک محبی در سی و سومین جلسه قرارگاه عملیاتی طرح شهید سلیمانی و 
کارگروه نظارت بر پروتکل های بهداشتی در تالار امام رضا )ع( فرمانداری قم افزود: طبق 
تجربه ایی که از پیک های قبلی کرونا داریم، ستاد ملی مبارزه با کرونا پس از درگیر شدن 

استان، اقدام به مصوب کردن برخی محدودیت ها و ممنوعیت ها می کند.
وی گفت: ما تاکنون همه چالش ها را تجربه کردیم، و با تجربه ای که داریم، باید با 
استفاده از اختیارهای استانی، اعمال نظرهایی را داشته باشیم و سفت و سخت نیز 
مطالبه کنیم. معاون علوم پزشکی قم در ادامه با ذکر این نکته که اسم این کار را به 
هیچ وجه محدودیت و ممنوعیت نمی گذاریم، بلکه سیاستگذاری برای تامین سلامت 
عزاداران حسینی است گفت: ما یک سری پروتکل های بهداشتی که ضمانت اجرایی 

داشته باشد، را می خواهیم.
تزریق واکسن فقط منجر به کمتر شدن بیماری می شود 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز طی سخنانی با اشاره به تاثیر واکسیناسیون کرونا 
در کاهش شدت بیماری و مرگ و میر گفت: هنوز هیچ واکسنی که جلوی ابتلا به کرونا 

را بگیرد، ساخته نشده است.
مهدی مصری با تاکید بر اینکه تزریق واکسن فقط منجر به کمتر شدن بیماری می شود 

گفت: بزرگترین هدف کنترل کرونا نیز این است که مرگ و میر کم شود.
رئیس علوم پزشکی قم با بیان اینکه همه دستگاه ها کمک کنند که از این موج تازه عبور 
کنیم گفت: با توجه به عزاداری های ماه های محرم و صفر اگر موج هفتم تا پاییز ادامه 
پیدا کند، ممکن است با موج هشتم یکی شود که در این فاصله مسئولیت سنگینی برای 

مدیریت کرونا داریم.
وی بیان کرد: دستگاه ها یکی از وظایف خود را مدیریت کرونا بدانند، و تصور نکنند که 
فقط وظیفه علوم پزشکی است، ما نیروی انسانی به اندازه کافی نداریم، چون حفظ جان 

مسلمین واجب است، تلاش ما نیز باید بیشتر باشد.
آشپزخانه های طبخ غذای زائران خارجی نیازمند نظارت دقیق است

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم  نیز در این 
جلسه گفت: آشپزخانه هایی که در خیابان های آبشار و چهارمردان قم، اقدام به طبخ 
غذا برای زائران خارجی می کنند، باید نظارت های بهداشتی دقیقی بر آنها صورت گیرد. 
بمهدی نصر روز دوشنبه در سی و سومین جلسه قرارگاه عملیاتی طرح شهید سلیمانی 
و کارگروه نظارت بر پروتکل های بهداشتی در تالار امام رضا )ع( فرمانداری قم اظهار 
داشت: در خیابان های آبشار و چهارمردان خانه هایی هستند که در زیرزمین ها آنها برای 

زائران خارجی بخصوص پاکستانی غذا طبخ می شود.
وی تاکید کرد: مرکز بهداشت باید بر این آشپزخانه ها نظارت داشته باشد. 

معاون میراث فرهنگی قم همچنین با اشاره به وجود ۱۴ هزار تخت اقامتی در این 
استان گفت: با توجه به افزایش پذیرش دانشجویان خارجی باید به فکر زیرساخت ها 
و ایجاد امکان و فضای اسکان بیشتر باشیم.  مدیر بازرسی اتاق اصناف قم نیز تصریح 
کرد: پیرو مصوبه هایی ابلاغ شده، راجع به تشدید و هوشمندسازی بازرسی های صنفی، 
نظارت های ما ادامه دارد، و اولویت کارمان نیز بررسی وضعیت پروتکل های بهداشتی در 

قهوه خانه ها، تالارهای پذیرایی و فسفودها است، و با حساسیت کار را پیگیری می کنیم.
عباس جعفری همچنین با اشاره به کاهش استفاده از ماسک در میان کسبه و اصناف 
گفت: به طور کلی مردم به این مساله اهمیتی نمی دهند، و طبیعتا کسبه نیز جزیی از 

جامعه محسوب می شوند.
نظارت بر مسائل بهداشتی در مجالس و هیات های عزاداری ضروری است 

 مدیرگروه بهداشت محیط و سلامت کار معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
استان نیز با اشاره به اهمیت توجه به رعایت مسائل بهداشتی در برپایی مجالس و 
هیات های عزاداری ماه محرم و صفر گفت: ساعت و زمان دقیق برگزاری مراسم های 

عزاداری باید مشخص شود.
تا  و  ندارند  زمان مشخصی  به طور معمول  عزاداری ها  یادآور شد:  نرگس جعفری 
نیمه های شب ادامه پیدا می کنند، و برخی افراد نیز در چند مراسم حضور می یابند، 

که این موضوع، بالارفتن احتمال سرایت بیماری و گسترش ویروس را افزایش می دهد.
وی تاکید کرد: در صورتی که زمان معینی را برای عزاداری ها داشته باشیم، هم از نظر 

امنیتی و هم کنترل و نظارت، عملکرد بهتری را خواهیم داشت.
مدیرگروه بهداشت علوم پزشکی قم همچنین یادآور شد: سال های قبل در دهه نخست 
ماه محرم به صورت روزانه جلسه ای در اداره کل تبلیغات اسلامی تشکیل، و گزارش 
نظارت های صورت گرفته بر هیات های مذهبی ارائه می شد، که این اقدام امسال نیز باید 

در دستور کار قرار بگیرد.

مدیرکل بهزیستی استان قم مطرح کرد:

مراکز بهزیستی بهترین مکان برای 
توزیع نذورات مردمی در ماه محرم

مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره به فرارسیدن ماه مبارک رمضان اظهار داشت: 
مراکز بهزیستی بهترین مکان برای توزیع نذورات مردمی در ماه محرم در سطح استان 

هستند. 
مهدی پهلوانی در گفت وگویی با اشاره به فرارسیدن ماه محرم اظهار داشت: خیرین، 
نیکوکاران، دفاتر مراجع عظام تقلید، اماکن و بقاع متبرکه، صاحبان صنوف و صنایع و 
مدیران استان همیشه و در تمام مناسبت ها همراه بهزیستی و حامی جامعه هدف ما 
بوده اند به طوری که در ۴ماهه اول سال ۱۴۰۱ بیش از ۸۰ میلیارد ریال به مراکز بهزیستی 
کمک و مشارکت مردمی صورت گرفته است که بیش از ۹۰ درصد این رقم کمک های 

غیرنقدی را شامل می شود.
وی با اشاره به نزدیکی ماه محرم و ایام سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین )ع( 
و عرض تسلیت پیشاپیش این ایام خاطرنشان کرد شیعیان و محبان سرور و سالار 
شهیدان در این ایام در کنار عرض ارادت به محضر اهل بیت )س( با نذورات و اطعام 
و قربانی و توزیع سبدهای غذایی و خواروبار به یاری نیازمندان می شتابند که بهترین 
محل برای انجام این امور خیر و سنت حسنه مراکز شبانه روزی و روزانه بهزیستی 
استان اعم از خانه های سالمندان، آسایشگاه های معلولین، مراکز نگهداری بیماران 
روانی مزمن، شیرخوارگاه و خانه های نگهداری فرزندان بهزیستی، کمپ های درمان 
معتادان و... است و بهزیستی قم به عنوان واسطه خیر بین نیکوکاران و نیازمندان 

واقعی آماده هدایت خیرین به این مراکز است.
پهلوانی با اشاره به سیره معصومین خصوصاً حضرت اباعبدالله الحسین )ع( در 
یاری و کمک به نیازمندان و ایتام و... خاطرنشان کرد یکی از برکات توزیع مناسب 
و سازمان یافته نذورات مردمی در ماه محرم گسترش عدالت اجتماعی و کاهش فقر 
و آلام دردمندان است و شاید به جای توزیع معمول نذورات با توزیع هدفمند از طرف 
مؤمنین معزز، هیات، مساجد و حسینیه ها بتوانیم در جهت رفع مشکلات گروهی از 

همشهریان خود گامی مؤثر برداریم.
مدیرکل بهزیستی قم ضمن قدردانی از ائمه جماعات مساجد، مداحان و ذاکرین 
اهل بیت، وعاظ و خطبا و صاحبان منبر و تریبون در این ایام، دعوت کرد این عزیزان 
با مراجعه به مراکز بهزیستی در سطح استان ضمن مشاهده خدمات و فعالیت های 
بهزیستی و حجم نیازها و کمبودها با رویکرد گسترش خیر جمعی همگان را به مشارکت 
در امور بهزیستی و انجام وظایف اجتماعی خود متذکر شوند و بانیان و خیرین محلات 
و مناطق شهر را در تأمین جهیزیه دختران نیازمند، تعمیر مسکن معلولین و مددجویان، 
تهیه لوازم سرمایشی، رفع مشکلات معیشتی زنان سرپرست خانوار و مددجویان از 

کارافتاده و خانواده معتادان در حال درمان هدایت کنند.
همراه  شماره  با  تماس  با  می توانند  استان  نوع دوست  مردم  است:  ذکر  به  لازم 
۰۹۱۰۹۰۷۳۲۰۵ کمک های و نذورات خود را به دست نیازمندان برسانند همچنین 

برای پرداخت درگاه #۹۰۹۰*۷۲۴* در نظر گرفته شده است.

با حضور آیت الله کریمی جهرمی ؛

کتاب »اصول العقائد و جامع الفوائد«
 در قم رونمایی شد

آئین رونمایی از کتاب »اصول العقائد و جامع الفوائد« تألیف حجت الاسلام والمسلمین 
علی موسوی درچه ای با حضور آیت الله کریمی جهرمی در مدرسه علمیه المهدی )عج( 

قم برگزار شد.
آیت الله علی کریمی جهرمی در آئین رونمایی از کتاب »اصول العقائد و جامع الفوائد« 
ضمن بیان جایگاه علما و نقش ایشان در جهت تبیین معارف دین تصریح کرد: در روز 
قیامت خطاب می شود یک عالم دلسوز و ناصح و خیرخواه بایستد و شفاعت بکند و آنچه 
که در این جمله شاخص است عبارت است از اینکه به عالم اذن شفاعت داده خواهد 
شد و آن عالم با این مزیت می تواند از گناه کاران شفاعت کند و این عالم باید دارای 
شاخصه های مهمی همچون نگهبان دین و معتقدات مردم باشد. گفتنی است، کتاب 
»اصول العقائد و جامع الفوائد« که در موضوع خود کم نظیر است در اثبات حقانیت 
و امامت و خلافت بلافصل سیدالموحدین آقا امیر المومنین و ائمه معصومین )ع( به 

همت حجت الاسلام والمسلمین علی موسوی درچه ای نگاشته شده است.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبرداد:

اجرای ۱88 کیلومتر شبکه تغذیه و توزیع 
گازدراستان قم

مدیرعامل شرکت گاز استان قم از اجرای ۱۸۸ کیلومتر شبکه تغذیه و توزیع گاز در 
سال ۱۴۰۰ در این استان خبر داد.

 علیرضا نصیری روز چهارشنبه یکم مردادماه  در حاشیه مجمع عمومی عادی سالیانه 
این شرکت که در سالن جلسات شهید باهنر ساختمان مرکزی شرکت ملی گاز ایران 
برگزار شد، با بیان این مطلب، اظهار داشت: مهم ترین تعهدات گازرسانی شامل اجرای 
شبکه، نصب انشعاب، جذب مشترک، تعداد روستاهای گازدار و حجم گاز جایگزین 
شده در صنایع است که به حول و قوه الهی در تمامی این شاخص ها، عملکردی قابل 

قبول برای تقدیم به مردم شریف استان داشته ایم.
وی ادامه داد: در بخش عملکرد نصب انشعابات گاز در سال گذشته، تعداد ۲۲۱۱ 
عدد انشعاب در استان نصب شد و در بخش شبکه گذاری، ۴۳ کیلومتر گازرسانی به 

روستاها و ۱۰۸ کیلومتر گازرسانی به صنایع تحقق یافت.
نصیری ضمن ارائه عملکرد گازرسانی در استان، تصریح کرد: همه ۶ شهر استان و 
تمام روستاهایی که قابلیت گازرسانی دارند از نعمت گاز طبیعی برخورداند و تا پایان 
سال ۱۴۰۰ ضریب نفوذ گازرسانی در شهرها ۹۹.۵ درصد و در روستاها ۹۹.۳ درصد 

بوده است.
مدیرعامل شرکت گاز استان قم در خصوص گازرسانی به صنایع در راستای حمایت از 
تولید، پشتیبانی ها و مانع زادیی ها که شعار سال ۱۴۰۰ بود، گفت: نظر به سیاست های 
کلان کشوری در راستای حمایت از تولید و به منظور گازرسانی به صنایع و واحدهای 

تولیدی، ۱۰۸ کیلومتر عملیات شبکه گذاری در سال گذشته انجام شده است.
وی ادامه داد: در بخش گازرسانی به صنایع قریب به ۴۶۴۹۴ مترمکعب گاز طبیعی 
جایگزین سوخت مایع شده که این موضوع، نقش مهمی در ایجاد ارزش افزوده و 

کاهش آلایندگی های زیست محیطی دارد.
با احداث  نصیری درخصوص پروژه های مهم انجام شده در سال ۱۴۰۰، گفت: 
شهرک صنعتی الغدیر در مجاورت محور قدیم قم- تهران، پروژه ای در سال ۱۴۰۰ اجرا 
و خط تغذیه گاز تا ورودی شهرک اجرا و گازدار شد. همچنین بر اساس مصوبه شورای 
اقتصاد در خصوص گازرسانی به صنایع مصرف کننده سوخت مایع )بند ق(، ۵ پروژه 

گازرسانی توسط شرکت گاز استان قم در حال اجراست.
وی تصریح کرد: گازرسانی به صنایع در مناطق مختلف جاده قم - تهران از جمله 

اهداف گازرسانی این شرکت می باشد.
تأکید بر استفاده از شرکت های دانش بنیان و اشتغال آفرین 

مدیرعامل شرکت گاز استان قم در خصوص اهداف شرکت گاز استان قم برای سال 
۱۴۰۱ ضمن اشاره به ارائه خدمات مطلوب و با کیفیت همراه با استمرار جریان گاز در 
جهت رضایتمندی حداکثری ذینفعان به عنوان یکی از اهداف، افزود: مدیریت انرژی 
و رعایت اصول ایمنی، بهداشت و محیط زیست و فعالیت های عام المنفعه در عملیات 
گازرسانی در راستای مسئولیت پذیری اجتماعی؛ نگهداری، مقاوم سازی، نوسازی 
و بازسازی زیرساخت ها در جهت خلق چشم انداز تأمین پایدار و ایمن انرژی پاک؛ و 
دستیابی به حداکثر پوشش گازرسانی و سهم گاز طبیعی در سبد انرژی استان، با تأکید 
بر حمایت و استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان و اشتغال آفرین از دیگر اهداف 

این شرکت است.
نصیری در ادامه در خصوص برنامه های شرکت گاز استان قم در سال ۱۴۰۱ با تأکید 
بر استفاده از شرکت های دانش بنیان و اشتغال آفرین، بیان کرد: بهره مندی حداکثری 
از فناوری های نوین وICT در عرصه خدمات و تکمیل و توسعه سیستم اطلاعات مکانی 
شبکه GIS به عنوان یک ابزار توانمند دانش مهندسی در نگهداری فناورانه تأسیسات 
و زیرساخت ها؛ مدیریت بهینه موجودی کالا و کمینه سازی اقلام فاقد گردش انبار به 

کمک سامانه های دانشی، از برنامه های مهم و اجرایی این شرکت است.
و  الکترونیک  خدمات  افزایش  پایان، گفت:  در  قم  استان  گاز  مدیرعامل شرکت 
به روزرسانی روش های ارائه خدمات به ذینفعان؛ استفاده از روش های جدید برای 
نگهداری شبکه گازرسانی و نوسازی ناوگان ارائه خدمات از دیگر برنامه های این شرکت 

در سال ۱۴۰۱ عنوان کرد.
 

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم تبیین کرد:
احیای دین در سایه امر به معروف و نهی از منکر

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت :ستاد احیای امر به معروف و 
نهی از منکر، تلاش می کند با سه عنصر فرهنگ سازی، الگوسازی، رفتارسازی، روحیه 

مسئولیت  پذیری اجتماعی را در مردم ارتقا و تقویت کند. 
حجت الاسلام والمسلمین گرجی در جلسه بررسی برگزاری برنامه ها دهه امر به 
معروف و نهی از منکر ضمن گرامیداشت روز مباهله این روز را روز عظمت اسلام در 
مقابل مسیحیت دانست و عنوان کرد: این روز جایگاه ویژه اهل بیت)ع( را ثابت می 

کند.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم، ضمن تقدیر از عملکرد اعضای 
ستاد، آسیب شناسی را یکی از راهکارها ی مطلوب برای موثر تر شدن برنامه ها ستاد 
دانست و اظهار داشت: ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر، تلاش می کند با سه 
عنصر فرهنگ سازی، الگوسازی، رفتارسازی، روحیه مسئولیت  پذیری اجتماعی را در 
مردم ارتقا و تقویت کند؛ به این ترتیب که اگر کسی در جامعه کار خیری انجام داد؛ 
باید از او تقدیر و تشکر شود تا زمینه ای برای ترویج خوبی ها در جامعه گردد و بالعکس 
اگر منکری از کسی سر بزند افراد جامعه در خود احساس مسئولیت کرده و نهی از 

منکر کنند.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان افزود: امر به معروف و نهی از منکر 
جایگاه و اهمیت بسیار زیادی در دین مبین اسلام دارد زیرا اگر جهاد شکل می گیرد، 
نماز اقامه می شود و سایر واجبات و مسائل دینی در جامعه انجام می گیرد همه در سایه 

امر به معروف و نهی از منکر است.
حجت الاسلام والمسلمین گرجی تصریح کرد : هدف آمران به معروف و ناهیان از 
منکر ایجاد تنش، التهاب و نگرانی نیست بلکه هدف والای آنان ایجاد امنیت در سطح 
جامعه است و باید اخلاق و پایبندی به آن را قوت بخشید و همچنین توجه داشت که 
امر به معروف و نهی از منکر شامل دستگاه ها و مردم است و متوجه قشر خاصی نیست.

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت: برنامه های کلی ستاد در دهه 
احیای این فریضه تدوین خط  مشی های اساسی جهت ترویج معروف و مبارزه با منکر و 
پرداختن به رفع علل و ریشه های مشکل، تبیین موارد معروف که لازم است در ترویج آن 
فعالیت های لازم صورت پذیرد، تبیین موارد منکر و علل آن که لازم است جامعه را از آن 
بر حذر داشت، بررسی قوانین و برنامه های اقتصادی، فرهنگی از نظر تأثیر بر وضعیت 

جامعه، از جمله برنامه های ما است.
حجت الاسلام والمسلمین گرجی افزود: علاوه بر موارد ذکر شده، ترویج معروف و 
محدود شدن منکر و ارائه پیشنهاد به مراجع مربوطه، استفاده از کلیه امکانات دولتی ـ 
مردمی و تشکیلات رسمی کشور در اجرای طرح ها و پروژه های مربوطه، تهیه استاندارد 
و الگوهای رفتاری برای کارکنان و مسئولین نظام و ایجاد انگیزه لازم در کلیه سطوح 
اجتماعی،  اقتصادی،  مؤسسات  غیردولتی،  و  دولتی  سازمان های  از  اعم  جامعه، 
فرهنگی و خانواده ها در اجرای فریضه امر به معروف و نهی از منکر از طریق تمهیدات 
مقتضی نیز از دیگر برنامه های در دست اقدام ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر 

است.

در جلسه کارگروه تخصصی فناوری اطلاعات و ارتباطات  صورت گرفت ؛

اصلاح مصوبه واگذاری زمین شهرک فناوری 
اطلاعات در سفر رئیس جمهور به قم 

در جلسه کارگروه تخصصی فناوری اطلاعات و ارتباطات با حضور دکتر امیرآبادی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، مقرر شد مصوبه واگذاری زمین شهرک 

فناوری اطلاعات به پارک علم و فناوری در سفر رئیس جمهور به قم اصلاح شود.
بر اساس این گزارش ،در حالیکه موضوع شهرک فناوری اطلاعات پس از ۱۵ سال 
و با تلاش ها و پیگیری های سازمان ها و تشکل های صنفی و تخصصی حوزه فناوری 
اطلاعات استان در حال حل شدن بود، ناگهان در سفر استانی رئیس جمهور به قم 

مصوب شد تا این زمین به پارک علم و فناوری واگذار شود.
این امر موجب اعتراض تلاشگران و فعالان عرصه فناوری اطلاعات استان قم شد و 
این موضوع در دستور کار کارگروه تخصصی فناوری اطلاعات و ارتباطات قرار گرفت 
و در جلسه کارگروه که با دکتر امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی، مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان و رئیس نظام صنفی رایانه ای 
قم برگزار شد، تصمیم بر اصلاح این مصوبه گرفته شد.با اصلاح این مصوبه، علاوه بر 
شرکت های دانش بنیان حاضر در پارک علم و فناوری، شرکت های عضو سازمان نظام 

صنفی رایانه استان قم هم می توانند در شهرک فناوری اطلاعات مستقر شوند.

داخل  خانه  درب  از  که  را  پایم  کوفته  و  خسته 
گذاشتم، غُرغُرش را دوباره شروع کرد. »چقدر دیر 
اذیتم  خیلی  ها  بچه  سررفت،  ام  حوصله   ، کردی 
وای  حموم،  برو  سریع  دی،  می  بویی  چه  کردند، 
معمول  طبق  داره؟«  وضعیتی  چه  خونه  می بینی 
می خواستم سکوت اختیار کنم و چیزی نگویم اما 
این بار دلم می خواست بگویم: »یه کم قدردان باش، 
من از صبح تا الان سرکارم و خسته ام! اجازه بده یک 

دقیقه استراحت کنم، بعد شروع کن به غُر زدن!«
اما سکوت کردم،  بعد از چند لحظه با یک چای  
آمدنشست کنارم  و من من کنان به خاطر رفتارش 
عذرخواهی کرد. بعد هم شروع به صحبت کرد که 
از صبح چه اتفاقاتی افتاده و بچه ها چقدر خسته اش 
کرده اند. با لبخند جوابش را دادم و از او به خاطر همه 
و  بچه ها  نگهداری  برای  و تلاش هایش  فداکاری ها 
کارهای دیگر منزل تشکر کردم، بعد هم او لبش به 
خنده باز شد و گفت که من هم از تو تشکر می کنم و 
قدردان کارهایت هستم، با کمی صبوری و یک تشکر 

و کمی قدردانی یک جنجال را ختم به خیر کردم.
حس  و  مردان  نفس  به  اعتماد  کلید  »قدردانی« 
رضایت زنان است. در واقع یک نیاز مهم برای زنان و 
مردان محسوب می شود، بنابراین به هر شکل و فرمی 
که باشد، در زندگی مشترک بهتر است آن را انجام 
دهیم و نشان دهیم از زندگی که با همسرمان داریم 
، از زحماتی که برای نگهداری بچه ها می کشد، از 
وقتی که صرف می کند و از هر چه که هست و وجود 

دارد، قدردان و قدرشناس هستیم .
به  اینکه  از  دنیا  مردم  از  خیلی  تحقیقات،  طبق 
قول خودشان »کسی قدر آنها را نمی داند« در رنج 
و ناراحتی هستند، چه بزرگ ترهایی که از این قضیه 
ضربه خورده اند، چه زن و شوهرهایی که با همین 
پیش فرض ذهنی قدرنشناسی از هم گله ها دارند. 
حتما دیده اید در خیلی از مسابقات، جشنواره های 
افراد  از  روند،  می  سن  روی  وقتی  ها  برنده   مهم 
صمیمی زندگی شان قدردانی می کنند. روز خانواده 

فرصت مناسبی برای بررسی این موضوع است.
*ضرورت قدردانی روزانه همسران از هم 

»مریم محمدزاده«؛ مشاور خانواده درباره اهمیت 
به  اعضای خانواده  بین  در  قدرشناسی  و  قدردانی 
ویژه همسران، می گوید: »از نشانه های مهم روابط 
قدردانی  و  سپاسگزاری  ،روحیه  سالم  اجتماعی 
متقابل است. طبق تحقیقات روانشناسی کسانی که 
قدردانی را بلد هستند، روابط سالم و گرم تری هم در 

جامعه و هم در بین اعضای خانواده دارند. «
و  متوقع  عموما  نیستند،  قدرشناس  که  افرادی 
طلبکار هم می شوند چرا که یاد نگرفتند برای کارهایی 
که دیگران برایشان انجام می دهند، سپاسگزار باشند. 
بنابراین همیشه حس می کنند چیزی از دیگران طلب 
دارند. این افراد موفقیت کمی هم در ارتباط با دیگران 

دارند، عموما بقیه را از خود دور می کنند و دوستان 
کمتری هم دارند.

خوشبخت  زوج های  روانشناسی  تحقیقات  طبق 
کسانی هستند که حداقل هر روز 5 بار از هم قدردانی 
می کنند و محبت صادقانه بینشان رد و بدل می شود.

مریم محمدزاده عنوان می کند: »همین کارهای 
به ظاهر ساده در روابط زوجین خیلی اثرگذار است. 
صحبت های بین روز زن و شوهرها با هم ، قدردانی 
از تلاش های هم مثل گفتن خسته نباشید  برای نگه 
داری بچه ها، برای رتق و فتق امورات زندگی، برای کار 
کردن در شرایط سخت بیرون از منزل و ... همه به طرز 

شگفت انگیزی در روابط زوجین اثرگذار است.«
*روش های کلیدی قدردانی از همسر

بین مردان و زنان به لحاظ احساس نیاز به شنیدن 
و دیده شدن تفاوت زیاد وجود دارد مثلا اینکه زنان 
ارتباط کلامی برایشان خیلی مهم است و آن را عامل 
صمیمیت می دانند، مثلًا اگر همسرشان شب هنگام 
که به منزل می آید و از او بابت فعالیت هایش در منزل 
قدردانی و تشکر می کند، همه خستگی ها و بار روانی  
استرس بچه داری و مسائل دیگر از دوششان برداشته  

می شود.
اما از سوی دیگر مردان علاقه به حاشیه و جزئیات 
ندارند، بنابراین قطعا درددل کمتری با همسرشان 
خواهند کرد و بیشتر برای اطلاعات و خبرپردازی 
صحبت می کنند.حال چه کلیدهایی برای قدردانی 

از همسر مناسب است.
محمدزاده در این باره می گوید: »1-برای قدردانی 
می آید  پیش  گاه  کنید.  انتخاب  را  مناسبی  زمان 
و  است  مثبت  کردن  صحبت  از  قصدتان  شما  که 
می خواهید از همسرتان تشکر کنید اما لحنتان یا 
زمانی که انتخاب می کنید، مناسب نیست و باعث 
سوءتفاهم می شود. بهتر است برای صحبت کردن با 
همسر زمان مناسب استراحت و حال خوب را انتخاب 
داشته  شنیدن  حوصله  هم  مقابل  طرف  که  کنید 
باشد. مثلا زمانی مکالمه دو نفره ترتیب بدهید و در آن 

از فرزندان صحبت نکنید.
سرزنش  و  شکایت   و  گله  با  را  2-قدردانی تان 
آغاز نکنید. اگر قرار است در ارتباط با موضوعی با 
از زمان خستگی  همسرتان صحبت کنید، به غیر 
شکایت  و  گله  با  دارد،  آرامش  و  سکوت  به  نیاز  که 
صحبت نکنید تا کمتر دچار ناراحتی بشود، کمتر غر 
بزنید و بیشتر از او تعریف کنید و در نهایت خواسته یا 

صحبتتان را مطرح کنید.
آرام و رویی گشاده شروع به صحبت  3-با لحنی 
کنید. اگر قرار است صحبت جدی با همسرتان داشته 
باشید، آن را با لحن و بیان شیرین شروع کنید،  از او 
بابت زحمت هایش تشکر کنید، حتی اگر قرار است 
نقدی بر او داشته باشید، لحنتان شیرین باشد و پس 
از صحبت از نقاط مثبتش، درباره مشکلتان صحبت 

کنید.
4- شنونده خوبی باشید و یادداشت محبت آمیز 
هم  خوبی  شنونده  همسرتان  اگر  حتی  بنویسید. 
حرف  به  اگر  کنید.  قدردانی  او  از  هست،  برایتان 
 هایتان گوش می دهد از او تشکر کنید. مثلا بگویید: 
»ممنونم که با وجود خستگی برایم وقت می گذاری«. 
گوش  حرف هایم  به  اینکه  از   « بگویید:  اینکه  یا 
می دهی، احساس آرامش می کنم و این کار باعث 
ایجاد انگیزه برایم می شود«. اگر هم قادر به گفتن 
بنویسید  برایش  است  لازم  گاهی  نیستید،  زبانی 
و  خود  حال  بودنش  با  و  دارید  دوستش  چقدر  که 

زندگی تان خوب می شود.
5-در برابر بچه ها از همسرتان تشکر کنید. اینکه 
قدردانی  همسر  از  بتوانید  خانواده  اعضای  جلوی 
کنید خیلی با اهمیت است و حس خوب و ارزشمندی 

به همسرتان می دهد.
*عبارت »وظیفه  اش است«

 را از ذهنتان پاک کنید
وقتی خیلی از زن و شوهرهایی که روابط معمولی تر 
قرار  بررسی  مورد  را   دارند  با هم  و غیر عاشقانه ای 
می دهیم یا اینکه با آنها صحبت می کنیم و می گوییم 
چرا از هم قدردانی نمی کنید، یک عبارت همیشه در 
ذهنشان است و گاهی هم به زبان می آورند و آن هم 
این است که »وظیفشه« ، این عبارت »وظیفشه مثلًا 
خانه را تمیز کند« یا »وظیفشه بره سرکار و پول دربیاره 
حتی اگه سخت باشه، شق القمر نکرده« را باید دور 
بریزیم، بلکه بابت تک تک کارهایی که برایمان انجام 
می شود، تشکر و قدردانی کنیم. این را در ذهن داشته 

باشیم که ما قرار است قدردان و قدرشناس باشیم.
*برای هم کادو بخرید، قیمتش مهم نیست!

خیلی ها تصورشان از قدردانی کادوهای آنچنانی 
و گران قیمت در سالگردهای مختلف و ماه گرد و 
مناسبت های دیگر است، در حالیکه یک شاخه گل 
هم می تواند نشان دهنده قدردانی از همسر باشد. 
محمدزاده می گوید:»گاهی یک عکس یادگاری، یک 
خیابان گردی دست در دست هم و خیلی چیزهای 
به  شاید  که  متعدد  مناسبت های  در  دیگر  کوچک 
چشم هم نیاید اما ما را خوشحال می کند و در دوام 

رابطه صمیمی و عاشقانه اثرگزار است.«
*زبان عشق هم را یاد بگیرید

شاید خیلی رمانتیک به نظر برسد، اما زبان عشق 
از فردی به فرد دیگر متفاوت است. یک نفر با کلام 
و یک نفر با هدیه و یک نفر هم تشکر و قدردانی را 
برایش یک  اینکه  طور دیگری تعبیر می کند، مثلا 
قرمه سبزی خوشمزه بپزید یا اجازه دهید آخر هفته 
فوتبالش را با تخمه خوردن تماشا کند و به او غر نزنید. 
اینها همه زبان عشق است شاید اگر عجیب و غریب 
هم به نظر بیایند. قدیمی ترها با یک چای حال هم را 

می پرسیدند و به هم ابراز علاقه می کردند.
جان گاتمن، روانشناس و پژوهشگر در یک پژوهش 
موفقیت آمیز درباره پیش بینی عوامل خوشبختی و 
طلاق زوجین، مشخص کرد که همسرانی که به جای 
گلایه و و انتقاد از همسر، از هم قدردانی و همدیگر 
را تأیید می کنند، حس خوشبختی بیشتری دارند و 
کمتر کارشان به طلاق کشیده می شود. این پژوهش 
براساس بررسی صدها زوج انجام شد و از آنها برای 
این آزمون خواسته شد که مدتی در یک آپارتمان با 
امکانات کامل زندگی کنند.بنابراین یکی از کلیدهای 
رضایت از زندگی و همسر این است که روزانه چندین 
بار از هم قدردانی و محبت داشته باشیم، حال چه 
که  دیگری  چیز  هر  یا  هدیه  طریق  از  چه  و  زبانی 
محبتمان را به هم نشان بدهد. اگر این قدردانی ها 
5 روز در هفته  و 5 دقیقه هر روز اتفاق بیفتد، زمان 
زیادی در روز از ما نمی گیرد و این رمز خوشبختی در 
زندگی مشترک است. شما برای ارتقای روابط خود 

در زندگی مشترکتان چه می کنید؟

برای هم کادو بخرید، قیمتش مهم نیست! 

چطور قدردان همسرمان باشیم

در گفت وگو با یک کارشناس و مشاور خانواده مطرح شد؛

پنج اشتباه والدین که نوجوان شان را پنهان کار می کند
نه می توانید دست هایش را ببندید و نه می توانید 
پاهایش را به زنجیر بکشید. همه وجودش را شوق 
اتاق برایش  پرواز فرا گرفته است. می خواهد بپرد. 
کوچک است، خانه شان کوچک تر، شهرش کوچک 
تر، اصلا دنیا برایش کوچک است. به هیچ وجه، زیر 
را  ها«  »نوجوان  رود.  نمی  کنترل  و  محدودیت  بار 
با خانواده  ها  نوجوان  از  بسیاری  می گویم. معمولا 
هایشان سر سازش ندارند و برخی از والدین هم نمی 
دانند صحیح ترین واکنش در برابر تغییرات روحیات 

و اخلاق نوجوانان شان چیست و باید چه کار کنند؟ 
سراغ  به  زندگی،  دوره  این  با  آشنایی  برای 
و مشاور خانواده  ترابیان« کارشناس  »عبدالحسین 
با  رفتار  در  والدین  اشتباهات  ترین  رایج  با  تا  رفتیم 
نوجوانانشان بیشتر آشنا شویم. او درباره این موضوع 
معتقد است نوجوانی تولدی دوباره است و همه آسیب 
مادر  اول،  تولد  زمان  در  اگر  تولدهاست.  در  ها هم 
کوتاهی کند، فرزند در آینده با یک سری مشکلات 
جدی و شاید رفع نشدنی مواجه می شود. در این تولد 
دوم هم فرزند از کودکی جدا می شود تا به نوجوانی 
برسد، اگر والدین نوجوان در این دوره کوتاهی کنند، 

شاید هیچ گاه نتوانند آن را برطرف کنند.
نداشتن شناخت کافی از خصوصیات دوره نوجوانی 
با  رفتار  در  ها  خانواده  مشکلات  تر  بیش  دلیل 
فرزندان نوجوان شان، این است که با خصوصیات و 
ویژگی های دوره نوجوانی آشنا نیستند. همین آشنا 
فرزندشان  نکنند که  باور  تا  نبودن، منجر می شود 
بزرگ  کند،  می  احساس  نوجوانی  دوره  به  ورود  با 
شده است و می تواند برای خودش تصمیم بگیرد. 
اگر والدین بپذیرند که یک سری از رفتارهای جدید 
واکنش  هاست،  آن  سن  اقتضای  شان،  نوجوان 
هایشان به این رفتارهای جدید، واکنش منطقی و 
ببینند که  والدینی  اگر  بود. مثلا  صمیمانه خواهد 
برسند  درک  این  به  و  زند  می  چرت  شان  نوجوان 
که او به جز کم خوابی هیچ مشکلی ندارد برای این 
آرامش  به جر و بحث نمی پردازند که  او  با  موضوع 
خود و نوجوان شان را به هم بزنند. اما معمولا بسیاری 
از والدین در این دوران با فرزندان شان بسیار سخت 

گیرانه برخورد می کنند که همین رفتار باعث می شود 
ارتباط بین والدین با فرزند قطع شود. پیامبر اکرم )ص( 
هم این دوره زندگی را دوره وزارت و مشاورت می نامند 
که جمله بسیار دقیقی است و نشان از اهمیت حفظ 

عزت نفس نوجوانان دارد.
نبود ارتباط صمیمانه بین والدین و نوجوان

هدایت  را  شان  نوجوان  خواهند  می  والدین  اگر 
کنند، اولین قدم این است که بدانند به هیچ وجه 
نباید ارتباط آن ها با فرزندشان قطع شود. اگر والدین 
بتوانند یک رابطه همدلانه و صمیمانه با فرزندان شان 
برقرار کنند نه تنها به شخصیت فرزندان شان بر نمی 
خورد بلکه آن ها احساس ارزشمندی هم می کنند. 
اگر نوجوان احساس کند شما به او اهمیت می دهید، 
در همه مشکلاتش با شما مشورت می کند و شما 
به راحتی می توانید بر رفتارهای او کنترل بیش تری 
داشته باشید. زمانی که یک نوجوان می گوید پدر و 
مادرم مرا درک نمی کنند، یعنی رابطه بین والدین 
و نوجوان قطع شده است. وقتی ارتباط بین والدین 
و فرزندان قطع شود، فرزند اگر فعالیت یا رفتارهای 
اشتباهی داشته باشد، آن ها را زیرزمینی خواهد کرد. 
این زیرزمینی شدن فعالیت های فرزند باعث می شود 

تا رفتارهای پر خطر او برای والدین آشکار نشود.
اعمال نظارت های مستقیم

در دوره نوجوانی نظارت مستقیم جواب نمی دهد. 
زندگی  اول  ساله   ۶ دوره   ۲ برای  مستقیم  نظارت 
کودک، نه تنها بسیار خوب است بلکه لازم هم هست. 
در این ۲ دوره فرزندان هم به نظارت مستقیم والدین 
هیچ واکنشی نشان نمی دهند. اما زمانی که فرزندان 
وارد دوره نوجوانی )بین ۱۲ تا ۲۰ سال( می شوند 
اگر نظارت والدین مستقیم باشد، معمولا فرزند آن را 
تحمل نمی کند و ممکن است در برابر آن واکنش های 
بسیار تندی هم داشته باشد. این که فرزندان نتوانند 
در دوره نوجوانی نظارت مستقیم را تحمل کنند، ایراد 
از والدین آن هاست که او را مورد نظارت مستقیم قرار 
نظارت  تحت  را  خودش  وقتی  نوجوان  دهند.  می 
مستقیم والدین می بیند احساس می کند به حریم 
شخصی اش تجاوز شده است، بنابراین بسیار طبیعی 

است که واکنش منفی نشان دهد.
نداشتن اطلاعات از فناوری های روز

بعضی خانواده ها پیشرفته ترین فناوری های روز 
تهیه می کنند در حالی که  نوجوانان شان  برای  را 
کمترین اطلاعاتی از امکانات و آسیب هایی که ممکن 
کند،  ایجاد  شان  نوجوان  برای  فناوری  این  است 
ندارند. برای نمونه برخی از والدین پیشرفته ترین تلفن 
همراه را برای فرزندان شان تهیه می کنند اما نمی 
دانند که در تلفن همراه نوجوان شان چه می گذرد. 
یعنی والدین با دست خودشان دارند یک آسیب جدی 
و جدیدی برای نوجوان شان ایجاد می کنند. این پدر 
و مادرها باید برای فرزندان شان تلفن همراهی تهیه 
کنند که حداقل نحوه استفاده از آن را بدانند. این 
والدین معمولا پس از مدتی مجبور می شوند نوجوان 
از تلفن همراه محروم کنند که  شان را در استفاده 
همین موضوع، تنش جدیدی ایجاد می کند و اشتباه 

بعدی والدین است.
هماهنگ نبودن والدین در نحوه رفتار با نوجوان

در بعضی خانواده ها، والدین در تربیت نوجوان شان 
یک صدا نیستند. یعنی رفتار پدر و مادر با نوجوان 
شان شبیه هم نیست. در این خانواده ها نوجوان راه 
خودش را می رود و پدر و مادر هم به فکر مشکلات 

خودشان هستند.
در این حالت والدین و فرزندان فقط یک » هم خانه 
بودن « را در کنار یکدیگر تجربه می کنند. در این 
خانواده ها به جای این که والدین در رفتار با نوجوان 
شان وحدت رویه داشته باشند، خود نوجوان موضوع 
اختلاف می شود. مثلا مادر می گوید فرزندش اصلا 
این کار را انجام ندهد و پدر اصرار می کند که نوجوان 
حتما باید این کار را انجام دهد و نوجوان هم کاری را 
که دوست دارد، انجام می دهد. این موارد دست به 
دست هم می دهد تا نوجوان احساس آرامش نکند و 
به دوستان نامناسب پناه ببرد. اگر در یک خانواده بین 
اعضای خانواده، احترام متقابل برقرار باشد، نوجوان 
کمترین خطر را احساس می کند و در نتیجه رفتارهای 
پر خطر او هم به کمترین میزان ممکن کاهش می 

یابد.



5 اقتصادیسه شنبه-4 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 5546

 وزیر اقتصاد گفت: در تدوین برنامه های توسعه محور مواردی گنجانده شده است که منجر به تشدید ناترازی ها در نظام های 
اقتصادی می شود؛ قطعا با ناترازی های موجود، امکان تحقق رشد ۸ درصدی وجود ندارد.

سید احسان خاندوزی، روزدوشنبه درهمایش برنامه دوم گام انقلاب، با توجه به ضرورت تغییر ریل سیاست گذاری کشور 
در تدوین برنامه هفتم توسعه گفت: در جامعه ای که تصمیمات فوریتی گرفته می شود، تدوین برنامه غنیمتی است؛ بنابراین 
حتماً برای سیاستگذاران وقت گذاشتن برای تدوین برنامه فرصتی مغتنم است. از این زاویه به شکل ویژه تری باید برنامه 

هفتم را مورد توجه قرار داد.
وی در ادامه افزود: وقتی درباره برنامه صحبت می کنیم اولین گام این است که ساختار آن بر اساس سیاست های کلی 
رقم می خورد. به نظر می رسد یکی از آسیب ها نوع رویکرد مجمع تشخیص مصلحت نظام است. در تفاوت رویکردی که باید 
جایگزین شود پیشنهاد این است که برنامه پنج ساله، جای تعیین تکلیف اولویت ها است که اگر تعیین تکلیف انجام شود، 
می توان امیدوار بود که سیاست فعلی را از انتخاب های مهم راهبردی عبور دهیم و با توجه به کمبودهایی که داریم انرژی های 

سیاست های کشور را در جای لازم تمرکز دهیم.
وزیر اقتصاد ادامه داد: نکته دوم این است که چه مسائلی را باید در صدر بنشانیم، سیاستگذاران وقتی انتخابی انجام 
می دهند که خود به آن ملتزم نمی مانند، ناترازی های دولت را تشدید می کند. بعد توقع نرخ رشد هشت درصد داریم که 

حتماً محقق نخواهد شد.
خاندوزی گفت: نکته سوم این است که دستگاه دیوان سالاری خود نیازمند اصلاحات است وگرنه از این نظام تقسیم کار 
انتظارات برآورده نخواهد شد. اگر متعهدانه بخواهیم درباره قانون برنامه هفتم صحبت کنیم و از گذشته درس بیاموزم، این 

سه نکته از موارد راهبردی است که با توجه به آن می توان تحول ایجاد کرد.
از انسجام باید وجود داشته باشد و ما را از موقعیت پیشرفت دهد.  وی افزود: در مقام تدوین سیاست هم درجه ای 

دستگاه های دیوان سالاری که تحقق بخش اهداف است خود نیازمند اصلاح و تقویت است.
وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه باید از اقتصاد سیاسی فاصله بگیریم تا بتوانیم روی ریل ها حرکت کنیم و به اهداف مورد نظر 

برنامه ها برسیم، گفت: متأسفانه اقتصاد سیاسی همواره نگذاشته تا با ابزارهای مورد نیاز به هدف ها نزدیک شویم.

معاون وزیر اقتصاد از پرداخت ۲۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات تولید و اشتغال طی دولت سیزدهم خبر داد.
سید محمد هادی سبحانیان  روز دوشنبه در نشست خبری تشریح اقدامات انجام شده برای اجرای تبصره ۱۸ قانون بودجه 
سال گذشته و سال جاری گفت: تا زمانی که کیک اقتصادی بزرگ نشود، رفاه مردم بیشتر نخواهد شد. در یک دهه گذشته 

رشد اقتصادی کمتر از یک درصد و رشد سرمایه گذاری خالص منفی ۰.۶ درصد بوده است.
وی افزود: افزایش تولید در کشور اقدامات و الزاماتی دارد که برخی باید در گذشته تدوین می شد مانند آمایش سرزمین و اگر 
این اسناد نباشد، ممکن است حمایت از تولید اثربخش نباشد.معاون اقتصادی وزیر اقتصاد و دارایی گفت: برای رونق تولید 
باید پیش بینی پذیری اقتصادی، ثبات اقتصادی و شناسایی موانع تولید انجام شود. در همین راستا از آغاز دولت سیزدهم با 
شناسایی موانع روی کارآمدن فعالان اقتصادی به رشد اقتصادی و تشدید فعالیت آنها کمک کرده ایم.سبحانیان تصریح کرد: 
به همین منظور شرایط مبهم و پیچیده ورود به کسب و کار و امضاهای طلایی از اصلی ترین موانع پیش روی فعالان اقتصادی 
بود که در دولت سیزدهم تمام تلاش خود را کرده ایم تا این موانع برداشته شود.وی خاطرنشان کرد: در چهار ماهه نخست 
امسال ۴۱ هزار مجوز ثبت محور و ۱۲ هزار مجوز تأیید محور داده شده است. رئیس جمهور هیچ خط قرمزی در زمینه رفع 
امضاهای طلایی وجود ندارد.معاون اقتصادی وزیر اقتصاد گفت: از دیگر اولویت های جدی دولت سیزدهم، کنترل تورم است 
که اقدامات خوبی انجام شده و ثمرات آن در ماه های آینده قابل مشاهده است. تورم ریشه تاریخی و چند دهه ای دارد که برخی 

از علل آن به تعلل برخی مدیران سالهای گذشته باز می گردد که این مشکلات روی هم تلنبار شده است.
اعطای تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه

معاون وزیر اقتصاد در خصوص اعطای تسهیلات از محل تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ گفت: دولت سیزدهم تلاش خود 
را به کار بسته تا هم به بخش تولید و هم به خانوارها به صورت عادلانه تسهیلات داده شود. ضمن اینکه دنبال افزایش ۱۰ 

درصدی مردم به تسهیلات خرد هستیم تا مردم با دارایی های معمولی خود بتوانند تسهیلات دریافت کنند.
وی با بیان اینکه تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ ظرفیت خوبی برای اعطای تسهیلات با نرخ ترجیحی به بنگاه 
هاست، گفت: در شش ماهه سال گذشته اقدامی در راستای اجرای این قانون نشده بود اما طی نیمه دوم ۱۴۰۰ تبصره ۱۸ 

قانون بودجه عملیاتی شد.

وزیر اقتصاد:

 برای رسیدن به توسعه، باید از اقتصاد سیاسی فاصله بگیریم
معاون وزیر اقتصاد خبرداد:

پرداخت۲۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات تولید و اشتغال 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

انتقال طرح بورس کالا به وزارت صمت
 به صلاح نیست

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی درباره طرح انتقال بورس 
کالا از زیرمجموعه وزارت اقتصاد به وزارت صمت گفت: فکر نمی کنم مجلس با 
این طرح موافقت کند، چراکه انتقال این طرح مشکلات جدی ایجاد می کند و 

به صلاح کشور نیست.
جعفر قادری در مورد طرح تنظیم بازار مجلس و انتقال بورس کالا از زیرمجموعه 
وزارت اقتصاد به وزارت صنعت، معدن و تجارت، اظهار کرد: انواع و اقسام بورس 
فعالیت  اقتصاد  وزارت  مجموعه  زیر  که  هستند  سرمایه  بازار  ساختار های  جز 
می کنند. ممکن است بخشی از این بازار ها با وزارت صمت و بخشی با وزارت 
کشاورزی در ارتباط باشند، اما این دلیل نمی شود که زیر مجموعه این وزارتخانه ها 

قرار گیرند؛ چراکه طبق قانون زیر مجموعه وزارت اقتصاد باید باشند.
این نماینده مجلس گفت: شاید در برخی موارد نیاز باشد مجموعه بورس کالا با 
دستگاه های دیگر هماهنگ باشد، ولی ساختارش باید زیر مجموعه وزارت اقتصاد 
باشد و انتقال آن به سایر وزارتخانه ها غیرکارشناسی و غیرقانونی است. وی تاکید 
کرد: مجموعه بازار سرمایه به وزارت اقتصاد ربط دارد؛ همانگونه که بانک مرکزی و 
بازار پول، بیمه و گمرک باید زیر مجموعه وزارت اقتصاد باشند، اما اینکه بخواهیم 
هر کدام از این مجموعه ها را از وزارت اقتصاد جدا کنیم توجیه منطقی ندارد. اتفاقا 
ساختار وزارت اقتصاد خوب و دقیق است و نیاز به تغییر ندارد. نماینده مردم شیراز 
در مجلس گفت: اگر طرحی در مورد بازار سرمایه در مجلس مطرح می شود، باید 

در کمیسیون اقتصادی به عنوان کمیسیون اختصاصی مورد بررسی قرار گیرد.

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:

پرداخت دیرهنگام سود برخی شرکتها
 و لزوم اصلاح قانون

یک کارشناس بازار سرمایه گفت :مشکل پرداخت دیرهنگام سود نقدی برخی 
شرکت ها در بازار بورس اوراق بهادار با تغییرات در کلیات قانون تجارت و همچنین 
اصلاحات قانون بازار سرمایه  قابل حل است.   همایون دارابی پیرامون پرداخت 
دیرهنگام سود برخی از شرکتهای بورسی،  به ضرورت اصلاح قوانین در این باره 
اشاره کرد و گفت: به نظر می رسد درباره کلیات قانون تجارت می بایست یک 
اصلاح کلی انجام بشود و همچنین در نحوه حسابرسی و تعیین صورتهای مالی 
حسابرسی شرکتها هم یک سری موانع و مشکلاتی هست که آنها هم باید برطرف 
شود تا آن مهلت چهار ماهه اول برای تشکیل مجمع سالیانه پس از سال مالی، 
کمتر شود. دارابی همچنین به اصلاح قانون بازار سرمایه  اشاره کرد و گفت: در 
اصلاح قانون بازار سرمایه که قرار است در کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی مطرح بشود مهلت هشت ماهه شرکتها برای پرداخت سود،  به سه ماه 
کاهش پیدا کرده است که خودش به هر حال گام خوبی است. دارابی دلایل تاخیر 
چند ماهه در پرداخت سود برخی شرکتهای بورسی  را قوانین قدیمی دانست و 
افزود:  قانون تجارت ما یک قانون قدیمی است و در آن مقرر شده شرکت ها چهار 
ماه پس از پایان سال مالی می توانند مجمع سالیانه خودشان را برگزار کنند و بعد 
از آن هم هشت ماه فرصت دارند سود نقدی را پرداخت کنند، اکثر شرکتها پرداخت 
سود را به انتهای این دوره محول می کنند و با توجه به تورمی که ما در اقتصاد داریم 

ارزش سود نقدی سهامداران به میزان قابل ملاحظه ای کاسته می شود. 

رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران :

صادرات تخم مرغ متوقف شد
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران با اشاره به کاهش شدید 
مصرف تخم مرغ و افت قیمت این محصول گفت: حدود یکماه است که صادرات 

تخم مرغ انجام نمی شود.
ناصر نبی پوربا اشاره به افت قیمت تخم مرغ گفت: میانگین قیمت هر کیلوگرم 
تخم مرغ درب مرغداری به ۳۲ هزار تومان رسیده و نسبت به هفته گذشته حدود 
۵ هزار تومان ارزان شده است. وی با اشاره به مازاد تولید و کاهش قدرت خرید 
مردم توضیح داد: وقتی که قیمت یک شانه تخم مرغ درب مرغداری حدود ۷۰ 
هزار تومان است، در مغازه ها نرخ آن به حدود ۹۰ تا ۱۰۰ هزار تومان می رسد که 
با توجه به این مساله، قدرت خرید مردم کاهش یافته و بسیاری توان خرید تخم 
مرغ را مانند گذشته ندارند. این فعال صنفی درباره اینکه میزان مصرف تخم مرغ 
نسبت به سال گذشته چقدر کاهش یافته است؟، گفت: هنوز برآوردی در این 
زمینه نداریم اما وضعیت بازار گویای این مساله است که مصرف تخم مرغ کاهش 
یافته ضمن اینکه صادرات این محصول در یکماه اخیر متوقف شده است. نبی پور 
دلیل این مساله را قیمت بالای تولید عنوان کرد و افزود: وقتی قیمت تخم مرغ 
در مرز بالای ۳۰ هزار تومان باشد، صادرات آن صرفه اقتصادی ندارد، پیش از این 
برخی تولیدکنندگان به دلیل تولید مازاد، حاضر بودند حتی با زیان نیز صادرات را 

انجام دهند چرا که محصول روی دست آنان مانده بود..

 رییس کل بانک مرکزی گفت: ضرورت اصلاحات اساسی 
نظام بانکی در تدوین برنامه هفتم توسعه گفت: برای اصلاح 
روابط متقابل دولت، بانک مرکزی، بانک ها و مشتریان نیازمند 

همکاری بخش های مختلف در قوای سه گانه هستیم.
علی صالح آبادی رییس کل بانک مرکزی در همایش برنامه 
دوم گام انقلاب؛ ضرورت تغییر ریل سیاست گذاری کشور در 
تدوین برنامه هفتم توسعه اظهار داشت: با توجه به محورهای 
مهم که انتظار می رود در برنامه هفتم توسعه به آن توجه شود، 
استانداردهای  بانکی،  نظام  اصلاح  مالی،  تامین  مقوله  به 
به آن، اصلاح  ما  بانک های  بانکی در سطح دنیا و رسیدن 
کفایت سرمایه و اصلاح رابطه بانک ها با دولت و بانک مرکزی 
با یکدیگر اشاره کرد.وی گفت: در برنامه های قبلی شاهد 
انحرافاتی بودیم که درواقع بین آنچه محقق شده و در برنامه 
نظر می رسد  به  بنابراین  دارد.  تفاوت معناداری وجود  بوده 
ضرورت دارد آسیب شناسی از برنامه های قبلی داشته باشیم 
که چرا به اهداف نرسیدیم، نمی توان در برنامه آرمان و آرزوها را 
بنویسم اما الزامات آن را به درستی مد نظر قرار ندهیم چراکه 
اهداف مورد نظر محقق نخواهد شد.رییس کل بانک مرکزی 
تاکید کرد: به نظر می رسد مرکزپژوهش های مجلس که در این 

امور پیشگام است باید آسیب شناسی دقیقی در برنامه های 
و  می شود  پیش بینی  که  اهدافی  باید  باشد،  داشته  قبلی 

الزامات رسیدن به آنها هم در برنامه های توسعه تدوین شود و 
روی کاغذ بیاید.

برنامه هفتم توسعه باید واقع بینانه 
و دست یافتنی باشد

صالح آبادی همچنین با اشاره به خطای مهمی که در برنامه 
توسعه وجود دارد، اظهار کرد: برخی دستگاه های ما خلاهای 
قانونی دارند که متاسفانه می گویند این موارد را در یکی از 
بندهای برنامه  توسعه بیاوریم تا آن خلاء قانونی حل شود که 

چنین نگاه و رویکردی درست نیست.
وی ادامه داد: در تدوین برنامه توسعه هم به  بایدها و هم به 
نبایدها باید نگاه کنیم. همچنین محدودیت منابع مالی هم از 
نکاتی است که باید در برنامه به آن دقت شود چرا که متاسفانه 

در تامین مالی، نگاه ها بانک  پایه است.
وی با بیان اینکه نیازمند اصلاحات اساسی نظام بانکی در 
تدوین برنامه هفتم هستیم، تاکید کرد: یک سری روابط نیاز به 
اصلاح دارد که شامل روابط بانک ها بامشتریان، روابط بانک ها 
با بانک مرکزی و روابط دولت با بانک مرکزی و بانک ها می شود. 
در این مورد به عزم جدی بخش های مختلف اعم از قوای سه 
گانه کشور نیازمندیم.صالح آبادی همچنین تدوین استراتژی 
توسعه کسب و کار را از الزاماتی دانست که در تحقق کامل 

برنامه هفتم موثر است.

رییس کل بانک مرکزی تاکید کرد:

ضرورت اصلاحات اساسی نظام بانکی در تدوین برنامه هفتم توسعه

دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور:
قیمت کامیون های وارداتی قبل از ترخیص دو برابر شد

دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور اظهار داشت: با توجه به 
افزایش قیمت ها در بازار و افزایش تورم، قیمت همین تعداد کامیونی که واردات 
شده قبل از ترخیص و ورود به بازار افزایش پیدا کرده و نزدیک به دو برابر شده  

است.
احمد کریمی درباره روند نوسازی ناوگان فرسوده باری اظهار داشت: طبق بند 
»س«  ماده ۳۰ قانون برنامه دائمی کشور، دارندگان ناوگان فرسوده می توانند با 
استفاده از واردات کامیون های با عمر سه سال اروپایی و اسقاط، کامیون های 
خود را نوسازی کنند اما به دلیل عدم ارایه مشوق و تسهیلات، مالکان ناوگان 

فرسوده نتوانستند نسبت به نوسازی کامیون های فرسوده اقدام کنند.
وی با اشاره به روال ترخیص کامیون های وارداتی ادامه داد: در حال حاضر هر 
کامیون وارداتی که تایید سازمان استاندارد، محیط زیست و تایید کد ساتا برای 
تایید منشا خارجی ارز اختصاص یافته را دریافت کند، امکان ترخیص را دارد اما 
مشکل این است که خریداران برای ترخیص کامیون باید گواهی اسقاط ارایه 

دهند و برخی از واردکنندگان نتوانستند گواهی اسقاط را ارایه دهند.
قانون  براساس  گفت:  کشور  کامیون داران  صنفی  انجمن های  کانون  دبیر 
امکان حذف ناوگان فرسوده در قبال واردات کامیون وجود ندارد و برای رفع این 
مشکل تا کمیسیون عمران ورود کرده و پیشنهاد این است که قبل از هر گونه 
ثبت سفارش برای واردات، ناوگان فرسوده به ازای واردات ناوگان نو معرفی شود.
ترخیص  شروط  تحقق  برای  اسقاط  گواهی  ارایه  عدم  دلیل  درباره  کریمی 
کامیون های وارداتی اظهار داشت: شروطی برای ترخیص در قانون ذکر شده و 
معتقدم اساسا از ابتدا سازمان راهداری به اشتباه وارد اقدام شد. در حال حاضر 
تعداد زیادی کامیون در گمرک رسوب کرده اند یا ترخیص شده اند و در اختیار 
خریدار قرار دارند اما عملا از حیض انتفاع خارج هستند. واردات کامیون هنر 
نیست در واقع در انجام این طرح، به سرانجام رسیدن نوسازی ناوگان اهمیت 
دارد نه اینکه تعداد زیادی کامیون وارد شود اما به کاهش سن ناوگان کمکی 
نکند. قرار براین بود که دولت دارندگان ناوگان فرسوده را ترغیب به نوسازی کند 

بنابراین باید برای تحقق آن باید امکان و شرایطی برای دارندگان ناوگان فرسوده 
ایجاد می شد که بتوانند با استفاده از تسهیلات دولتی کامیون فرسوده خود را 
از رده خارج و نسبت به خردی کامیون نو اقدام کنند اما خروجی بی برنامگی ها 

همین وضع موجود است.    

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (                        
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره  ۴۴/۸۷۸ اصلی بخش چهار قم)هشتصدو 
کلاسه  به  قم(مربوط  چهار  بخش  اصلی  وچهار  چهل  از  فرعی  وهشت  هفتاد 

 ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۶۹۹
بایگانی  شماره  ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۶۹۹با  کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
۱۴۰۰۰۲۸۳۰،له:سرپرستی بانک صادرات استان قم،علیه:شرکت بهپروران سعادت 
پایتخت)وام گیرنده( و رحمت اله سعادت رهائی)راهن(ششدانگ پلاک ثبتی شماره  
۴۴/۸۷۸ اصلی بخش چهار قم)هشتصدو هفتاد وهشت فرعی از چهل وچهار اصلی 
بخش چهار قم( واقع در:قم قنوات خیابان ولیعصر-خ شهید باهنر کوچه فاطمیه ۱۱ پلاک 
۴ کد پستی ۳۷۳۱۷۴۴۸۸۶ متعلق به رحمت اله سعادت رهائی از طریق مزایده به فروش 

میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی ۸۷۸ فرعی از ۴۴ اصلی واقع در بخش ۰۴ قم به 

مساحت ۲۳۰/۸۰ متر مربع به حدود:
شمالا: بطولهای سه متر وپنج سانتیمتر،وسه متر وچهل و پنج سانتیمتر درب ودیوار به 

شارع
شرقا: بطول سی متر ونود سانتیمتر دیوار به پلاک ۸۸۹ فرعی.

جنوبا:بطول نه متر به پلاک ۸۸۹ فرعی.
غربا:بطول های هفتاد سانتیمتر،وهشت متر ونیم،و پانزده متر ونود سانتیمتر،وپنج متر 

وهشتاد سانتیمتر دیوار به پلاک های ۸۷۴ و ۸۷۷ فرعی.
مشخصات مالکیت:

مالکیت رحمت اله سعادت رهائی فرزند اقا رضا شماره شناسنامه ۲۹ تاریخ تولد-دارای 
شماره ملی ۰۳۸۵۳۴۳۷۵۲ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه 
مالکیت  تاریخ ۱۳۸۳/۰۷/۳۰ موضوع سند  مالکیت ۳۴۷۷  با شماره مستند  واعیان 
اصلی بشماره چاپی ۷۳۸۶۶۸ سری سال که در صفحه ۲۴۳ دفتر املاک جلد ۵۹ ذیل 
شماره ۹۹۵۰۱ ثبت گردیده است.باشماره مستند مالکیت ۴۰۹۹ تاریخ ۱۳۹۲/۱۱/۰۶ 
دفترخانه اسناد رسمی شماره ۸۰ شهر قم استان قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره 
چاپی ۷۳۸۶۶۸ سری سال که در صفحه ۲۴۳ دفتر املاک جلد ۵۹ ذیل شماره ۹۹۵۰۱ 

ثبت گردیده است.
محدودیت:

مورخ  شماره ۱۳۹۳۰۴۹۳۰۰۱۱۰۰۱۸۱۴  دستور  بموجب  دائم  بازداشت  مورد  چهار 
۱۳۹۳/۰۷/۱۶ صادره از اجرای ثبت قم به نفع اجرای ثبت قم برای مالکیت رحمت اله 
سعادت رهائی.بازداشت می باشد.بموجب دستور شماره ۱۳۹۳۰۴۹۳۰۰۱۱۰۰۱۸۱۶۵ 
مورخ ۱۳۹۳/۰۷/۲۸ صادره از اجرای ثبت قم به نفع اجرای ثبت قم برای مالکیت رحمت 
مورخ  ۹۳/ج۱۵۵۱/۲  شماره  دستور  باشد.بموجب  می  رهائی.بازداشت  سعادت  اله 
۱۳۹۴/۰۶/۱۲ صادره از شعبه دوم اجرای احکام مدنی قم به مبلغ ۲۴۹۸۷۲۹۴۵ به نفع 
اجرای احکام مدنی قم برای مالکیت رحمت اله سعادت رهائی.بازداشت می باشد.بموجب 
دستور شماره ۱۳۹۷۰۰۲۰۰۰۸۰۴۹۹۵مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۴ صادره از شعبه اول اجرای 
احکام مدنی دادگستری شهرستان قم/قدیم به مبلغ ۲۰۸۷۰۹۱۲۴۰ به نفع آقای میثم 

قاسمی زرقانی برای مالکیت رحمت اله سعادت رهائی.بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک:

رهنی شماره ۴۰۹۹ مورخ ۱۳۹۲/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۸۰ شهر قم 
استان قم که بنفع بانک صادرات قم به مبلغ ۱/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به مدت ۳ ماه ثبت 

شده
بیمه:ندارد

حقوق ارتفاعی:ندارد
مشخصات مورد مزایده:

اعیانی ملک شامل دیوارکشی اطراف با اجر فشاری ودرب آهنی ماشین رو و ۸۵ مترمربع 
سقف ایرانیت می باشد.ملک در زمان بازدید تخلیه وبلا استفاده و درتصرف مالک بوده 

است.
ابعاد  اعیان  و  عرصه  مساحت  موقعیت  به  باتوجه  دادگستری  رسمی  کارشناس 
مبلغ  به  را  واعیانی  عرصه  ششدانگ  ارزش  گذار  تاثیر  عوامل  ودیگر  بنا  وکیفیت 
۶/۷۶۲/۰۰۰/۰۰۰ریال)شش میلیاردو هفتصد وشصت ودو میلیون ریال( ارزیابی نموده 

است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور ازساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه 
۱۴۰۱/۵/۱۹ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش 
کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
ریال)شش   ۶/۷۶۲/۰۰۰/۰۰۰ پایه  مبلغ  از  مذکور  ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده 
میلیاردو هفتصد وشصت ودو میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته 
خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 
واریز  با شناسه   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ به شماره شبا ثبت  سپرده 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد )حتی بستانکار پرونده هم 
اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید.(و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت 
به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به 
حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. 
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت وجود مبلغ 
مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به 
خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه 
اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول 
خواهد شد.ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و 
عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص 

شرکت کننده در مزایده واریز شده باشد.) م الف ۱۵۵۱۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۴۰۱/۰5/۰۴
--------------------------------------------------------------------

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (                        
چهار  بخش  اصلی   ۴۴/۸۷۹ شماره   ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده  آگهی 
قم)هشتصدو هفتاد ونه فرعی از چهل وچهار اصلی بخش چهار قم(مربوط به کلاسه 

 ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۶۹۹

بایگانی  شماره  ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۶۹۹با  کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
۱۴۰۰۰۲۸۳۰،له:سرپرستی بانک صادرات استان قم،علیه:شرکت بهپروران سعادت 
پایتخت)وام گیرنده( و رحمت اله سعادت رهائی)راهن(ششدانگ پلاک ثبتی شماره  
۴۴/۸۷۹ اصلی بخش چهار قم)هشتصدو هفتاد ونه فرعی از چهل وچهار اصلی بخش 
چهار قم( واقع در:قم قنوات خیابان ولیعصر-خیابان شهید باهنر کوچه فاطمیه ۱۱ پلاک 

۶ متعلق به رحمت اله سعادت رهائی از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ به پلاک ثبتی ۸۷۹ فرعی از ۴۴ اصلی بخش ۰۴ قم به 

مساحت ۳۰۴/۲۳ متر مربع 
متن ملک شماره هشتصد و هفتاد ونه فرعی از چهل وچهار اصلی واقع در ناحیه چهار قم 
بخش چهار قم حوزه ثبتی ثبت منطقه یک قم استان قم به مساحت)۳۰۴/۲۳( سیصد 

وچهارمتر وبیست وسه دسیمتر مربع به حدود:
شمالا:درب ودیوار بطول )۱۰/۴۰(ده متر وچهل سانتیمتر به شارع

شرقا: درچهار قسمت که قسمت سوم آن جنوبی است.اول بطول)۲۰/۶۵( بیست متر 
وشصت وپنج سانتیمتر به شماره نهصد وهشتاد فرعی،دوم بطول)۴/۹۰(چهار متر ونود 
سانتیمتر به شماره هشتصد وهشتاد ویک فرعی،سوم بطول)۰/۹۰(نود سانتیمتر به 
شماره هشتصد وهشتاد ویک فرعی،چهارم بطول)۶/۲۰(شش متر وبیست سانتیمتر به 

شماره هشتصد وهشتاد ویک فرعی
جنوبا : دیواریست بطول)۸/۲۰(هشت متر وبیست سانتیمتر به شماره هشتصد وهفتاد 

وسه فرعی
غربا: بطول)۳۰/۹۰(سی متر ونود سانتیمتر به شماره هشتصد وهفتاد وهشت فرعی 

مشخصات مالکیت:
مالکیت رحمت اله سعادت رهائی فرزند اقا رضا شماره شناسنامه ۲۹ تاریخ تولد-دارای 
شماره ملی ۰۳۸۵۳۴۳۷۵۲ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه 
مالکیت  تاریخ ۱۳۸۳/۰۷/۳۰ موضوع سند  مالکیت ۳۴۷۸  با شماره مستند  واعیان 
المثنی بشماره چاپی ۶۵۰۸۷۲ سری الف سال ۸۹ که در صفحه ۲۴۶ دفتر املاک جلد 

۵۹ ذیل شماره ۹۹۵۰۲ ثبت گردیده است.
محدودیت:

مورخ  شماره ۱۳۹۳۰۴۹۳۰۰۱۱۰۰۱۸۱۵  دستور  بموجب  دائم  بازداشت  مورد  چهار 
۱۳۹۳/۰۷/۱۶ صادره از اجرای ثبت قم به نفع اجرای ثبت قم برای مالکیت رحمت 
مورخ  ۵۱۶/ج۵/۹۴  شماره  دستور  باشد.بموجب  می  رهائی.بازداشت  سعادت  اله 
۱۳۹۴/۰۵/۲۸ صادره از شعبه پنجم اجرای احکام مدنی قم درتاریخ ۱۳۹۴/۰۵/۲۸ 
به مبلغ ۵۷۵۴۰۰۰۰۰ به نفع شعبه پنجم اجرای احکام مدنی قم برای مالکیت رحمت 
مورخ  ۹۳/ج۱۵۵۱/۲  شماره  دستور  باشد.بموجب  می  رهائی.بازداشت  سعادت  اله 
۱۳۹۴/۰۶/۱۲ صادره از شعبه دوم اجرای احکام مدنی قم به نفع اجرای احکام مدنی 
قم برای مالکیت رحمت اله سعادت رهائی.بازداشت می باشد. بموجب دستور شماره 
۱۳۹۷۰۰۲۰۰۰۷۷۹۱۹۰ مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۱۷ صادره از شعبه اول اجرای احکام مدنی 
دادگستری شهرستان قم/قدیم به نفع دادگستری شهرستان قم)به سود میثم قاسمی( 

برای مالکیت رحمت اله سعادت رهائی.بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک:

رهنی شماره ۴۰۹۹ مورخ ۱۳۹۲/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۸۰ شهر قم 
استان قم که بنفع بانک صادرات قم به مبلغ ۱/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به مدت ۳ ماه ثبت 

شده.

بیمه:ندارد
حقوق ارتفاعی:ندارد

مشخصات مورد مزایده:
ملک دارای اسکلت فلزی-با سقف تیرآهن-مصالح کف:سرامیک-مصالح نما:سرامیک 
طرح آجر-دریک طبقه وزیربنا ۱۲۰ مترمربع با کیفیت معماری متوسط وقدمت بنا ۱۷ 
سال دارای انشعابات اب وبرق وگاز با ابعاد ۱۰/۴۰ بر و ۳۰/۹ متر عمق درکوچه ۴ متری 

وجنوبی ساز می باشد.سرمایش:کولر گازی-گرمایش:بخاری گازی.
قسمتی از انتهای عرصه)باتوجه به حدود تعریف شده در سند مالکیت(دیوار کشیده شده 

وخارج از بنای احداثی می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری باتوجه به موارد فوق کل عرصه را به مبلغ ۵/۱۷۳/۶۱۰/۰۰۰ 
واعیانی  عرصه  ششدانگ  وارزش  ریال    ۴/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ را  اعیانی  وکل  ریال 
۹/۳۷۳/۶۱۰/۰۰۰ریال)نه میلیاردو سیصد وهفتاد وسه میلیون ریال وششصدو ده هزار 

ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور ازساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه 
۱۴۰۱/۵/۱۹ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش 
کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه ۹/۳۷۳/۶۱۰/۰۰۰ریال)نه میلیاردو 
سیصد وهفتاد وسه میلیون وششصدو ده هزار ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به 
حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه 
بستانکار  )حتی  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ واریز 
پرونده هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت 
نمائید.(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود.درضمن بدهی های ملک اعم از مالیات وعوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود.و در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای 
مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار 
برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.ضمنا تنظیم سند انتقال 
اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می 
باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت کننده در مزایده واریز 

شده باشد.) م الف ۱۵۵۱۴(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۴۰۱/۰5/۰۴
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بهنام محمودی: 

والیبال برای پیشرفت نیاز به اتحاد، کار تخصصی و کارشناسی دارد
بهنام محمودی با مثبت ارزیابی کردن عملکرد تیم ملی 
ایران در لیگ ملت های والیبال بیان کرد: والیبال برای 
پیشرفت نیاز به همدلی، اتحاد، کار تخصصی و کارشناسی 
دارد. دیگر نیاز به سیاسی کاری نداریم بلکه به این نیاز 
است که جوانان و کارشناسان متخصص کار را در دست 

بگیرند.
در  ملی  تیم  عملکرد  گفت وگویی  در  محمودی  بهنام 
مسابقات اشاره و بیان کرد: تیم ملی ما به جز هفته اول 
عملکرد خوبی داشت و روز به روز بهتر شد. اعتماد به نفس 
و توانایی بازیکنان بروز کرد و عملکرد خوبی داشتند. مربی 

ایرانی هم باعث افتخار بود. چند سال است که می گویم 
باید به مربیان ایرانی اهمیت بدهیم. عطایی، طلوع کیان و 
جزیده به نمایندگی از مربیان خوب ایرانی انتخاب شدند و 

خوشبختانه عملکرد خوبی هم داشتند.
افزود: برخی چهره ها مثل اسماعیل نژاد که تجربه  او 
حضور در لیگ ملت ها را نداشتند، بسیار خوب کار کردند 
و فوق العاده ظاهر شدند. این نشان می دهد اگر اطلاعات 
در  را  آن ها  فنی  توان  و  باشیم  داشته  بازیکنان  از  کافی 
لیگ رصد کنیم، می توانیم روی این بازیکنان حساب و 
در تورنمنت های مختلف از آنان استفاده کنیم و دیگر به 

صورت فرسایشی بازیکنان بزرگ را به کار نگیریم که اذیت 
شوند.

محمودی در ادامه بیان کرد: با یک برنامه ریزی دقیق، 
کارشناسی و حرفه ای می توانیم جایگاه خود را بین هشت 
تیم المپیک ۲۰۲۴ تثبیت کنیم و در ۲۰۲۸ با برنامه ریزی، 
تجزیه و تحلیل، پشتوانه سازی و آموزش مربیان جزو چهار 
تیم قرار بگیریم. این نیاز به همدلی، اتحاد، کار تخصصی 
و کارشناسی دارد. دیگر نیاز به سیاسی کاری نداریم بلکه 
به این نیاز است که جوانان و کارشناسان متخصص کار را 

در دست بگیرند.

او نقطه قوت تیم ایران در لیگ ملت ها را انگیزه بازیکنان 
و کادر فنی تیم دانست و گفت: همه بازیکنان ما خوب کار 
کردند و عملکرد خوبی داشتند. مردم هم از نتایج رضایت 

دارند.
این کارشناس والیبال در پایان گفت: از بازیکنان تیم 
ملی تشکر می کنم که جنگیدند و مردم راضی هستند. 
نیاز است که بیش تر به هم کمک کنیم و اتحاد بیش تر شود 
چون مردم از والیبال توقع دارند و باید کمک کنیم که این 
رشته جلو برود. خانواده والیبال به این بلوغ رسیده است 

که درون خود به جمع بندی برسد و به والیبال کمک کند.

ایمان / رضا ملکی
موسپیدان این عاشقان واقعی به ورزش که عمر خود را صرف 
خدمت به جوانان ولایت درطول بیش از۶۰سال کرده اند این 
بارآمده بودند تا بعد از گذشت ۱۳ سال از فعالیت عاشقانه خود 
موثرشان  فعالیت  درادامه  خود  برای  را  باردیگرمسیرجدیدی 
درورزش استان قم رقم زنند.براساس این گزارش ،تلاوت کلام 
جاودانه قرآن کریم با صوت زیبای استاد محمد خوش زبان فضای 
حاکم  وجوانان  ورزش  کل  اداره  جلسات  درسالن  را  دلنشینی 
ساخت. براساس این گزارش ،سپس رضا ملکی هدف از نشست کهن کسوتان وسین برنامه انتخابات را برای حاضرین بازگو نمود. 
پهلوان استاد محمد حسین جمال بزرگ ورزش قم که در ۱۳ سال گذشته بعنوان نماد پیشکسوتان حضوری چشمگیردرفعالیت آنان 
داشته با خیرمقدم به حاضرین وبیان اینکه کرونا باعث گردید تا عملا برنامه های انجمن کهن کسوتان حالت رکود به خود گیرد عزم 

جدی بزرگان ورزش قم را دراحیا مجدد انجمن واهداف پیش رو خواستارشد.
رای گیری انجام گرفت و نفرات جدید را به حاضرین معرفی نمود استاد محمد حسین جمال بعنوان اولین فرد حاضراکثریت آرا 
شد.محسن حلوائی بزرگمرد کشتی قم ورئیس موفق گذشته هیئت کشتی بعنوان دومین فرد رای کهن کسوتان را به خود اختصاص 
داد.جواد حسینی نژاد مدیرعامل کوشا وخستگی ناپذیر گذشته انجمن واسطوره والیبال قم نیز به عنوان نفر بعدی به حاضرین معرفی 
گردید. استادشجاع فرد از اسطوره های ورزش وزنه برداری  نیز بعنوان نفر چهارم انتخاب و معرفی شد. استاد رضا خانی با کوله باری 
از افتخارات بی نظیر درگذشته ورزش قم درایران نیز حائز رتبه پنجم شد.رضا ملکی فعال رسانه وکهن کسوت ورزش قم واستاد سعید 
محبوبی نژاد از مردان پرافتخار کاراته استان نیز زتبه بعدی را بدست آوردند ضمن اینکه استاد ابوالفضل صولتی بزرگمرد فوتبال قم نیز 
بعنوان بازرس حائز اکثریت آرا گردید، همچنین آقای اسحاقی نیز بعنوان بازرس الی البدل انتخاب شد. درحاشیه این جلسه حضور 
پررنگ دکتر سانی خانی مدیر کل ورزش وجوانان استان قم وسخنان وی که درخصوص ارج نهادن به مقام شانح  کهن کسوتان درعرصه 
ورزش ودید مثبت اداره ورزش به آنان درآینده معطوف گردیده بود از جمله نکات مثبت این مجمع انتخاباتی بود.قرار است نفرات جدید 

با بهره گیری از کلیه ظرفیتهای استخوان خورد کرده های ورزش راهی جدید برای خود را درآینده ترسیم سازنند.

ایمان / رضا ملکی
وقتی نام شهر مقدس قم به زبان می 
می  زندگی  درآن  که  پاکی  وخاک  آید 
نمائیم می تواند بهترین امتیاز را برای ما 
درمیان دیگر استانهای ایران در برداشته 
قمی  به  وقت  ،آن  نمائی  درک  را  باشد 
کریمه  شهر  میکنی  افتخار  خود  بودن 
اهل بیت )س( با بودن نام بزرگی چون 

خانم فاطمه معصومه)س(ومکان مقدس وپاکی چون مسجد مقدس جمکران که حضور شایسته حضرت ولی 
عصر )ع( را حس می نماید امتیازی است که ما قمیها از آن بهره مند هستیم.

درکنار آن وجود مدیران شایسته دربدنه اجرایی کشور از قم که هرکدام سرآمد وشایسته هستند نام قم را همواره 
در اذهان برجسته ونمایان ساخته است.

اگر درجای جای میهن اسلامی ودرامور مختلف مناصب دولتی،فرهنگی و ورزشی کشور نگاه کنیم درخواهیم 
یافت که قمیها بعنوان مدیران حاذق،با اخلاقی والا وشایستگان معنوی ،همواره سرآمد بوده اند وما افتخار می 

کنیم که قمیها همواره پرچم قم را سرافرازانه درکشور بالا نگاه داشته اند.
درانتصاب جدید فدراسیون فوتبال نام رضا کشوری فرد مدیر شایسته وفوتبالیست ارزنده گذشته فوتبال قم 

دیده شد که حکم سرپرستی سازمان لیگ فوتبال ایران به نام او خورده شده است.
بسیار خرسند ومسرور شدیم از اینکه یکی از فرزندان برومند خاک مقدس قم یکی از بزرگترین مناصب 
فوتبالی کشور را تصاحب کرده واین شایستگی ولیاقت این مرد ارزشی وبا اخلاق را می رساند که بعد از سالها 

تلاش در بدنه فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران بتواند این عنوان بزرگ را کسب نماید.
برای وی که درجایگاه جدید آرزوی بهروزی وتوفیق داریم وامید می رود فوتبال قم درسایه حمایتهای کشوری 

فرد بتواند درایران صاحب کرسی وجایگاه گردد وروزهای خوب را برای فوتبال استان شاهد باشیم.

برگزاری انتخابات مجمع کهن کسوتان استان قم؛

استخوان خورد کرده های ورزش درمسیری جدید
نگاهی به انتخاب رضا کشوری فرد بعنوان سرپرست سازمان لیگ فوتبال ایران ؛

افتخاری دیگر برای قمی ها 

لیگ برتر ازروز سیزدهم شهریور ماه آغاز می شود؛
حضور تیم انقلاب قم در لیگ برتر بدمینتون

تیم انقلاب به عنوان نماینده قم در دوره جدید پیکارهای لیگ برتر بدمینتون 
باشگاه های کشور برای کسب مقام قهرمانی به مصاف حریفان می رود.

مردان  بدمینتون  برتر  لیگ  پیکارهای  این گزارش، فصل جدید  براساس 
باشگاه های کشور طبق برنامه ریزی فدراسیون این رشته از روز سوم شهریور 
ماه رسما آغاز می شود و هفت تیم به شکل دوره ای و در قالب دیدارهای رفت و 

برگشت برای کسب مقام قهرمانی به مصاف یکدیگر خواهند رفت.
بدمینتون قم که در دو دوره قبلی این بازی ها با تیم رعد پدافند هوایی قم 
یک عنوان قهرمانی در سال ۱۳۹۹ و یک مقام نایب قهرمانی در سال ۱۴۰۰ را 
در کارنامه دارد، بعد از پایان همکاری با رعد پدافند هوایی قرار است در فصل 

۱۴۰۱ رقابت های لیگ برتر با نام انقلاب برابر حریفان صف آرایی کند.
کسب دو عنوان ارزشمند در دو فصل اخیر رقابت ها با همت و تلاش مجموعه 
داور  حسین زاده  محمدحسن  آن  راس  در  که  قم  بدمینتون  هیات  موفق 
بین المللی قم و همچنین برادران علی و مهدی فرجی حضور دارند و چهره هایی 
همانند خّرم و کمالی در کنار سایر تلاشگران توسعه و رشد بدمینتون قم حضور 

داشته اند، حالا انتظارات را از این رشته و تیم انقلاب بالا برده است.
تیم بدمینتون انقلاب قم در فصل ۱۴۰۱ رقابت های لیگ برتر باید با تیم های 
آکادمی بدمینتون کرمان، چادرملو اردکان، توس مسیر مشهد، رعد پدافند 
که  لیگی  کند،  رقابت   عباس آباد  بتن  ورنا  و  سمنان  هدف  زاهدان،  هوایی 
دیدارهای دور رفت آن از روز سیزدهم شهریور ماه آغاز می شود و انقلاب قم باید 

در خانه به مصاف تیم توس مسیر مشهد برود.

در هفته سوم لیگ برتر فوتسال کشور صورت گرفت؛ 

پیروزی پر گل فردوس قم
 برابر فرش آرا مشهد 

 فردوس قم در هفته سوم لیگ برتر فوتسال کشور در یک بازی مهیج در حضور 
پرشور هواداران خود ۴ بر ۲ از سد فرش آرا مشهد گذشت. 

براساس این گزارش ، در ادامه بازی های هفته سوم لیگ برتر فوتسال کشور 
عصر روزدوشنبه  فردوس قم در ورزشگاه شهید حیدریان و در حضور پرشور 
طرفداران خود ۴ بر ۲ فرش آرا را شکست داد و عملکرد موفق خود در دو هفته 

ابتدایی لیگ را تثبیت کرد.
در این دیدار جذاب که با حضور وحید شمسایی سرمربی تیم ملی فوتسال 
برگزار شد، بازیکنان با انگیزه فردوس با ارائه یک بازی زیبا و پا به توپ سه امتیاز 
حساس بازی را خانه حفظ کردند. اخراج قدرت بهادری مربی بازیکن فرش آرا 

مشهد به دلیل اعتراض به داور از اتفاقات مهم این دیدار بود.
فردوس قم هم اکنون از سه بازی گذشته خود با یک برد و دو تساوی و ۵ امتیاز 

در رده ششم جدول چهارده تیمی لیگ برتر قرار گرفته است.
نماینده قم در هفته چهارم لیگ برتر ۹ مردادماه جاری میهمان فولاد زرند 

ایرانیان خواهد بود.

رئیس فدراسیون والیبال:

 دنیا از عملکرد تیم ملی والیبال
 شگفت زده شد

رئیس فدراسیون والیبال گفت: نسل جدید والیبال ایران به دنیا معرفی شده و 
دنیا از عملکرد تیم ملی شگفت زده شد.

اظهار  کشور  به  والیبال  ملی  تیم  بازگشت  حاشیه  در  داورزنی  محمدرضا 
داشت: تیم ملی والیبال مسیر سختی در لیگ ملت ها داشت؛ اما با عملکرد 
فوق العاده اش  به فینال این رقابت ها صعود کرد.  وی افزود: تیم ملی روند رو 
به رشدی دارد و ما به آینده این تیم امیدوارتر از گذشته شدیم. نسل جدید 
والیبال ایران به دنیا معرفی شده و دنیا از عملکرد تیم ملی شگفت زده شد. 
رئیس فدراسیون والیبال گفت: حتی مسئولان فدراسیون جهانی هم تعجب 
کرده بودند و می گفتند تا الان این بازیکنان کجا بودند. خوشبختانه مردم هم از 
عملکرد تیم ملی راضی بودند. داورزنی ادامه داد: فراموش نکنیم تیم ملی همه 
بازیکنانش را در اختیار نداشت و حتی با شصت درصد توان خود به مصاف ژاپن 

که با ترکیب کاملش آمده بود رفت.
وی در پایان خاطرنشان داد: قطعا از تیم ملی و کادرفنی این تیم حمایت 
خواهیم کرد. در حال حاضر بهترین تیم والیبال ایران را در زدن سرویس در 
اختیار داریم و این مسئله چیز کمی نیست. هدف نهایی ما حضور جمع چهار 

تیم برتر دنیا است و این اتفاق رخ خواهد داد.

تداوم غیبت مشکوک مجیدی؛

پین همه کاره تیم اماراتی شد!
سرمربی سابق استقلال برای پنجمین روز متوالی از اردوی اروپایی اتحاد 

کلباء غایب بود.
براساس این گزارش ، ۶روز پیش تیم اتحاد کلباء امارات به اتریش سفر کرد تا 

اردوی تدارکاتی پیش از فصل خود را در این کشور اروپایی برپا کند.
از همان ابتدای ورود کاروان تیم اماراتی به اتریش حضوری از فرهاد مجیدی و 

دستیارش صالح مصطفوی در کاروان تیم نبود.
تصاویر منتشر شده از سوی باشگاه اتحاد کلباء در صفحات مجازی نشان 
می دهد همچنان فرهاد مجیدی و صالح مصطفوی با گذشت ۵ روز از اردوی 
اروپایی در کنار تیم حضور ندارند. غیبت مشکوک و ادامه دار مجیدی در اردوی 
اروپایی در کنار تیمش می تواند یک دلیل داشته باشد. مجیدی این روزها به 
شدت به دنبال جذب مهدی قائدی ستاره ایرانی شباب الاهلی است به همین 

خاطر به احتمال زیاد در دبی مانده تا کارهای انتقال این بازیکن را نهایی کند.
در ۵ روز گذشته کار تمرینات تیم اتحاد کلباء بر دوش گابریل پین مربی فصل 
گذشته استقلال بود. مجیدی فصل گذشته موفق شد استقلال را با رکوردی 
تاریخی و بدون شکست قهرمان لیگ ایران کند اما بعد از این افتخار تیم را ترک 

کرد و هدایت اتحاد کلباء امارات را به دست گرفت.

آخرین وضعیت وحید امیری؛ 

وینگر چپ تیم ملی تمرینات
 خود را آغاز کرد

ملی پوش فوتبال کشورمان و بازیکن پرسپولیس تمرینات خود را آغاز کرد.
براساس این گزارش ،وحید امیری که از ناحیه کمر آسیب دیده بود پس از 

سپری کردن دوره نقاهت جراحی، تمرینات خود را از سر گرفت.
علیرضا شهاب فیزیوتراپ تیم ملی فوتبال با اشاره به شرایط کنونی این بازیکن 
گفت: او از دو هفته پیش کارهای درمانی، فیزیوتراپی و تمرینات ثبات مرکزی 
تنه خود را زیر نظر کادر پزشکی تیم ملی آغاز کرده است. وی اضافه کرد: با 
تلاش کادر پزشکی، وضعیت این ملی پوش فوتبال کشورمان رو به بهبودی 
است و امروز توانست در زمین چمن نرم دوی داشته باشد. شرایط این بازیکن را 
روز به روز بررسی می کنیم تا انشاءالله شاهد مراحل پیشرفتی امیری در روزهای 

آینده باشیم و بتواند تمرینات خودش را از سر بگیرد.

مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال، گفت: حواشی زیاد برخی افراد و بازی های 
زرد رسانه ایی باعث شده تا انتخابات فدراسیون فوتبال خیلی زودتر از انتظار، پر 

چالش شود.
امیر واعظ آشتیانی  در خصوص تائید صلاحیت برخی کاندیدای فدراسیون 
فوتبال اظهار داشت: بحث تائید صلاحیت ها به نظر من جدی نیست و این 
بیشتر شبیه یک بازی هست تا نظرات مجمع را مطلع شوند. تا زمانی که رسما 
فدراسیون فوتبال یا سخنگوی کمیته بدوی اظهار نظر نکنند به اعتقاد من نباید 

به این بازی ها توجه کرد.
وی تصریح کرد: روزیکشنبه نصرالله فغانپور )رئیس سابق دپارتمان حقوقی 

فدراسیون( صحبت هایی را در تلویزیون مطرح کرد که روزبه وثوق احمدی )رئیس 
سابق کمیته تعیین وضعیت فدراسیون( به بهترین شکل ممکن پاسخ صحبت ها 
را داد. صحبت های دیروز دوستان هم نشان می دهد که همه این رفتارها بازی 

است و ما اگر بخواهیم تصمیم درستی بگیریم نباید وارد این بازی شویم.
نباید کمیته بدوی  آیا  اینکه  باشگاه استقلال در خصوص  مدیرعامل اسبق 
در خصوص برخی مسایل استعلام بگیرد، گفت: جایی که برای کمیته بدوی 
فدراسیون فوتبال یا هر فدراسیون دیگری ابهام دارد باید از فدراسیون بین المللی 

فوتبال )فیفا( استعلام بگیرند و این هیچ ایرادی ندارد.
وی تاکید کرد: همچنین ۲ نفر از اعضای کمیته بدوی به دلیل داشتن شغل 

دولتی و یک نفر هم به خاطر بعضی صحبت ها که تضاد منافع ایجاد کرد به نظر 
من نمی توانند در کمیته بدوی اظهار نظر کنند و در این رابطه به صورت رسمی 

به کمیته اخلاق شکایت کردم. 
قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی وقت با اشاره به اظهارات حجت الاسلام 
نصرالله پژمانفر رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس گفت: باید از اظهارات صریح و 
روشن وی تقدیر کرد. او رئیس کمیسیون اصل ۹۰ هست و پرونده های مختلفی 
در خصوص تمامی موارد به این کمیسیون ارجاع داده می شود. متاسفانه یکی 
از نمایندگان ورزشی به اظهارات او واکنش نشان داده که اصلا موافق این رفتارها 
نیستم. این دوستان باید بدانمد نمایندگان مردم می توانند نظرات خود را آزادانه 

بیان کنند و قرار نیست برای هر اظهار نظر اجازه بگیرند.
واعظ آشتیانی گفت: از اعضا مجمع فدراسیون فوتبال می خواهم از گذشته 
باید  کنند.  تصمیم گیری  دقیق  و شناخت  اطلاعات  براساس  و  بگیرند  درس 
تصمیمی گرفته شود تا در آینده برای جبران آن نیاز به تلاش بیشتر نداشته 
باشیم. وی در خصوص اینکه گفته می شود امضاهای او برای حضور در انتخابات 
بدوی  زمانی که کمیته  و هر  ندارم  اظهار داشت: من مشکلی  نیست،  کامل 
بخواهد در خدمت هستم تا نواقص پرونده خود را کامل کنم. اینکه می گویند 
باید امضاها همزمان با بسته شدن سامانه داده می شد اصلا صحیح نیست و 

پرونده من ناقص بود و تعریف آن مشخص است.
مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال گفت: وقتی شما می روید روی سایت مدارک 
خود را بارگذاری می کنید و فدراسیون ساعت ۱۷:۳۰ دقیقه تائیدیه ثبت نام شما 
را می دهد باید سایت باز باشد تا مابقی مدارک پیوست شود اما وقتی سایت بسته 
می شود یعنی شما تائیدیه ثبت نام دارد و باید به شما سه روز زمان دهند تا ناقصی 

خود را برطرف کنید.
وی تاکید کرد: فدراسیون فوتبال باید سامانه خود را اصلاح کند و ما نباید تاوان 

این بی تدبیری را بدهیم.
واعظ آشتیانی در خصوص حواشی زیاد انتخابات فدراسیون فوتبال، گفت: 
انتخابات پر چالشی را داریم و هنوز هیچ اتفاقی نیفتاده بازی های رسانه ایی زرد 
توسط برخی ها شروع شده است که این اصلا خوب نیست و باید بررسی شود که 

چه کسانی این بازی ها را شروع می کنند.

واعظ آشتیانی:

انتخابات فدراسیون فوتبال پُرچالش خواهد بود

عنایتی: دلسوزانه تر به آبروی یک مملکت نگاه کنیم

وارد بازی های عجیب شدن زیبنده بازیکن تیم ملی نیست 

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: از همه مسئولان خواهش می کنم 
مقداری دلسوزانه تر به تیم ملی نگاه کنند زیرا بحث آبروی یک مملکت است.

غلامرضا عنایتی در گفت و گویی، درمورد لزوم ایجاد اتحاد و همدلی در تیم ملی 
فوتبال کشورمان در آستانه رقابت های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اظهار داشت: متاسفانه 
شرایط برای تیم ملی در چند وقت اخیر، خیلی پرالتهاب جلو رفت. تدارکاتی که باید 
برای حضور در تورنمنت بزرگی مثل جام جهانی داشته باشیم در اختیار نداشتیم و زمان 
را از دست دادیم. برای خودمان مشکل ایجاد کردیم اما اکنون عزم بزرگی می خواهد تا 

همه همدل شویم و دیگر زمان محدود پیش رو را از دست ندهیم.
وی افزود: در دور قبلی مقدماتی جام جهانی هم چنین اتفاقی برای ما افتاد و در 

روزهای فوق العاده حساس این تجربه برای ما رقم خورد. نمی دانم ناگهان به چه 
دلیل همه چیز برای ما به هم می ریزد اما از همه مسئولان خواهش می کنم مقداری 
دلسوزانه تر به تیم ملی نگاه کنند زیرا بحث آبروی یک مملکت مطرح است. امیدوارم در 
یک مسیر پیش برویم و در فضایی همدلانه، آنهایی که می توانند کارهای بزرگی انجام 
بدهند دست به دست هم داده و شرایطی فراهم کنند که در جام جهانی برای تیم ملی 

اتفاقات مثبتی بیفتد.
سرمربی سابق تیم هوادار درخصوص راهکار بازگشت اتحاد بین برخی بازیکنان و 
کادرفنی تیم ملی، گفت: هرچند اگر چنین اتفاقی در یک تیم بیفتد، کار خیلی سخت 
می شود اما باید بدانیم بحث تیم ملی با باشگاه متفاوت است. تیم باشگاهی تعداد 

محدودی هوادار دارد و تیم ملی متعلق به تمام مردم است و آنها با حساسیت به مسائل 
تیم ملی نگاه می کنند. هر کسی به عنوان سرمربی روی نیمکت این تیم می نشیند، 
همه باید از وی حرف شنوی داشته باشند و تاکتیک هایش را پیاده کنند. وارد بازی های 
عجیب و غریب شدن و به قول معروف نظر دادن برای خود، زیبنده بازیکن تیم ملی 

نیست. همه باید در خدمت این تیم باشیم.
عنایتی اضافه کرد: هرچند این شکاف برای تیم ما خیلی بد است اما تیم ملی 
اکنون بازیکنان باکیفیتی دارد که در لیگ های حرفه ای و معتبر بازی کرده و کاملا 
شرایط و حساسیت موضوع را درک می کنند. اطمینان دارم آنها که حس خوبی به 
مردم و کشورشان دارند، با همدلی خوبی جلو خواهند رفت و بار دیگر می توانند برای 

کشورمان افتخار کسب کنند.
وی درخصوص شرایط فنی فعلی تیم ملی، توضیح داد: تدارکات لازم را برای حضور 
در جام جهانی که همه تیم های باکیفیت در آن شرکت می کنند، نداشته ایم. کیفیت 
اردوها و بازی های تدارکاتی ما برای رفتن به این سمت که بتوانیم در جام جهانی 
موفقیت بزرگی را به دست آوریم،  تاکنون خوب نبوده است اما همیشه ایرانی ها نشان 
داده اند در شرایط سخت بهتر کار می کنند. اگر یادتان باشد در مرحله اول مقدماتی 
در بد مخمصه ای گیر کرده بودیم و همه نگران بودند حتی نتوانیم به مرحله نهایی 
مقدماتی صعود کنیم چه برسد به اینکه بخواهیم به جام جهانی برویم اما دیدید 
بازیکنان تیم ملی با کیفیت و غیرتی که داشتند، تمام توان خود را گذاشتند  و دل یک 

ملت را شاد کردند.
بازیکن اسبق تیم ملی اضافه کرد: اکنون نیز اگر مقداری همدلی مان بیشتر بشود 
و بیشتر به هواداران و مملکت مان فکر کنیم، این شرایط تغییر خواهد کرد و با داشتن 

چنین بازیکنانی، اتفاقات بزرگی را رقم خواهیم زد.
عنایتی در خصوص اینکه حضور در جام جهانی نیاز به عزمی ملی دارد، گفت: دیگر 
صحبت کردن بس است. به عنوان یک عضو کوچک فوتبال و هوادار تیم ملی خواهش 
می کنم تمام دست اندرکاران پای کار بیایند و به این صحبت ها عمل کنند. زمان به 
سرعت از دست می رود و باید حساس تر باشیم. عاجزانه استدعا می کنم دیگر اجازه 
ندهند این فیفادی را از دست بدهیم. از وزیر ورزش و سایر مسئولانی که می توانند 

کمک کنند بیشتر پای کار بیایند تا اتفاقات خوبی برای ما بیفتد.



7 سه شنبه-4 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 5546
سیاسی

 سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه گفت وگوی دو ساعته بین روسای 
جمهور ایران و فرانسه تحول دیپلماتیک قابل توجهی بوده است، گفت: موضع ایران 

در مورد جنگ اوکراین تغییر نکرده است. 
 ناصر کنعانی  پیش  از ظهر  روز دوشنبه در نشست خبری خود در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه احیای شتابزده برجام آن هم به رغم ادامه سیاست فشار و تحریم ها از 
جانب آمریکا چقدر با منافع ملی سازگاری دارد، گفت: موضوع موضوع بسیار مهمی 
است و همواره محل توجه است و ما باید در این زمینه تبیین درست و دقیق داشته 
باشیم. در هر حال سیاست اصولی دولت سیزدهم مبنی بر این است که اقتصاد و 

معیشت مردم را به روند مذاکرات رفع تحریم گره نزنیم. 
منافع اساسی کشور را قربانی روند شتابزدگی در مذاکرات نخواهیم کرد

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: رویکرد دیگر این است که جمهوری اسلامی 
به روند مذاکره به عنوان یک انتخاب جدی ملتزم و پایبند است و این مسیر را تا زمان 
دستیابی به یک توافق خوب و قوی و پایدار ادامه خواهد داد.  جمهوری اسلامی 
در همین راستا  میز مذاکرات را ترک نکرده است. روند مذاکرات در وین چند ماه 
ادامه پیدا کرد. گام دیگری از مذاکرات بعد از یک دوره وقفه در دوحه قطر انجام 
شد واقعیت این است که فارغ از مواضع رسانه ای که به ویژه مقامات دولت آمریکا 
اتخاذ می کنند درخصوص روند مذاکرات، فشارهای روانی که  انتظارات و توقعات 
یک جانبه ای که از دولت جمهوری اسلامی ایران مطالبه می کند مبنی بر اینکه 
ایران باید سریعا به تصمیم برسد و یا تاکید می کنند زمان محدود است و باید ایران در 
کوتاهترین مدت جواب دهد. اما واقعیت این است که ایران در این زمینه احساسی 
و شتابزده عمل نمی کند و منافع اساسی کشور و ملت را قربانی روند شتابزدگی 

نخواهد کرد.
سخنگوی وزارت خارجه افزود: روند گفت  و گوها از طریق کانال های ارتباطی 
ادامه دارد، مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران با آقای مورا گفت وگو ها و 
تماس ها و تبادل پیام دارد، در سطح وزیر امور خارجه نیز با آقای بورل گفت وگو و 
تبادل پیام ها در جریان است . پیشنهادات مختلفی تا الان رد و بدل شده است و 
برخی کشورهای دیگر هم در سطوح مختلف از جمله وزرای امور خارجه کشورها با 
نگاه دوستانه مبتنی بر مساعی جمیله ورود کرده اند و دیدگاه هایی و پیشنهاداتی را 

مطرح کرده اند برای نزدیک کردن دیدگاه ها به یکدیگر ابتکاراتی مطرح می شود.
نزدیک بودن یا دور بودن به توافق مرتبط با تصمیم سیاسی دولت آمریکا است

کنعانی بیان کرد: در منطقه ما هم وزرای خارجه برخی از کشورهای دوست از 
جمله عمان و قطر و عراق تلاش هایی را در این زمینه انجام داده اند و می دهند، 
کشورهای دوردست دیگری هم در این زمینه در حوزه اروپا ورود کرده اند به طور 
مشخص ایتالیا و فرانسه در این زمینه تلاش هایی را مبتنی بر حسن نیت برای 
ایجاد نوعی نزدیکی بین دیدگاه ها را مطرح کرده اند. هرکدام به سهم خودشان 
تلاش هایی را انجام می دهند. واقعیت امر این است که ما در رسیدن به یک توافق 
جدی هستیم وخواستار توافق خوب و قوی و پایدار و متضمن منافع دولت و ملت 

جمهوری اسلامی ایران هستیم. 
وی تصریح کرد: ایران انعطاف زیادی در مذاکرات داشته است، تاکنون ابتکارات 
سازنده مختلفی را ارائه داده ایم و فکر می کنیم اگر طرف آمریکایی هم به عنوان 
طرف اصلی در تعیین روند مذاکرات و گفت وگوهای رفع تحریم به اندازه جمهوری 
اسلامی سازنده و با حسن نیت عمل کند و ابتکارات مثبت جمهوری اسلامی ایران 

واکنش مثبت نشان دهد، به توافق نزدیک هستیم.
وی تصریح کرد: نزدیک بودن یا دور بودن به توافق مرتبط با تصمیم سیاسی دولت 
آمریکا است. جمهوری اسلامی حتما توافق به فکر می کند و علاقه مند است توافق 
در آینده نزدیک انجام شود و شکل بگیرد اما احساسی عمل نخواهیم کرد و منافع 

اساسی جمهوری اسلامی و ملت را مدنظر قرار خواهیم داد.
به  کمک  برای  خارجه  وزارت  برنامه  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  کنعانی 
جلوگیری از شیوع کرونا  گفت: مرجع ذیصلاح درخصوص پروتکل های بهداشتی 
وزارت بهداشت است. و ستاد کرونا و وزارت خارجه مبتنی بر دستورالعمل هایی که 
صادر و ابلاغ می شود عمل می کنند. تا این لحظه اطلاعی ندارم که آیا ابلاغیه و 

دستورالعملی صادر شده است یا خیر.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره موضع وزارت امور خارجه درخصوص تحولات 
سریلانکا گفت:  تحولات سریلانکا موضوع مهمی است ما رابطه خیلی خوب و 
دوستانه ای با کشور سریلانکا داشته و داریم.تحولات سیاسی و اجتماعی این کشور 
را با نگرانی و حساسیت دنبال کردیم و تلاش کردیم آخرین وضعیت را در میدان و در 

داخل این کشور بدانیم.
کنعانی بیان کرد: در روند تحولات سیاسی خوشبختانه ما شاهد بازگشت تدریجی 
و نسبی ثبات و آرامش در این کشور هستیم،در آخرین تحولاتی که در این کشور رخ 
داده شاهد هستیم که پارلمان این کشور رئیس جمهور موقت را بر مبنای همین 
اقدام انتخاب کرده است و نخست وزیر هم تعیین شده و کابینه تشکیل شده است. 
از روند مثبت تحولات سیاسی در این کشور و بازگشت آرامش و ثبات ابراز خرسندی 
می کنیم و به رئیس جمهور این کشور که توسط پارلمان انتخاب شد و به اعضای 
کابینه تبریک می گوییم. امیدواریم هستیم روند سیاسی در این کشور به سمت 

آرامش و ثبات و تامین دیدگاه ها و منویات مردم این کشور پیش برود.
وی ادامه داد: خوشبختانه روابط ما با این کشور از گذشته روابط مثبت بوده 
همکاری های خوبی داشته ایم و باید امیدوار باشیم که در روند بازگشت ثبات و آرامش 

به این کشور روابط ما بیش از پیش توسعه و گسترش پیدا کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با توجه به منصوب 
شدن ۸ سفیر آیا محمدرضا غایبی نماینده ایران در سازمان های بین الملل در وین 
به کار خود ادامه می دهد، گفت: انتخاب ها و انتصاب ها و تعیین سفرای جدید و 
روسای جدید نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران یک روند منطقی و حرفه ای 
در وزارت امور خارجه است و انتصاب های جدید هم به عبارتی تغییر و تحول دوره ای 
در ریاست نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران است و بر همین مبنا انتخاب های 

جدید صورت گرفته است.
کنعانی افزود: خوشبختانه موافقت ها حاصل شده است دیدار با رئیس جمهور 
هم صورت گرفته و انشاالله طبق برنامه ریزی در محل نمایندگی های مورد ماموریت 
مستقر خواهند شد و کار خود را ادامه خواهند داد. ماموریت وین هم به طور طبیعی 
جزو ماموریت های مهم بین المللی است در آنجا هم رییس نمایندگی انتخاب شده 
است و انشاالله شروع به کار خواهند کرد آقای غائبی هم از دیپلمات های خوب 
ما هستند و حتما از ظرفیت های ایشان در آنجا و چه در پست های دیگر استفاده 

خواهد شد.
به سمت تشکیل بلوک ها و قطب های قدرت و تقابل حرکت نمی کنیم 

وی در پاسخ سیاست همسایه محوری جمهوری اسلامی ایران گفت: جمهوری 

اسلامی بر مبنای سیاست منطقه گرایی و شرق محور و آسیا محور گسترش همه 
جانبه مناسبات را با کشورهای همسایه اعم از همسایگان مرزی و همسایگان 
منطقه ای مدنظر دارد و در همین مسیر عمل می کند. تاکید جمهوری اسلامی 
ایران بر سیاست خارجی متوازن و پویا است ما به سمت بلوک بندی های جدید 
حرکت نمی کنیم به سمت تشکیل بلوک های سیاسی که ایجاد تقابل یا ایجاد 
رقابت غیرسازنده کند حرکت نمی کنیم. سخنگوی وزارت امور خارجه عنوان کرد: 
مناسبات جمهوری اسلامی ایران با روسیه مناسبات بسیار متنوع متکثری است ما 
در حوزه های مختلف روابطمان را گسترش می دهیم ما موافقتنامه همکاری های 
بلند مدت بر مبنای تحولات جدید و نیازهای جدید با روسیه داشتیم پیش نویس 
همکاری های بلند مدت را تبادل کردیم و روی پیش نویس در حال مذاکره هستیم و 

با نهایی شدن پیش نویس انشالله این سند جامع امضا می شود.
کنعانی تصریح کرد: با کشور چین سند همکاری های جامع ۲۵ ساله امضا کردیم 
و به عنوان نقشه راه همکاری ها در این مسیر در حال حرکت هستیم با ترکیه اخیراً 
در جریان سفر آقای اردوغان تفاهمنامه همکاری های جامع و بلند مدت را امضا 
کردیم با همه کشورهای موثر آمادگی داریم که چنین رویکردی را داشته باشیم و 

همکاری هایمان را گسترش دهیم.
وی ادامه داد: خارج از منطقه و حتی نسبت به اروپا نگاه ما مبتنی بر توسعه روابط 
است ما به سمت بلوک بندی و تشکیل بلوک ها و قطب های قدرت و تقابل حرکت 
نمی کنیم. مبنای روابط و حرکت جمهوری اسلامی ایران روابط سازنده و متوازن 
و پویا است و با هر کشوری که آمادگی داشته باشد در چهارچوب منافع و مصالح 
مشترک با ما همکاری کنند حتماً اقدام خواهیم کرد و همکاری هایمان را گسترش 

می دهیم.
هیچ برنامه ای برای کاهش سطح روابط با سوئد نداریم

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این سوال دیگری درباره فراخواندن سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در سوئد به تهران در ارتباط با دادگاه حمید نوری گفت: ما 
هیچ برنامه ای برای کاهش سطح روابط نداریم. با توجه به اهمیت موضوع سرنوشت 
و  و حکم غیراصولی  نوری  آقای حمید  بازداشت شده در سوئد  ایرانی  شهروند 
غیرسازنده ای که صادر شده است ما سفیرمان را به تهران برای پاره ای از مشورت ها 

فرا خوانده ایم و فعلا هیچ برنامه ای برای کاهش روابط سیاسی نداریم.
کنعانی افزود: نگاه ما این است که این مشکل را باید در سایه گفت وگوی دوجانبه 
با مقامات کشور سوئد حل و فصل کنیم. دیدگاه هایمان را به صراحت منتقل کردیم 
گفت وگوهای ما در سطوح مختلف سیاسی ادامه دارد. مواضع و دیدگاه ما روشن 
است تاکید کرده ایم که دیدگاه یک سازمان بدنام و از منظر هویت یک سازمان کاملا 
مشخص و تروریستی نباید مبنای بازداشت و برخورد قضایی با یک شهروند بیگناه 

ایرانی قرار گیرد و صلاحیت دادگاه را از نظر قضایی به رسمیت نشناختیم.
وی خاطرنشان کرد: بنابراین اتفاقی که افتاد از نظر ما یک اتفاق ناخوشایند 
در روابط دو جانبه است تاکید می کنیم که ما تلاش می کنیم مقامات سوئد را 
متقاعد کنیم که این روند نادرست را اصلاح کنند اما برنامه ای برای کاهش سطح 
روابط نداریم هر چند از همه امکانات و توانمان متناسب با نیاز شرایط برای آزادی 

شهروندمان  استفاده خواهیم کرد.
مکانیزم منطقه ای باید به بازگشت ثبات و امنیت در افغانستان کمک کند

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره این سوال که جمهوری اسلامی برنامه ای 
برای به رسمت شناختن طالبان گفت: موضوع افغانستان جزو موضوعات مهم ما 
در منطقه است. ما تقریبا حدود ۹۰۰ کیلومتر مرز مشترک با افغانستان داریم و هر 

تحولی در این کشور رخ بدهد برای جمهوری اسلامی ایران حائز اهمیت است.
کنعانی بیان کرد: ایران نسبت به تحولات افغانستان و نسبت به امنیت و ثبات 
در این کشور حساس است، متاسفانه آن چیزی که در افغانستان رخ داد علاوه 
بر سالیان طولانی اشغال خاک این کشور توسط دولت آمریکا و اشغال نظامی ۲۰ 
ساله، خروج غیرمسئولانه دولت آمریکا از افغانستان بود که به  میزان که اشغال این 

کشور خسارت بار بود و می توانست خسارت هایی برای افغانستان داشته باشد.
همسایه  مهمترین  عنوان  به  ایران  اسلامی  جمهوری  تلاش  داد:  ادامه  وی 
افغانستان و کشور مهم و اثرگذار منطقه ای این است که در چارچوب تعامل سازنده با 
هیات حاکمه موقت افغانستان در چارچوب تعامل و همکاری سازنده با همسایگان 

افغانستان و کشورهای منطقه به بازگشت ثبات و آرامش به این کشور کمک کند.
این  در  الان  تا  می کنیم  گمان  ما  کرد:  تصریح  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
زمینه موفقیت های خوب و ملموسی را به دست آورده ایم مهمترین چارچوبی که 
درخصوص کمک به بازگشت صلح و ثبات و استقرار سیاسی در این کشور شکل 

گرفته اجلاس یا فرمت وزرای خارجه کشورهای همسایه افغانستان است.
در  نشست  یک  شده  برگزار  هم  نشست  سه  که  دارید  اطلاع  گفت:  کنعانی 
پاکستان، نشست دیگر در جمهوری اسلامی ایران و یک نشست هم در چین برگزار 

شده است. نشست دیگری هم روز آینده یعنی سه شنبه در تاشکند ازبکستان برگزار 
می شود که البته در چهارچوب نشست وزرای خارجه همسایه نیست اما ایران به 
عنوان مهمترین کشور همسایه افغانستان در دو رویکرد در حال کمک به ثبات در 

افغانستان است.
وی عنوان کرد: تعامل سازنده با هیات حاکمه موقت افغانستان به این جهت که 
اکنون مسئولیت افغانستان را در اختیار دارند، وجود دارد. تلاش می کنیم مباحث 
دوجانبه با افغانستان را سازماندهی و مدیریت کنیم، امنیت مرزها، مدیریت آب، 
بحث مسائل تجاری، اقتصادی و بهداشت و ترانزیت  ایجاب می کند با طرفی 
که مسئولیت رسمی در افغانستان دارد تعامل و گفت وگو کنیم. کمک به مردم 
افغانستان از این مجرا انجام می شود در حوزه دیگر هم گمان می کنیم که مکانیزم 
منطقه ای باید به بازگشت ثبات و امنیت در افغانستان کمک کند، ایران از چارچوبی 

که کمک به این فرایند کند خود را خارج نخواهد کرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره آموزش زنان در افغانستان گفت: ارزش های 
حقوقی و انسانی به ویژه در بحث حقوق زنان معتقد وجود دارد که هم در حوزه دینی 
و هم اسلامی ما به آن تاکید شده، افغانستان هم کشور اسلامی است، علاوه بر این 
حقوق زنان جزو ارزش های جهان شمول محسوب شود موضع جمهوری اسلامی 

ایران در این ارتباط  روشن است.
ایران به شگردهای نخ نمای دولت آمریکا اهمیت نخواهند داد

کنعانی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه وزارت دفاع آمریکا درباره موضوع پهپادهای 
ایران گفت: اساس طرح موضوعاتی از این دست را انحرافی می دانیم معتقدیم که 
دولت آمریکا با طرح موضوع انحرافی و ایجاد نوعی دوگانه سازی های جعلی به 
دنبال استفاده سیاسی از فضا سازی ها است معتقد هستیم که این فضاسازی ها 

کمکی به صلح و ثبات و امنیت در منطقه نمی کند.
وی عنوان کرد: از شگردهای دائمی دولت آمریکا، دامن زدن به بی ثباتی، تمسک 
به سیاست ایران هراسی، ایجاد تنش و بحران در منطقه، تلاش برای بلوک بندی های 

غیرضروری در منطقه و بازارسازی برای کمپانی های اسلحه سازی آمریکا است.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: معتقدیم این رویکرد و شگرد آمریکا شگرد 
کهنه و نخ نمایی است و در این زمینه به عنوان کشوری که با همسایگانمان در امنیت 
شریک هستیم معتقدیم که اساس روندی که می تواند به تامین امنیت مشترک 

کمک کند، همکاری های دسته جمعی و گفت وگوهای دو یا چند جانبه است.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی در دولت سیزدهم بر سیاست همسایگی تاکید 
دارد و در ارتباط با همسایگان خلیج فارس هم با حسن نیت به دنبال رفع سوءتفاهم ها 
و گسترش مناسبات است. بنابراین توصیه می کنیم دولت آمریکا به دوگانه سازی های 
جعلی ادامه ندهد و کشورهای ما در منطقه به این سیاست ها و شگردهای نخ نمای 

دولت آمریکا اهمیت نخواهند داد.
فعالیت های غیرقانونی هسته ای رژیم صهیونیستی تهدیدی برای صلح، 

ثبات و امنیت منطقه  است
دفن  درباره  ایران  اسلامی  جمهوری  موضوع  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
زباله های هسته ای و رادیو اکتیو رژیم صهیونیستی در کرانه باختری رود اردن گفت: 
جمهوری اسلامی ایران همواره نسبت به تهدید فعالیت های غیرقانونی هسته ای 
رژیم صهیونیستی برای صلح، ثبات و امنیت منطقه ای هشدار داده است به عبارتی 
شمشیر در دست یک دیوانه زنجیری است که متاسفانه تحت حمایت برخی کشورها 
از جمله دولت آمریکا است که دست این رژیم غاصب را در منطقه باز گذاشته است.

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: ما بر ضرورت مسئولیت جامعه بین المللی و 
مسئولیت آژانس بین المللی انرژی هسته ای به عنوان نهادی که باید فعالیت های 
هسته ای غیرقانونی این رژیم را تحت نظارت و کنترل خود قرار دهد تاکید می کنیم و 

اینکه این یک مسئولیت بین المللی است.
هسته ای  فعالیت های  تهدیدات  بحث  خصوص  در  کرد:  خاطرنشان  کنعانی 
از نظارت بین المللی در موضوع محیط  به دور  رژیم صهیونیستی فعالیت های 
زیست، بهداشت و سلامت شهروندان فلسطینی و شهروندان کشورهای منطقه ای 
حوزه  در  که  زمانی  از  پیش  سال  چندین  از  دارد.  وجود  عدیده ای  گزارش های 
کشورهای عربی مأموریت داشته ام این موضوع از سوی محققان و کارشناسان به 
طور جدی بیان می شد که علاوه بر تهدید زرادخانه هسته ای رژیم صهیونیستی، 
موضوعات پادمانی و تاثیراتی که تشعشعات هسته ای می گذارد، دفن غیر اصولی 
زباله های هسته ای رژیم صهیونیستی در اراضی فلسطین در کرانه باختری و در 

اراضی برخی از کشورهای منطقه ای تهدیدی جدی است.
وی ادامه داد: این گزارشی است که وجود دارد متاسفانه هم در حوزه سازمان های 
بین المللی این اهتمام و جدیت وجود ندارد که به این موضوع به عنوان تهدید نگاه 
کنند. در حوزه منطقه ای شاهد غفلت از سوی کشورهای منطقه هستیم هر دو بعد 
قضیه هم زرادخانه هسته ای رژیم صهیونیستی و عدم عضویت این رژیم در معاهده 

پادمان و هم بحث زباله های هسته ای یک تهدید مشترک منطقه ای است و معتقدیم 
جامعه جهانی باید به آن نگاه ویژه داشته باشد و آن را مدیریت کند.

هیچ تغییری در موضع ایران در جنگ اوکراین اتفاق نیافته است
کنعانی در پاسخ به سؤالی درباره موضع ایران در خصوص جنگ اوکراین گفت: 
موضع ایران در این زمینه کاملا روشن است و توسط مقامات ایران از جمله وزیر 
خارجه بیان شده است. ایران با هرگونه راهکار نظامی و جنگی درباره هر کشوری در 
منطقه مخالف است. لازم است اختلافات از طریق سیاسی حل و فصل شود. معتقد 
به ضرورت ورود به راهکار سیاسی بین روسیه و اوکراین هستیم و هیچ تغییری در 
موضع عملی و سیاسی ایران اتفاق نیفتاده و در حال مشورت های مستمر با طرفین 
است. راهکار ایران راهکار سیاسی است و ایران در کنار یک طرف علیه طرف دیگر 

قرار نخواهد گرفت. ایران خواهان جنگ و درگیری در هیچ کشوری نیست.
نشست بعدی ایران و عربستان در سطح رسمی و سیاسی  برگزار می شود

کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد ادامه مذاکرات ایران و عربستان گفت: پنج دور 
مذاکرات بین ایران و عربستان انجام شد که با میزبانی دولت عراق در بغداد بود و 
نتایج بسیار خوب و دلگرم کننده ای داشته است،بعد از اجلاس جده فواد حسین 
وزیر خارجه عراق با امیرعبداللهیان وزیر خارجه کشورمان تماس تلفنی داشت و 
ایشان را در جریان برخی مسائل مرتبط با اجلاس جده قرار داد. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی افزود: در این گفت وگو وزیر خارجه عراق به این نکته اشاره کرد که 
محمد بن سلمان در حاشیه گفت وگو در جده اظهار تمایل و آمادگی کرده است که 
گفت وگوی رسمی و علنی سیاسی ایران و عربستان در نشست بعدی انجام شود.این 
یک نشانه مثبت است و گمان می کنیم با توجه به اراده مثبت طرفین برای گام عملی 
به سمت جلو این زمینه فراهم است که نشست بعدی را در سطح رسمی و سیاسی 
در بغداد داشته باشیم و گام ملموس و بزرگ در جهت ارتقا و از سرگیری مناسبات 
دو کشور برداشته شود. سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در مورد 
شیوع  آبله میمونی به برخی از کشورهای منطقه گفت:  مرجع ذیصلاح در خصوص 
پروتکل های بهداشتی وزرات بهداشت و ستاد کرونا است و وزارت امور خارجه نیز بر 

اساس تصمیمات و ابلاغیه ها عمل خواهد کرد.
اجلاس تهران بسیار موفق بود

کنعانی همچنین گفت که اجلاس تهران بسیار موفق بود و افزود: الگوی موفقی 
بود که همکاری های چندجانبه می تواند الگوی موثر برای حل و فصل اختلافات 
منطقه باشد. مشکلات در مرز مشترک سوریه و ترکیه کمی پیچیده است و بخشی 
از این امر ناشی از سیاست های دولت آمریکا و حمایت پیدا و پنهان از برخی گروه ها 
در آنجا صورت می گیرد. وی ادامه داد: هم در نشست تهران و هم در گفت وگوهای 
دوجانبه با مقامات ترکیه تاکید شد، ضروری است اختلاف نظر در شمال سوریه  در 
سایه همکاری مشترک دولت سوریه و ترکیه، مبتنی بر توافقاتی که در گذشته بین 
دو کشور وجود داشت،حل و فصل شود. اجلاس تهران موفق بود و تاثیرات ایجابی 

خود را بر جای گذاشت.
اسدی بیگناه است/باید بی قید و شرط آزاد شود 

وی در پاسخ به سوالی در مورد حکم دادگاه بلژیک درباره اسدالله اسدی گفت: 
گفت وگوهای ما با دولت بلژیک برقرار است و موضع ما همان موضع گذشته بوده 
و تغییر نکرده است. ما معتقد به بیگناهی دیپلمات ایرانی و ضرورت آزادی بی قید 
و شرط ایشان هستیم. سخنگوی وزارت امورخارجه با بیان اینکه بر ضرورت آزادی 
دیپلمات ایرانی تاکید میکنیم، ادامه داد: ما همواره بر ضرورت رعایت مقررات 
کنوانسیون ژنو تأکید داشته و امیدوار هستیم در پرتو این گفت وگوها و رویکرد منطقی 

دولت بلژیک شاهد آزادی این دیپلمات ایرانی باشیم.
امنیت عراق را امنیت خودمان می دانیم

وی در پاسخ به سؤال دیگری درباره عراق خاطرنشان کرد: امنیت عراق برای ما 
بسیار حائز اهمیت است  برای مبارزه با تروریسم و وحدت سرزمینی عراق و حفظ 
تمامیت ارضی عراق در کنار برادران عراقی با تمام وجود هستیم. امنیت عراق را 
امنیت خودمان تلقی می کنیم و در کمک به برادران عراقی برای تثبیت امنیت هیچ 

کوتاهی نخواهیم کرد. ارتباط نزدیک با برادران در عراق و در اقلیم برقرار است.
کنعانی ادامه داد: تحولات اقلیم کردستان عراق متاسفانه قدری پیچیده شده 
است. تروریسم خطر مشترک برای ما دولت عراق و دولت ترکیه است. از آنچه رخ 
داده متاسفیم و همدردی خود را دولت عراق و خانواده ها اعلام و باید راهکاری در 
این زمینه پیدا شود و در پرتو گفت وگوهای مشترک شاهد روندی باشیم که شاهد 
بروز چنین اتفاقاتی در اراضی عراق نباشیم. وی در مورد لغو روادید بین ایران و کشور 
های منطقه گفت: جمهوری قزاقستان رسما اعلاکرد که شهروندان ایرانی می 
توانند بدون روادید به این کشور سفر کنندف این امر می تواند به توسعه روابط تجرای 

ایران با کشورهای همسایه کمک کند.
فرانسه مایل است نقش کمک کننده ای در مذاکرات ایفا کند

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره گفت و گوی ۱۲۰ دقیقه ای آیت الله رئیسی 
با مکرون گفت: گفت وگوی دو ساعته بین روسای جمهور ایران و فرانسه تحول 
دیپلماتیک قابل توجهی بوده است. اخیرا گفت وگوی تلفنی را میان وزیر امور 
خارجه کشورمان و همتای فرانسوی خود داشتیم. در این گفت و گوی تلفنی 
همتای فرانسوی این نکته را به دکتر امیرعبداللهیان منتقل کرده بودند که آقای 
مکرون دیدگاه هایی درخصوص روند مذاکرات دارند که می تواند برای نزدیک کردن 

دیدگاه های دو طرف اصلی بر روند مذاکرات رفع تحریم ها کمک کننده باشد.
کنعانی بیان کرد: به همراه انتقال این پیام خود وزیر خارجه فرانسه هم نقطه 
نظرات و دیدگاه های تکمیلی خود را در این ارتباط ارائه کرد. گفت وگوی تلفنی دو 
رئیس جمهور که حدود دو ساعت طول کشید مکمل گفت وگوی تلفنی دو وزیر امور 
خارجه در ارتباط با روند مذاکرات رفع تحریم ها بود. وی خاطرنشان کرد: همانطور 
که عنوان کردم کشورهای مختلفی در منطقه و خارج از منطقه علاقمند هستند که 
با ارائه ابتکاراتی به نزدیک کردن دیدگاه های طرفین کمک کند تا مذاکرات بتواند به 
نتیجه مطلوب و عملی برسد. برداشت ما این است که در کنار فرانسه و گفت وگوهایی 
که از طریق مذاکره کننده اروپایی با مذاکره کننده ارشد ما صورت می گیرد در کنار 
با مسئول سیاست خارجی  تماس ها و تبادل پیام هایی که بین وزیر خارجه ما 
اتحادیه اروپا وجود دارد اینگونه اقدامات و ابتکارات توأم با حسن نیت هم می تواند به 
نزدیک کردن دیدگاه های کمک کننده باشد. سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح 
کرد: برداشت ما این است که در شرایط کنونی فرانسه مایل این است در کنار سایر 
تلاش هایی که از حوزه های مختلف و از سوی کشورهای مختلف و طرف ها مختلف 
برای نزدیک کردن دیدگاه ها انجام می شود، نقش کمک کننده ای ایفا کند و ما به 
طور طبیعی از هر طرفی که آمادگی داشته باشد و علاقه مند باشد که نقش سازنده 
ایفا کند استقبال می کنیم و این گفت وگوها هم در این چارچوب صورت گرفته و 

امیدواریم کمک کننده و نتیجه بخش باشد.

سخنگوی وزارت امورخارجه:

گفتگوی رئیسی- مکرون تحول دیپلماتیک قابل توجهی بود

در گفت و گو با یک تحلیل گر ارشد روابط بین الملل بررسی شد؛ 

چشم انداز آینده برجام و سناریوهای پیش رو
یک تحلیل گر ارشد روابط بین الملل گفت: ظاهرا قصد 
آمریکا از این پس این است که مدعی اتحاد ایران با روسیه 
در جنگ اوکراین شده و تبلیغات خود را بر این محور قرار 
دهد. ایران تاکنون کوشیده است که با توجه به حمله روسیه 
به اوکراین و تشخیص این حمله به عنوان تجاوز در مجمع 
عمومی سازمان ملل با رای مثبت ۱۴۱ عضو این سازمان، 
موضع بی طرفی را حفظ کند و رای ممتنع ایران در رای 

گیری مذکور گویای این امر بود. 
این  به  پاسخ  در  ایلنا،  با  گفت وگو  در  احمدی  کوروش 
سوال که چشم انداز آینده برجام را چگونه تصویر می کنید 
است  این  واقعیت  گفت:  چیست،  رو  پیش  سناریوهای  و 
که نیل به توافق بسیار دشوار شده است؛ به نظر می رسد 
که برجام موجود از نظر مسئولان تامین کننده منافع کشور 
نیست. تاکید کلی آنها بر »انتفاع اقتصادی کامل از برجام« 
مسئولان  میان  در  موجود  نظرات  گویای  که  است  رمزی 

است. این نظر از یک جهت درست است و آن اینکه تمرکز 
برجام صرفا بر مذاکره راجع به تحریم های مرتبط با برنامه 
هسته ای ایران بود و دیگر موضوعات ادعایی آمریکا مانند 
تروریسم و حقوق بشر و موشک و مانند این ها قرار نبود مورد 

مذاکره قرار گیرد.
وی ادامه داد:  البته بخش مهم تحریم ها مانند تحریم بانک 
مرکزی و تحریم نفت و دیگر تحریم های بخشی نیز مربوط 
به برنامه هسته ای بود اما شبکه ای از دیگر تحریم های اولیه 
و ثانویه، از جمله تحریم ها علیه سپاه که باقی ماند، موجب 
تردید اکثر شرکت ها و بانک های بزرگ بین المللی برای کار 
برجام  از  ترامپ  به خروج  توجه  با  تردید  این  ایران شد.  با 
در عمل و ادامه تنش سیاسی بین ایران و آمریکا و ایران و 
اسرائیل و صحبت های گاه و بی گاه از جنگ افزایش یافت. 
تصور مقامات ظاهرا این است که حالا که تضمینی برای 
انتفاع کامل اقتصادی وجود ندارد و دولت بعدی آمریکا هم 

ممکن است از برجام خارج شود، بازگشت به برجام ممکن 
است مفید نباشد.

وی افزود: مشکل این است که عدم انتفاع کامل به این 
معنی امر جدیدی نیست و از همان سال ۹۴ مشخص بود 
که به رغم برجام برخی تحریم ها باقی خواهد ماند و روشن 
بود که تحریم های باقی مانده می توانند موجب تردید برخی 
فعالان اقتصادی خارجی برای کار با ایران باشد. مسئله این 
است که مسئولان دو مشکل فوق الذکر را مطرح می کنند، 
اما راه حلشان معلوم نیست. اگر نظر این است که تا ژانویه 
۲۰۲۵ و دولت بعدی آمریکا منتظر بمانیم، قطعا اشتباه 
است. دولت بعدی اگر جمهوری خواه باشد، قطعا حاضر به 
دادن امتیازی بیشتر از دموکرات ها نخواهد بود. ضمن اینکه 
دیگر  مذاکره،  بدون  شود  حاضر  بعدی  دولت  است  بعید 
تحریم های اولیه و ثانویه که در برجام رفع نشده اند، را رفع 
کند. به علاوه، با توجه به بندهای غروب برجام، اساسا در 

۲۰۲۵ بازگشت به برجام دیگر موضوعیت نخواهد داشت. 
در نتیجه سناریوی موجود ادامه ابهام و بلاتکلیفی، از جمله 
بلاتکلیفی در کارهای اقتصادی و سرمایه گذاری در کشور 

است.
احمدی همچنین در پاسخ به این سوال که نشست فصلی 
شورای حکام در ماه سپتامبر پیش روی ما قرار دارد و اگر در 
این نشست نیز شاهد صدور قطعنامه علیه ایران باشیم این 
نگرانی وجود دارد که غرب فضا را به سمت بازگشت پرونده 
ایران به شورای امنیت بکشاند نظر شما چیست؟ گفت: 
احتمالی که شما مطرح کردید وجود دارد اما این احتمال 
جنگ  تاثیر  تحت  همچنان  چیز  همه  که  دارد  وجود  هم 
اوکراین قرار داشته باشد. اولویت آمریکا اکنون اوکراین و به 
شکست کشاندن حمله روسیه است. در چنین شرایطی 
ممکن است آمریکا تصمیم بگیرد که بگذارد مسئله برجام 
در حال سکون و بلاتکلیفی فعلی باقی بماند و از اقدامی که 

موجب افزایش تنش شود، اجتناب کند.
بن بست  ادامه  صورت  در  دیگر،  عبارت  به  افزود:  وی 
کنونی، آمریکا دو انتخاب خواهد داشت؛ یکی ادامه سکون 
و ادامه بلاتکلیفی کنونی و دیگری تلاش برای ارجاع مسئله 
به شورای امنیت در نشست سپتامبر شورای حکام آژانس. 
اینکه نهایتا آمریکا چه راهی را برخواهد گزید بستگی به چند 
عامل خواهد داشت یکی تحولات جنگ اوکراین و سیر آن 
و نحوی برخورد ایران با این جنگ، دیگری تحولات مسئله 
برجام در این فاصله و سوم نحوه تعامل با متحدان و نحوه 
واکنش اعضای شورای حکام و چهارم جو بین المللی و نحوه 
پیشرفت بازی مقصر یابی. این را هم باید اضافه کرد که در 
فعال شدن  امنیت،  به شورای  ایران  پرونده  ارجاع  صورت 
»مکانیسم ماشه« و احیای تحریم های قبلی شورا علیه ایران 
بدون رای گیری ممکن خواهد بود و کاری از دست روسیه و 

چین بر نخواهد آمد.
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نیك بخت ترینِ مردم، کسی است که فضل ما را 
شناخت و به وسیله ما به خدا تقرّب جست و محبّت 

ما را خالص گرداند و به چیزی که ما به آن می خوانیم، 
پرداخت و از آنچه ما باز می داریم، دست شست. 

چنین کسی از ما و در فردوس برین با ماست.

سه شنبه -4 مرداد ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5546

غرر الحکم : ح 3297

دستگیری اعضای شبکه جعل و فساد اقتصادی توسط وزارت اطلاعات
با تلاش های شبانه روزی و اقدامات اطلاعاتی گسترده  سربازان گمنام امام زمان )عج(، شبکه  بزرگ و 
سازمان یافته ی جعل و فساد اقتصادی، شناسایی و تمامی اعضای آن دستگیر شدند. به گزارش  ایرنا، بنابر 
اعلام وزارت اطلاعات این باند ۱۳۹ نفره طی سال های اخیر در استان های تهران و البرز، با سوءاستفاده از 
مدارک هویتی افراد مستمند و معتادان بی خانمان و از راه جعل گسترده و حرفه ای اسناد شخصی و دولتی، 
اقدام به ثبت شرکت های صوری می کردند و در مرحله ی بعدی نیز با جعل اسناد و مهرهای مورد نیاز، اقدام 
به تأسیس ۲۶۷ شرکت کاغذی کرده بودند. تبهکاران مذکور سپس با سوءاستفاده از کارت های بازرگانی 
افراد دیگر و فروش فاکتورهای صوری به برخی مؤدیان، درآمدهای نامشروع خود را پنهان می کردند.متهمین 
مورد بحث، علاوه بر اقدامات مجرمانه ی پیش گفته، مبادرت به فرار مالیاتی یازده هزار میلیارد تومانی نیز 
کرده بودند که به رغم بکارگیری شیوه های کاملًا پیچیده، اما با عنایات الهی و پی گیری های هوشمندانه، 
فشرده و چند ماهه ی اطلاعاتی، مورد شناسایی و بازداشت قرار گرفته و پس از تکمیل تحقیقات و جمع آوری 
مستندات، پرونده به همراه کلیه ی متهمین در اختیار مقام قضایی قرار گرفت.وزارت اطلاعات اعلام کرده 
است: قطعاً شیوه ها و سرنخ های کشف شده در این پرونده را در ره گیری فعالیت باندهایِ مشابهِ احتمالی 
مورد استفاده قرار داده و در شناسایی و برخورد با چنین باندهایی از پای نخواهد نشست و برخورد قاطع 

خواهد نمود.
 

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته نتیجه ۲۲۵ تست کرونا در قم مثبت 
اعلام شده و حال ۱۹ بیمار کرونایی نیز وخیم است.مهدی مصری در گفتگویی در مورد آخرین وضعیت 
بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به سوم مرداد تعداد ۴۸ بیمار با علائم کرونا 
مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت ۷۳ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری 
کرونا بستری شدند، عنوان کرد: طی شبانه روز گذشته ۱ شهروند قمی در اثر کرونا جان باخت و در مجموع 
تعداد ۱۳۳ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند و حال ۱۹ بیمار نیز وخیم است.رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۳۹۶ تست انجام گرفته نتیجه ۲۲۵ تست مثبت اعلام شده است، افزود: 

تاکنون تعداد یک میلیون و ۹۰۴ هزار و ۶۹۱ دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

ظریف یکی از بی بدیل ترین دیپلمات های خاورمیانه است
 رحیمی جهان آبادی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارج مجلس از بی مهری هایی که نسبت به 
شخص محمد جواد ظریف از سوی عده ای صورت گرفته انتقاد کرد و یادآور شد: ما از ابتدای انقلاب مانند 
یک خانواده بزرگ بودیم که دست به دست هم دادیم و یک حکومتی که ایده آل مردم و دین ما نبود و به سمت 
دیکتاتوری رفته بود را سرنگون کردیم، اما به مرور زمان اعضای این خانواده به دلیل اشتباهات در داخل و 
تنگ نظری ها و شیطنت های دشمن روبروی هم قرار گرفتند و بخش های زیادی از این نیروها به حاشیه رانده 
شدند کسی که تا دیروز ۲۰ میلیون رأی آورد و منتخب شورای نگهبان بوده و سالیان سال به کشور خدمت 
کرده امروز در تریبون ها مورد هجوم و بی حرمتی قرار گرفته است، نه تنها ظریف بلکه روسای جمهور، وزرا، 
نمایندگان مجلس سابق و حتی کسانی که عضو این خانواده هستند. عملکرد هر انسانی را می توان نقد 
کرد؛ اما شخص محمد جواد ظریف یکی از بی بدیل ترین دیپلمات های خاورمیانه و حتی یکی از سرمایه های 

دستگاه دیپلماسی و سیاست خارجی ما است. 

فرمول محاسبه کمیسیون مشاوران املاک کشور تغییر کرد
فرمول حق الزحمه مشاوران املاک از سوی معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد که براساس آن تعیین 
کمیسیون بنگاه های املاک بر مبنای درصدی از قیمت معاملاتی که سبب ذی نفع شدن بنگاه ها از گرانی 
مسکن می شد، لغو شد. تهران در این کمیسیون به ۱۰۰ بلوک تقسیم شده و متوسط قیمت املاک هر بلوک 

بر اساس شاخص های مختلف برای یک سال تعیین می شود

آیت الله سیستانی در سلامت کامل هستند
 یکی از مسوولان دفتر آیت   الله سیدعلی سیستانی از سلامتی کامل این مرجع تقلید خبر داد. یکی از 
مسوولان دفتر این مرجع تقلید بامداد دوشنبه در گفت وگو با ایرنا، افزود: در پی انتشار برخی اخبار جعلی 
درباره سلامت آیت الله سیستانی، به اطلاع می رساند مرجع عالیقدر شیعیان در صحت و سلامت کامل می 
باشند.گفتنی است روزگذشته شایعات در مورد سلامتی آیت الله سیستانی در برخی رسانه ها منتشرشده 

بود .

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:

دستگیری باند سارقان نوجوان موتورسیکلت 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف و دستگیری باند سارقان نوجوان موتورسیکلت و کشف ۳۰ فقره 
سرقت در این خصوص خبر داد .  سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت:در پی وقوع سرقت های متعدد 
موتورسیکلت از محدوده اطراف حرم مطهر ، سه راه خورشید و خیابان اراک که تقریباً همه روزه بوقوع می 
پیوست و موجب ایجاد نارضایتی عمومی شده بود،موضوع بصورت ویژه در دستور کار کلانتری  ۱۳ شهید 
سعیدی قرار گرفت. فرمانده انتظامی شهرستان قم ادامه داد: با طرح ریزی عملیات و اجرای آن در نهایت 
، تحرکات چند نوجوان که همگی تبعه یکی از کشورهای همسایه هستند، مورد توجه و رصد عوامل گشت 
و تخصصی کلانتری ۱۳ شهید سعیدی قرار گرفت . وی تصریح کرد: با تلاش بی دریغ عوامل کلانتری ۱۳ 
یکی از سارقان که ۱۴ ساله و از اتباع است،دستگیر و به کلانتری دلالت داده شد و ضمن اعتراف به سرقت 
موتورسیکلت،به همکاری چند نفر دیگر از هم سن و سالان خود در انجام سرقت ها اقرار و اعتراف کرد. 
سرهنگ مختاری ابراز داشت:با همکاری مطلوب دستگاه قضائی، تعداد ۱۳ نفر از همدستان وی که در قالب 
باندهای ۳ و ۴ نفره سازماندهی شده بودند و مخفیگاه و پاتوق حضور آنان شناسایی ، در ۴ عملیات جداگانه 
در حال پرسه زنی در اطراف حرم مطهر ، دستگیر شدند. وی خاطر نشان کرد: افراد دستگیر شده همگی ۱۲ 
تا ۱۹ ساله بوده که با کمین کردن در هسته ی مرکزی شهر علی الخصوص اطراف حرم مطهر ،موتورهای فاقد 
ایمنی را شناسایی و با استفاده از غفلت مالکان، موتور سیکلت را سرقت و سپس با خودروی نیسان به حسن 
آباد تهران برده و هر موتور را به مبلغ خیلی ناچیز می فروختند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت:تاکنون 

حدود ۳۰ فقره سرقت کشف و تحقیقات برای کشف سایر سرقت های احتمالی، همچنان ادامه دارد.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم  خبرداد:

کشف و توقیف ۳5 دستگاه ماینر غیر مجاز 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان از کشف و توقیف ۳۵دستگاه ماینرغیر مجاز به 
ارزش ۸میلیارد ریال در این استان خبر داد   سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: در راستای مقابله با پدیده شوم 
قاچاق و جمع آوری دستگاه های ارز رمز دیجیتال غیر مجاز در سطح استان ،با اقدامات پلیسی صورت گرفته 
تعداد ۳۵دستگاه ماینر فعال از یک واحد مسکونی کشف و جمع آوری شد. وی افزود:برابر اعلام کارشناسان، 
ارزش تقریبی دستگاه های مکشوفه بیش از ۸ میلیارد ریال براورد شده است. رئیس پلیس امنیت اقتصادی 
فرماندهی انتظامی استان قم تصریح کرد: یک نفر متهم در این رابطه دستگیر و پس از تشکیل پرونده به مرجع 
قضائی معرفی شد. سرهنگ برزگر در خاتمه با قدردانی از همکاري آگاهانه شهروندان با پلیس، یادآور شد: 
از شهروندان مي خواهیم چنانچه اطلاعي از نگهداری کالاهای قاچاق توسط افراد دارند موضوع را از طریق 

شماره تلفن ۱۱۰ اطلاع دهند تا در اسرع وقت نسبت به پیگیري و برخورد قانوني با متخلفان اقدام شود.

جانشین فرمانده انتظامی استان  خبرداد:

کشف 6۱ کیلو تریاک از خودروی پژو
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۶۱ کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاک در قم خبر داد .

سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت:در پیگیری و رصد اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی 
انتظامی استان قم بر روی عناصر تهیه و توزیع مواد مخدر، مشخص شد فردی به هویت معلوم،مقادیری مواد 
مخدر را به منزلی واقع در شهرک فاطمیه قم منتقل کرده است. وی افزود: بلافاصله با هماهنگی قضائی متهم 
دستگیر و بهمراه وی به منزل موصوف عزیمت و در بازرسی از منزل مقدار ۶۱ کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک 
کشف شد.  جانشین فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: یک دستگاه خودروی پژو ۴۰۵ نیز که در امر نقل 
و انتقال مواد مخدر  استفاده شده بود، توقیف شد. سردار اسماعیلی در خاتمه با اشاره به مبارزه بي امان و 
خستگي ناپذیر پلیس با قاچاقچیان مواد افیوني که سلامت جامعه را هدف گرفته اند از شهروندان خواست در 
صورت اطلاع از فعالیت هاي قاچاقچیان مواد مخدر ، پلیس را از طریق سامانه ۱۱۰ در جریان قرار دهند تا در 

کمترین زمان ممکن رسیدگي شود.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

بخشودگي جرایم دیرکرد بیمه شخص ثالث وسایل 
نقلیه فاقد بیمه 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان از بخشودگي جرایم دیر کرد بیمه شخص ثالث 
وسایل نقلیه فاقد بیمه خبر داد . سرهنگ غلامرضا صدفی اظهارداشت: برابر اعلام بیمه مرکزی، به مناسبت 
عید سعید غدیر خم، جریمه دیر کرد بیمه شخص ثالث وسایل نقلیه فاقد بیمه در صورت انجام بیمه از تاریخ 
۲۷ تیر ۱۴۰۱ تا ۱۵ مرداد ۱۴۰۱به مدت ۲۰ روز مورد بخشودگی قرار گرفته است. رئیس پلیس راهور استان 
قم افزود: در صورت انجام بیمه وسیله نقلیه فاقد بیمه در بازه زمانی مذکور ،جریمه دیرکرد اعمال نخواهد شد و 

پس از انقضاء این مدت و بیمه نکردن وسیله نقلیه، جریمه دیرکرد مجدداً اعمال خواهد شد.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم :

احیای باغات باقی مانده شهراولویت 
اصلی مدیریت شهری است

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم گفت:احیای باغات 
باقی مانده شهر قم اولویت اصلی مدیریت شهری است و در حال تهیه بسته های 

تشویقی برای مالکین در این زمینه هستیم .
سید مجتبی سبحانی ثابت با اشاره به طرح شناسایی و شناسنامه دار شدن باغات قم 
اظهار داشت: این طرح در جهت صیانت از این سرمایه های طبیعی در شهرداری قم 

صورت گرفته که قدم اول در حفظ باغات باقی مانده شهر است.
ادامه داد: البته کسب اطلاعات باغات از سوی مالکان با دشواری هایی همراه بود 
اما در نهایت، هم اکنون آمار دقیقی از وضعیت باغات باقی مانده در حریم و محدوده 

شهر قم وجود دارد.
وی قانون حفظ و گسترش فضای سبز در شهرها را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: 
طبق ماده ۹ این قانون، مالکان باغات که عمداً موجبات از بین رفتن درختان را فراهم 

نمایند به حبس و پرداخت جزای نقدی محکوم خواهند شد.
طی  افزود:  باغداران  از  پارک ها  سازمان  حمایت های  به  اشاره  با  ثابت  سبحانی 
و  هماهنگی  گیاه پزشکی،  مشاوره های  ارائه  با  پارک ها  سازمان  گذشته  سال های 
پیگیری تأمین منابع آب و تهیه کود مناسب، تلاش کرده تا کمکی به حفظ این 

سرمایه ها داشته باشد.
وی با تأکید بر روند رو به رشد تملک باغات باقی مانده در شهر و هزینه بالای تملک در 
این بخش گفت: با وجود ضرورت حفظ منافع شهروندان، می بایست حقوق باغداران 
نیز مدنظر قرار گیرد تا روند تملک باغات با سرعت بیشتری ادامه یابد و بر همین اساس 
در کمیسیون خدمات شهری در حال تهیه بسته های تشویقی برای مالکینی هستیم 

که نسبت به حفظ باغ و رسیدگی به درختان اقدام می کنند.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: در سال 
جاری برنامه تملک باغ گلزاری در منطقه ۱ به مساحت ۷ هزار مترمربع و باغ اشراقی 
در خیابان سمیه به مساحت ۵۰۰۰ مترمربع در دستور کار مدیریت شهری است و 
همچنین باغ صادقی در منطقه ۲ به مساحت ۸ هزار مترمربع و باغ بهاءالدینی در 
منطقه ۴ به مساحت ۱۲ هزار مترمربع در مراحل پایانی تملک قرار دارند که پیش بینی 
می کنیم تا پایان سال نهایی و در کمترین زمان ممکن به بوستان های زیبای شهری 

تبدیل شوند
 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم خبر داد:

نوسازی ۴۰۰ دستگاه تاکسی 
درون شهری تا پایان سال

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم نوسازی ۴۰ دستگاه تاکسی درون شهری 
را موردتوجه قرارداد و گفت: طبق برنامه ریزی شهرداری قم تا پایان سال ۴۰۰ دستگاه 

تاکسی نوسازی خواهد شد.
ماشاالله سعادتمند در حاشیه افتتاح و بهره برداری ۱۳ پروژه شهری، بیان کرد: در 
این مرحله از افتتاحیه های شهرداری قم درمجموع ۱۳۰۰ میلیارد پروژه در اختیار 
شهروندان در حوزه های مختلف عمرانی، فرهنگی ورزشی، حمل ونقل و فضای سبز 

قرار خواهد گرفت.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: با بهره برداری از طرح های 
جدید شهرداری قم در حوزه حمل ونقل مانند ورودی شهر قم از سمت اتوبان امیرکبیر 

شاهد تسهیل در عبور و مرور شهروندان خواهیم بود.
سعادتمند با اشاره به بهره برداری از مجموعه فرهنگی ورزشی شهیدان شاطری در 
منطقه سه، تأکید کرد: علاوه بر این فاز یک بوستان بانوان مریم نیز جزء طرح های 

شاخص مجموعه مدیریت شهری قم در این مرحله از افتتاح پروژه ها بود.
را  درون شهری  تاکسی  دستگاه  نوسازی ۴۰  قم  استان  اسلامی  شورای  رئیس 
موردتوجه قرارداد و گفت: طبق برنامه ریزی شهرداری قم تا پایان سال ۴۰۰ دستگاه 

تاکسی نوسازی خواهد شد.
تونل  نظیر  پروژه هایی  شد:  یادآور  قم  شهر  اسلامی  شورای  هیئت رئیسه  عضو 
جمهوری اسلامی، ادامه تونل غدیر، تقاطع غیرهمسطح نماز و ادامه پروژه عمار یاسر 

از پروژه های شاخص در دست انجام شهرداری قم است.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبر داد:

احداث ۲ بوستان بانوان در مناطق 
پرجمعیت شهری

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در مناطقی که بافت 
جمعیتی بالایی دارند ۲ بوستان بانوان احداث خواهد شد.

پیام جوادیان در حاشیه بهره برداری از بوستان حضرت مریم به عنوان هشتمین 
بوستان بانوان شهر قم، بیان داشت: علاوه بر این بوستان، بوستان ارغوان در منطقه 
سه، بوستان نرگس در منطقه ۴، بوستان بصیرت در منطقه ۵، بوستان های لبخند و 
اردیبهشت در منطقه ۶، بوستان نجمه در منطقه هفت و بوستان پروانه در منطقه هشت 

نیز در اختیار بانوان قرارگرفته است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: بوستان بانوان بصیرت 
در منطقه ۵ در حال آماده سازی است و دسترسی های مطلوبی برای آن دیده شده 
است. جوادیان خاطرنشان کرد: در منطقه دو شهرداری قم نیز تملک اراضی در 
دونقطه در حال انجام است که پس از اتمام تملکات عملیات عمرانی آن آغاز خواهد 

شد و به این ترتیب تمام مناطق قم دارای بوستان بانوان خواهند شد.
در  کرد:  تأکید  پایان  در  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 

مناطقی که بافت جمعیتی بالایی دارند ۲ بوستان بانوان احداث خواهد شد.
 

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم:

مجموعه فرهنگی ورزشی شهیدان 
شاطری،استاندارد و دقیق است

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: سالن مجموعه 
فرهنگی ورزشی شهیدان شاطری به خاطر استفاده از تجربه های گذشته در احداث 
مجموعه های فرهنگی ورزشی یک سالن نمونه، دقیق و استاندارد برای استفاده 

شهروندان است.
حجت الاسلام  سید احمد طباطبایی نژاد در حاشیه بهره برداری از مجموعه فرهنگی 
ورزشی شهیدان شاطری در منطقه سه شهرداری قم، بیان کرد: با بهره برداری از این 
مجموعه فرهنگی ورزشی شاهد افتتاح ششمین سالن ورزشی از بین ۸ مجموعه 

فرهنگی ورزشی در ۸ منطقه مورد تعهد شهرداری هستیم.
داد: سالن  ادامه  قم  ورزشی شهرداری  و  اجتماعی  فرهنگی  سرپرست سازمان 
مجموعه فرهنگی ورزشی شهیدان شاطری به خاطر استفاده از تجربه های گذشته 
در احداث مجموعه های فرهنگی ورزشی یک سالن نمونه، دقیق و استاندارد برای 

استفاده شهروندان است.
طباطبایی نژاد بابیان اینکه دو سالن دیگر نیز در حال ادامه عملیات عمرانی و تکمیل 
هستند، یادآور شد: سالن مناطق هشت و هفت شهری نیز هم اکنون در حال احداث 

است که ازاین بین پیشرفت فیزیکی منطقه هشت امیدوارکننده تر است.
سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: پیش بینی 
می شود سالن ورزشی منطقه هشت شهرداری قم در پردیسان تا سه ماه آینده تکمیل 

و آماده بهره برداری شود.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبر داد:

اجرای ۲۱۳ میلیارد تومان پروژه عمرانی 
مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: هم اکنون تملکات فاز دوم و سوم پروژه بوستان 
خانواده و بانوان حضرت مریم)س( در حال انجام است و با تملکات فاز شمالی و شرقی 

بوستان مریم مساحت نهایی آن به بیش از ۱۰ هزار مترمربع خواهد رسید.
مجید محمدرضاخانی در حاشیه بهره برداری از بوستان خانواده و بانوان حضرت 
مریم)س( در منطقه یک شهرداری قم، بیان کرد: این بوستان به عنوان تنها بوستان 

بانوان منطقه در سه فاز تکمیل خواهد شد.
وی ادامه داد: فاز اول این بوستان در ۳۰۸۰ متر بااعتباری بالغ بر ۹ میلیارد تومان 

تکمیل و در اختیار شهروندان قرارگرفته است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم اضافه کرد: هم اکنون تملکات فاز دوم و سوم این پروژه 
در حال انجام است؛ با تملکات فاز شمالی و شرقی بوستان حضرت مریم مساحت 

نهایی آن به بیش از ۱۰ هزار مترمربع خواهد رسید.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: تغییر نگاه به حوزه اقتصاد، 
پذیرفتن مخاطرات و ریسک پذیری،توجه به اقتضائات زیست بوم و داشتن مدل 
کاربردی تولید و اشتغال از مولفه های مهم و پیش نیاز بهبود فضای کسب وکار 

است. 
محسن امیدیان در آیین اختتامیه "نخستین رویداد ملی هجرت اشتغال آفرینی"، 
بیان کرد: مولفه اول در تغییر رویکرد اقتصادی کشور تغییر نگاه های گذشته است، 
صف استخدام در نهادهای دولتی توسط فارغ التحصیلان دانشگاهی یکی از 

آسیب های نظام آموزشی کنونی است.
باید  اشتغال زایی  در  موفقیت آمیز  و  صحیح  حرکت  داد:برای  ادامه  امیدیان 
اقتضائات متناسب با زیست و فضای کسب وکاری را به درستی شناخته و بر اساس 

آن حرکت کنیم.
وی بیان داشت: تعریف یک مدل خاص و پذیرفتن مخاطرات و ریسک پذیری از 
مولفه های مهم و اساسی در مسیر اشتغال زایی با اتکا به شرکت های دانش بنیان 

است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم تاکید کرد: برای دست یابی به 
رونق اقتصادی و بهبود فضای کسب وکار و اشتغال زایی برگزاری چنین دوره های 

لازم و اثرگذار است.
امیدیان با اشاره به رویداد ملی هجرت اشتغال آفرینی آن را دارای طراحی مناسب 
دانست و ابراز امیدواری کرد این رویداد باعث ایجاد رویکرد جدید در تولید اشتغال 

در جامعه شود.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی علاوه بر مسائل نظامی در سایر عرصه های 
علمی و دانشی هم به موازات کشورهای پیشرفته درحرکت است، گفت: طی 
سال های گذشته نسبت به اصل مساله اشتغال و تولید ثروت کم توجهی صورت 

گرفته و لازم است تا این عقب ماندگی ها در قم جبران شود.
"نخستین رویداد ملی هجرت اشتغال آفرینی" به همت دانشگاه قم و وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی طی یک هفته و با حضور ۲۰ استاد کارآفرینی و ۴۰۰ 

نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی و طلاب در دانشگاه قم برگزار شد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

تغییر نگاه به حوزه اقتصاد پیش نیاز بهبود فضای کسب وکار است

فرماندار قم با تاکید بر ضرورت استفاده از ماسک در اماکن عمومی و زیارتی 
با توجه به شرایط نارنجی و پرخطر کرونایی در این استان، تاکید کرد که 
خادمان حرم حضرت معصومه )س( و مسجد جمکران باید از ماسک استفاده 

کنند. 
عباس ذاکریان روز دوشنبه در سی و سومین جلسه قرارگاه عملیاتی طرح 
شهید سلیمانی و کارگروه نظارت بر پروتکل های بهداشتی در تالار امام رضا)ع( 
فرمانداری گفت: خادمان حرم حضرت معصومه )س( و مسجد جمکران باید 
از ماسک استفاده کنند تا زائران نیز به الزام زدن ماسک را بیشتر رعایت کنند. 
فرماندار قم اظهار داشت: اگر خادمان ماسک داشته باشند، زائران و کسانی 
که وارد این اماکن مقدس می شوند نیز مسائل بهداشتی را جدی تر می گیرند.

 وی با تاکید بر توجیه و اقناع سازی خادمان حرم و جمکران مبنی بر ضرورت 
باید  از ماسک گفت: نظارت ها بر رعایت پروتکل های بهداشتی  استفاده 
تشدید شود و خادمان سلامت که کارهای زائران را رتق و فتق می کنند نیز به 

استفاده از ماسک تذکر دهند.
فرماندار قم در ادامه کمک دستگاه هایی مانند هلال احمر را مورد تاکید و 
قرار داد و یادآور شد: در بحث مراسم های آیینی بیشترین قشری که مقررات 

بهداشتی را رعایت کردند، هیات های مذهبی بودند.
ذاکریان خاطرنشان کرد: اهتمام مسوولان به استفاده از ماسک، رعایت 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی برای پایبندی بقیه افراد به 

این مسائل ضروری می باشد.
استان های غربی کشور  در  التور  بیمار  به شیوع  اشاره  با  وی همچنین 
در  که  می طلبد  رو  این  از  است،  جدی  نیز  وبا  بیماری  کرد:  خاطرنشان 
هیات های مذهبی و ایستگاه های صلواتی با جدیت به این موضوع پرداخته 

شود، عمده بحث نیز این است که آموزش گذاشته شود.
مسوولان هیات های مذهبی رعایت پروتکل ها را جدی  بگیرند

فرماندار قم اضافه کرد: در جلسه های توجیهی که برای هیات های مذهبی 
گذاشته می شود، مرکز بهداشت هم حضور داشته باشد و مسئولان هیات ها را 
آگاه کنند، چون تمامی مسئولیت این موارد به عهده مسئولان هیات ها است 

و آنها باید رعایت پروتکل ها را در هیات های خود جدی بگیرند. 
ذاکریان در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه فرآیند صدور مجوز 
برای برپایی موکب ها و ایستگاه های پذیرایی از عزاداران حسینی باید تسهیل 
شود بیان داشت: گام اول این است که با رعایت حداقل دستورالعمل ها، 
موکب ها را مجوزدار کنیم و همچنین با آموزش لازم، اقناع کافی انجام دهیم. 

برپایی  مجوز  صدور  برای  شهرداری  در  که  سامانه ای  کرد:  بیان  وی 
ایستگاه های صلواتی ایجاد شده، به لحاظ زیرساخت های فن آوری اطلاعات 
روان نیست، و کسی که متقاضی است باید زمان زیادی را برای این کار صرف 

کند.

فرماندار قم تاکید کرد:

ضرورت استفاده از ماسک در اماکن عمومی و زیارتی 

سنگ بزرگ جلوی پای متقاضیان وام ازدواج!

طرح:سجاد جعفری

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با 
اشاره به تشکیل کمیته مشترک شهرداری، سازمان 
نظام مهندسی  سازمان  و  شهرداری  آتش نشانی 
 ۸۰ حدود  گفت:  ساختمان ها  ایمنی  حوزه  در 

ساختمان ناایمن در قم شناسایی شده است. 
ابراهیم معتمدی در حاشیه جلسه ای که پیرامون 
ساختمان های ناایمن در سالن جلسات معاونت 
اظهار  شد،  برگزار  استانداری  امور  هماهنگی 
داشت: در جلسه ای که در خصوص ساختمان های 
حضور  مرتبط  مجموعه های  شد،  برگزار  ناایمن 
داشتند و موارد مختلفی در این زمینه مورد بررسی 

قرار گرفت.
وی با بیان اینکه از سوی وزارت کشور تکالیفی 
حوزه  این  در  مسئول  مجموعه های  برای 
مشخص شده است، ابراز کرد: با توجه به اتفاقاتی 
پلاسکو  حادثه  از  پس  گذشته  سال  چند  در  که 
شهرداری،  مجموعه های  همکاری  با  داد،  رخ 

 ۸۰ حدود  نظام مهندسی  سازمان  و  آتش نشانی 
ساختمان ناایمن در قم شناسایی شده است.

قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
به صورت  بخشنامه ها  جلسه  این  در  کرد:  تأکید 
دقیق مورد بررسی قرار گرفت و  مقرر شد کمیته ای 
متشکل از شهرداری، سازمان آتش نشانی و سازمان 
نظام مهندسی تشکیل شود که دبیرخانه این کمیته 

بر عهده اداره کل راه و شهرسازی است.
فاز  در  که  ناایمن  نقطه   ۸۰ این  وی،  گفته  به 
بخشنامه ها  توجه  با  بود،  شناسایی شده  نخست 
و چک لیست ها مقرر شد که وضعیت آن ها در دو 
هفته تعیین تکلیف و در سامانه مربوط به وزارت 
کشور بارگذاری شود. معتمدی با اشاره به برگزاری 
و  مالکان  حضور  با  کمیته  این  مستمر  جلسات 
متولیان خاطرنشان کرد: تا تکمیل مباحث ایمنی 

این جلسات برگزار می شود.
شهرداری،  حوزه  این  در  اینکه  بر  تأکید  با  وی 

سازمان های آتش نشانی شهرداری و نظام مهندسی 
متولی هستند اضافه کرد: و موضوع توسط اداره 
راه و شهرسازی رصد و پیگیری می شود و مجموعه 
استانداری هم هماهنگی های لازم را انجام خواهد 
استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون  داد. 
از  که  مقرر شد  بعدی  در جلسه  کرد:  قم مطرح 
دستگاه های قضایی هم حضور داشته باشند تا ما 

بتوانیم از ظرفیت حوزه قضائی هم استفاده کنیم.
وی یادآور شد: در ادامه این جلسه در خصوص 
ساختمان های ناایمن دولتی هم مقرر شد که ظرف 
دو هفته آینده جلساتی با دستگاه ها برگزار شود تا 

کارهای فنی و تأمین منابع پیگیری شود.
معتمدی اظهار داشت: امیدواریم شاهد ارتقای 
ایمنی مجموعه هایی که در حال خدمات رسانی 
به مردم مانند مجموعه های تجاری، دستگاه های 
دولتی و مجتمع های مسکونی بزرگ هستند، باشیم 

و به نقطه ای مشترک برسیم.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

8۰ ساختمان ناایمن در قم شناسایی شده است 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت:  
۲۵ واحد نانوایی در قم، نان کامل با درصد سبوس 
بالا پخت می کنند و یکی از کارخانه های تولید آرد 
استان نیز به صورت نمونه آرد مورد نیاز پخت نان 

کامل را عرضه می کند. 
به گزارش ندای قم به نقل از ایرنا سعید محمدی 
نان کامل  ،  اظهار داشت: مصرف  در گفت وگویی 
سلامت  برای  بالا  سبوس  درصد  داشتن  دلیل  به 
مردم بسیار خوب است و در همین رابطه گسترش 
واحدهای عرضه کننده این نوع نان را در قم دنبال 
می کنیم. وی با اشاره به این که ترویج استفاده از نان 
کامل در رسانه ها به ارتقای سطح سلامت عمومی 

کمک می کند، افزود: به همین دلیل ما در استان قم 
به دنبال آن هستیم که در همه مناطق و محله ها مردم 

به این نوع نان دسترسی داشته باشند.
وی ادامه داد: با تلاش های انجام شده برای آشنا 
کامل،  نان  خواص  با  مردم  بیشتر  هرچه  ساختن 
مصرف این نوع نان در قم رو به افزایش است و اکنون 
تعداد قابل توجهی از شهروندان برای مصرف روزانه 

خود از این نوع نان استفاده می کنند.
محمدی گفت: در همین راستا برای مردم تبیین 
به سایر  نان های کامل نسبت  تیره تر  شد که رنگ 
نان ها به دلیل کیفیت پایین تر آن نیست بلکه اتفاقا 
این رنگ نشان از کیفیت مطلوب نان به دلیل سبوس 

بالای موجود در آن است.
استقبال  برای  فرهنگ سازی  داد:  ادامه  وی 
گسترده از عرضه نان کامل در قم همچنان ادامه 
می یابد و در این رابطه ما از اصحاب رسانه استان 
می خواهیم به ما کمک کنند تا خواص استفاده از 

این نوع نان برای مردم بیان شود.
مدیرکل غله قم همچنین با تاکید بر تلاش نانوایان 
فعال در این استان برای عرضه نان مطلوب به مردم، 
گفت: نانوایان در زمینه استفاده از سهمیه آرد نانوایی 
خود که در اصل مال مردم است، نهایت دقت خود 
را به کار می گیرند تا نان به خوبی و با کیفیت لازم به 

دست مردم برسد. 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم مطرح کرد: 

فرهنگ سازی برای استقبال گسترده از عرضه نان کامل 


